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Director, FBI . DATE:  pebruary ki, 1949

HE250VERNMENT

GUY HOTTEL, SAC, Washington Field

O .
J. D. VHITTAKER CHAMBERS, was, et al
PERJURY; BESPIONAGE - R;
INTERNAL SECURITY - R .

Rerep Special Agent LAMBERT G. ZANDER, dated :
Pebruary l, 1949, at Washington, D, C., in the above captioned %
case. .

1

There are enclosed herewith, complete sets consisting
‘of the 70 pages of the deposition documents. Attached to-each
page of the deposition documents are the photostatic copies of
the authentic State Department documents from which the para-
phrasings in the deposition documents vere abstracteds GCorre~
lation, :.dent:.i‘:.cat:.on, and distribution of thesé State Department e
documents are set out in rei‘erenced report aboves,.
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TO: The Director » ‘ March %, 1949 ‘
FROM:  Mr. Ladd _ L

—
) - SUBJECT: JOHN MARTIN XELLY; iR, ;
) ' POSSIBLE DuPARTL.I‘JNT ATTORNEY
FOR, ALGIRATISS TRIAL

7
i e Reference is made ’to the abtachegi memoz:andum from Mr, Fletcher
/ VG which stated that information has been received from Mr.. Donagan that
the Department Attorney (Kelly) #ho is handling the Axis Sally trial
[ would problbly handle the Alger Hiss trial, You noted "ihat do -vte "know
| about Kelly?

X\ 4 Attached hereto is a memorandum prepared on fApril 20, 1948

1 ’ summarizing the available information concerning John Martin Kelley, Jr,

P the Attorney handking the Axis Sally case, which was prepared whén it wad

P indicated that Kelley would look over the Communist Party brief. In

" [ view of the fact that his memorandum reflected that Kelley's father
had been convicted of federal tax evasion in 1939 and Kelley, Jr. was

regarded by Judge Evan A. Evans, Circuit Court of Appeals, as umstable

you noted "I think Ladd shobild orally let Quinn know Kelly's Backgoound,

I did this on ¥ay 1, 1948, .

‘}\; A review .of our files has failed to reveal any information
; concerning Kelley additional to that set forth in the attached mefmorandum
other than that he has hnadled the prosecution of the Axis Sally case;

Attachme ts

:M,».\ ce kr. Fletcher

- ALL INFORMATION CONTATNED -
DEM: DIP HERERN (L IR LD o ob) ej;l

; ‘ DATE -"vu:f :
r : Lowp 2 205,103
Ll  Kisseloff-306

3 , Np -

w_.
J :&::" £

i, . h’? ' REC@R!KD E 115 l 7;!/:,—/:5 ::3 -@7.[&23
S 7 wdpep-16 N B




T ——

=" copy . Pk Q ‘ &
‘ ki ] » ~‘/ B N )

5
it ?""}:\(giﬁ:-
TO: The Director . April 20, 1948
FROM: Nr; Ladd " v
SUBJECT: JOHN MARTIN KEEIEY, JR. ‘“ ﬁ . i }“‘*E '*i:
COMMUNIST PARTY BRIEF n“

On. Apnl 16, 1948, Assistaat Attorney Genera.l T. Vincent
Quinn, of the Department y Advised me that Mr. Tom Donegan was of the
opinion that John Kelley, of the Department,,.who tried the Marzani
case, should look over the Cormunist Party wrief. In view of this
information, there is being set forth a summary coricerning kr. Kelley,

. The Bureau conducted a Departmental Appllcant ’Invest:.gatlon on
I John Hartin Kelley, Jr, in January, 1943, at which time he was being

/ ‘considered for a posibtion with the Department as Specigl Assistant to the
/ Attorney Genmeral, Anti-Trust Division. The investigation was substantidlly ‘ '
favorable with the exception of one reference, Federal Judge Lvan A. Evans,

who- beln.eved, K’elley was unstable, The investigation did not reveal and
. Comrunist connections. or activities: His father was found quilty of )
L. Federal tax evasion in New York in 1938, NP B

Through & technical surveillance on Samuel Klaus, of ti¢ State. ] fx
Departmnet, in February, 1947, it appeared ihat Kelley and Klaus were T
- on very friendly térns and at tlis time publicity in the Marzani case -
- jas digéussed. At one point inf the conversition it appeared ath L!r
} Kelley war criticak of Publicity received by ‘the Bureau.

s/t BAGKGROUND ' , 7 B

John Martin Kélley, Jr. was born at Baraboo, Wiscons:m on Fel. N
:; 12, 1905, He Attended high sbhool in Baraboo 19203 Mt. St. Joseph's
College in Baltimore in 1921; and, the ‘Clason Military Academy, Rew York
* City, from 1922 until 1924, He trereafter atténded Colunbia University,
é New York City from Sept. 1921, until 1926, in which year he entered the ——
University of Wisconsin. In 1927 he entetled the law school at Stetson
?University', Deland, Florida, graduating ther efrom with an Ll. ‘Be Degreé
n May, 1930, which gave him automatic. membership in the Florida bar.
He was adm:.tteé to practice- béfore the Wisconsin bar in May, 1931, ‘and -
hereafter enbered the private practice of law at Ft. Atkinson, Wisconsin.
Q1934 he.entered into a parthership with Mr. Harold Smith, local attorney
Atkinson, w ich partnersbip was continuing at ‘the time of the
ontal Applicant Investigation.

GRIG N ur;)r"(',‘f-lm;,q ity

\r. Kelley was appointed Speclal District Attorney at Jefferson
onsin in November; 1936, for the: purpose of handling -
cases for ‘the county. -This Appointment exp:.red in }ﬂay, of s

ENCLE “IRE
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"You didn't have to question vhether that was -~==- t,hay was' n?b quoting
me.n Tk appeared during a revicw of this telephone conversation ‘that
Mr. Klaus and Mr, Kelley wexe on very friendly terms.. -
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T think Ladd should orally let Quinn know Kelley's
" background. - :
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1938. Judge L. L. Darlihg, Jefferson County, Wisconsin, commendéd Mr. ** Q
Kelley very vavorable, stating he handled this appointment well, dis

playing unusual abil:.ty as a trial lawyer and a legal research man;

He also served as Special District A’ctorney foxr Jefferson County from

April, 1940 to April, 1941, and was relommended favorable for his ab:.l::by

as a-lawyer by Judge Jesse Farle of Circuit Co.rt.

‘References and other sources contacted:during the investigation:
reconneipded the applicant favorable relative to loyalty and no information
was developed showing any Go;mnuhista.c :connections. or activites, Hov:eVer,
Judge Evan A. Evans; of the U. S. Circuit Court of Appeals; Chicago, . -
advised he had been acquainbed with lr. Kélley during most of his life, | 4
Judge Lvans stated that Mr, Kelley's parents wereé snotional and unstable -
and it was his opinion that Mr, Kelley had the same wé akness of char-
acter and also an inability to refuse requests or offers which made
to him,,

‘ Durlng the interview, Judge Evans further s‘t:ajbed that about 1941
he.attended the Northwestern-ifisconsin Football game; where he met Mr. ;
Kelley in a very a.ntonnated condition, At that time it was Judge Ewan's ;

opinion that Mr. Kelley: was not sufficiently developed legally and did s 'y

not have the nedessary character to hold the posa:b:.on o£ Speca.al ASs~ . 1

1stant. ‘to the Attorney General. : d

ISC‘FSLI?A.M us .

‘ On'Jduly 14, 1936, John Lx. Kelley, Sehior, apd others vwere in-
dicated by a Federal Grarnd Jury in New York City, charred with unlaw- ]
i‘ully preparing and presoms:.ng a ,f.‘alse and fraudulent Federal dncomé . J__
tax return for John ngl:.ng in the years 1927 thro.xgh 1932, Un April i
26, 1938, Ir. Kelley, Or., was found quilty by 2 Jurg and hé vas thore-
after sentenced to serve two years and pay a fine. -

On April 3, 1946, Mr: Tom Clark, Ai‘:torney Géraral, publicly
announced that Kelley, who flag formerly head of the Tiial Unity Criminal
Division, would aid in the Grand Jury investigation of the C:.va.l Rights
ciolations in Columbia, Temessee; which took placé in February of 191;6

- On Jamuary 18; 1947, Mr. Sanuel Klaus of the State Departnant
- endeavored %o delephonecally contact ¥r. Kelley, -of the Department,
without sucess. On Jandary 19, 1947; and unidentified individual
tolephonically contacted X, Samuel Klaus of the State Departmant and
at ‘the time held a duther lengthy teléphone. conversation. It sub-
sequentl;y appeared from informibion developed during the conversation
that this individual was apparently Jobn ¥, Kelley, Jr, of the Bepa**tﬂﬁn’o

~ During this conve;;'satmn Vr. Klaus -ng I'r, Kelleg da.scu,ssnd:
rocert noews roleabe made in the Harzani case. X, Kelley was ‘displeased:
that the release had been made, During this discussion the individual
believed to be ¥r, Kelley remarked $hat he had read a release in one
paper which rmust have beén anzinteiview with "J, BdgarV and ststed ¥they
took a beaytiful papagraph of <credit there."

* .- Kisseloff-309

31,_‘ . Cgrf"hn_g_nﬁ this s.ndlmdual ‘believed to be l'r. Kelley stated,




" HBF:ijpa

cogg_;pﬁg ‘(:Z
T0: D. Y. Ladd February 24, 1949
FROM: H. Bs Fletcher 7

SUBJECT: JAHAM

PRRIURY
ESPICNAGE - R

At 2:30 p.m. ASAC Belmont; NeW'Ybrk, called.atatzng that
M¥r, Donegan had advised that the Departnent Attorney, &elly, who is

handling the Axis Sally treason trial will probably be selected to
handle the Hiss trial. Mr, Donegan Stated that ‘the Attorney General
so advised him,.

Action3 None,

For information

ALT, 7 s ree poam
o v s ?T*ED
§§§5%~ olesll D1k 2

: / oY
Directorts notation

Vhat do we Know about KeIly? H.
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BRANCH; DEPARTMENT OF ARMY, ADVISES LOVELL EMPLOYED BY ARIY IN FRANKFORT -

\

GERMANY AL'D YOT AVATIABLE FOR INT®RVIEW. LOVELL TAS SUBJECT OF LGE INVESTI-

GATICH.
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© e U. S. DEPARTMENT OF JUSTICE -, Tolsomonn.
COMMUNICATIONS SESTION 7 GA3 i

Mr. Glavin.ceeeneen

FEB 15 1949 0 L0 erenesns

- NicholMiviavennea

oo Mmen L e aan

.............

> o ) e L7
/?% CTOR AND .SAC NEW YORK URGENT A e

Nr. Quma'.l‘amm

JAY DAVID WHITTAKER CHAMBERS, WAS, ETAL, PERJURY, ESPIONAGE R.’RENY&ET“M

Miss .Gahdy..........

FEB TEN AND BUTEL FEB TWELVE CONCERNING PRIMARILY QUESTIONED SPECTIMENS=-

DESIGNATED BY LABORATORY AS ONE THROUGH Q FOUR AND KNOWN HANDWRITINQ@EQ;
. SPECINLYS OF ALGERé%ISS 'DESIGNATED BY THE LABORATORY AS KC ONE axxmffff

—

THROUGH KC FOUR. BALTIMORE HAS NO COPY OF‘§UREAU LETTER TO AG DATED.

———

‘MbEC THIRTEEN FORTYEIGHT AND NO COPY OF BUREAU LETTER REFLECTING RRSULTS

|

\OF LABORATORY COMPARISON OF SPECIMENS KC ONE THROUGH XC FOUR WITH Q

% {ONE THROUGH Q FOUR“J LIKEWISE, BALTO-RAgnN RROORO O; SUBMITTING SPEC-
IMENS KC ONE THROUGH KC FOUR TO THE LABORATORY ON NOV TWENTYNINE,
FORTYEIGHT, WHICH SPECIMENS THE BUREAU HAS IDENTIFIED INREFTEL AS BXX
PHOTOSTATS OF HANDWRITTEN LETTERS DATED IN APRIL AND MAY, THIRTYSIX

FROM ALGER HISS TO ﬁsg%SASE, PROBABLY EDUWARD WILLI‘\</ASE, REAL ESTATE &%

DEALER AT WESTMINSTER, MD.J PHOTOSTATIC COPIES OF FOUR HANDYRITTEN LETTERS

AS AN /
v
ST IN CASE/"

FROM HISS TO CASE DATED IN APRIL AND MAY(?HIRTEEN, THIRTYS“

ENCLOSURE WITH REPORT OF SA H. EDGAR LENTZ DATED SEPT TENJI'
ENTITLED QUOTE J. C. WHITTAKER@HAMBERS. WA. ALGER HI '*»’ ﬁERJ %e%§f1314
QuoTE.] ORIGINAL OF THIS LETTER BELIR%\E%D” T0 BE PBE Emﬁ' I\ oss;:{s(sg-\-g
ION oi/v EDYARD C. MCLZTTMT@N%%% AL GER HI‘S ‘T§A3’§§€1 TED WITH
NY LAY FIRM, DEBEVOISE, PLEHPTON AND MCLEAN As S {“A%ulr SlemvaLy 1n ey

F%%X BALTO LETTER TO BUREAU AND NYC DATED JAN TWENTYEIGHT, FORTYRN

ORIGINALS OF THREE OTHER HANDWRITTEN LETTERS M HISS TO EASE

LvEyND LINE ONE Wkﬂﬁ;ﬁ@wﬁ Z [,S(V F}

e 1t i
C e "'o FEGERAL BUREAU OF INVESTIGATIOH \\

|
|
|
1
WA 13 __ AND NYC 5 FROM BALTO 2-15-49 5 55 PM Z@%@L“ﬁﬁ‘" -- ---- m

.,M,is



PAGE TWO

*APRIL THIRTEEN, APRIL SIXTEEN AND MAY FIVE, ALL THIRTYSIX WERE FORWARDED
ot t‘_---————_'ﬁ ety )

" TO BUREAU AS ENCLOSURES WITH BALTO LETTER DATED JAN NINETEEN, FORTYNINE
WHICH LETTER ALSO EXPLAINED IN DETAIL THE BACKGROUND OF ALL FOUR

‘HANDWRITTEN LETTERS FROM HISS TO CASE. .f"ORIGINAL:S OF LAST THREE LETTERS

PRESENTLY IN POSSESSION OF R;CHARD'?JEELEVEL@ND, BALTO ATTORNEY FOR
CHAMBERS, AS BUREAU RETURNED ORiGINAté‘;O BALTO AFTER MAKING
APPROPRIATE COPIES FOR BUREAU FILE. IF ABOVE FOUR LETTERS ARE ONES
REFERRED TO BY LABORATORY AS. KC ONE THROUGH KC FOUR THEN BUREAU' MUST
HAVE OBTAINED SAME FROM SOME OTHER SOURCE THAN BALTO AS SAME WERE NOT
FURNISHED TO BUREAU BY BALTO NOV TWENTYNINE, FORTYEIGHT OR DATE OF
FURNISHING SAME INCORRECT. AUTHENTICITY OF FOUR HANDWRITTEN LETTERS
FROM HISS TO CASE, FURNISHED BY BALTO ALSO UNKNOWN TO BALTO BUT
ORIGINALS ARE AVAILABLE AND :COPIES WERE OBTAINED AS OUTLINED ABOVE.
PARAGRAPH THREE OF REF NYLET DATED BED TEN INDICATES NY BELIEVES BALTO./&?
HAS STATEMENT OF ALGER HISS DATED DEC FOUR, FORTY ETIGHT BEARING HIS

KNOWN SIGNATURE. SIGNED ORIGINAL AND ALL COPIES OF THIS STATEI*IE&QT

FORVARDED TO .BUREAU WITH BUREAU COPIES OF REPORT OF SA FRANK G. JOHN-
STONE DATED DEC FOUR, FORTYEIGHT AT BALTO BY SPECIAL MESSENGER ON
DEIC FIVE, FORTYEIGHT. '
Galled Laboratory
MCFARL IN Kisseloff-315 N
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“’\“;:?‘ :;.’ neAR e "n.o'h...r?‘&
U. S. DEPARTMENT CF JUSTICE
‘GOMMUNICATIONS SECTION

FEB 1849
i} Mr. Quinn Tomm. .o 5 ;
’ Mr. NCaSC.earensaerae
: - ' Miss Gandy....-...‘-»
F SAN. DIEGO 2=-14-49 1.}-40 PM PST JPT—— JRB

’

DIRECTOR AND SAC NEV YORK CITYeeeoU R G E N Teuos
JAY DAVID I-JRITTAKER@CHAMBERS, WAS, ET AL, PERJURY, ESP DASH.R.

ANGELES ADVISES JOHN LOOMIS SHERMAN AND WIFE MARGARET PRESENTLY RE-
BUS3

LOS |

SIDING AT FIVE TWO-FIVE COLLEGE CIRCLE, LA HABRA, CALIFORNIA.

:INESS ADDRESS SAME. PHONE NO. FULLERTON TWO TWO ONE. TWO.. SHERMAN

REPORTED TEACHING AT LOS ANGELES UNIVERSITY OF APPLIED EDUCATION WITH
PRELIMINARY INQUIRY DETERMINES THAT SCHOOL MAY

< Me @glm 1 1949
END~-ACK-IN-ORD-PLS- REGORDED - §1 0 : 9@
, &

r . O(uA 7-43 PM OK FBI WASH DC /,////{(

| St S &&kt” " Ok FBI NYC Ence

CAMPUS AT LA HABRA.
BE COMMUNIST CONTROLLED AND  DIRECTED.

Kisseloff- 316
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CAQ,. Fiom Yok February 18, 109

Tircctor, ERX SPECIAL DELIVERY

JAY DAVID & mm,%ﬁm wasey b gl - ]
Lg'gwl!‘m w

M\m e ¥ Iunaia - !{

Leferense So.pade. to Dureeu belotype dated February 17, 15h%.
Thers is abtached hexeto one ceny of tho report of Speoial sgent

Iozbert O Lander dated Qotobor 7, 2548, ﬁt Yayn ningbm, Lo Coy ?.f‘ﬁ.ch ¥ag
rcfem'szd to dn refexcnced téletypo.

cey vashington Faoxd
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SAC, Neerork 51/“, ’X?ﬁ

[REAT)
Direc ory, :‘?B:P{ -

: ¥ .
‘ /ﬂf ,/ . JAY DAVID WHITTAKER- cxmmms, WAS, ETAL . /@ '
= - FERJURY3. ESPIONAGE = R , . /4(, '/
TNIERNAL SECURITY ~ R
K

‘The Bureau has béen advised by the Commissionér of Mternal Révenus that
the insome tax returns for' the- years 1936 and 1937 for Felix: Avugust. Mslerman and ;
his wife, Elizabeth As. Tuslérman; are not available since tax returns.and reldated. i
documents for those yéars have been destroy\ad under authorit.y conférred by an fct N
of Congreéss. Tho records of the Bureau-of Drtérnal.Revenus for-the District of 1
Earyland do not disclose returns. for Insleman and his wife for the year 1938, Tt
was pointed out thab ‘possibly they may have :L’iled the Yéturng in another interndl.

. 'vevenue district and if such information is.available, a further effort will be.
mada to obtain. copies of ‘gugh, returnse

) Fsbruary 16, 1949
%/a |

©7 .60 = SAC; Albary
5AC, Baltimore

-
. ¢/
. S f
€.
2
6o vmurnCAnoHé’sEcﬁbn o KN {
‘ MAFLED 13 ‘ 4
% FEB ;}.6_1949 PM|  Kisseloff-318 ?
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TREASURY DEPARTMENT
‘WASHINGTON 25

e oo : : AN 31 1549

COMMISSIONER OF INTERNAL REVENUE

ADDRESS REPLY YO
wMMISSlONER oF INTIZRNAL REVENUZ
AND REFER TO

The Honorable :

-~ - * The-Attornéy General

‘ ' Pélix August;k\alennan and El:.zabeth Eb}iiléman

T ‘e. e e -

My dear Mr. Attorney General:

Reference is. made to your letter. dated January 18, 1949, symbols
JEH, addressed to the. Secretary of the Treasury, which has been re- =
ferred to this offlce for reply. You request, for use in connection
. vith an offic1al 1nvest1gation presently‘belng conducted by the Federal
Bureau of Inveetlgatlon 'of your Department, uncertlfled phctostatlc
" copies of the income tax réturns for: the 7years 1936, 1937 and 1938 for
Felix August, Inslerman and his wife, Elizabeth A. Inslérman who. during
this period resided at 2113 Callcw Ayenue, Baltlmore, Marylandﬁn I
Certain income tax returns -and related documents. for .earlier years
Y have been destroyed under authority conferred. by an Act of Congress.
Any returns that. may have been filed by the -above-named individuals for- - :
the years 1936 and 1937 were included. in theDclass of documents dest 0ys

The records of the Bureau for the internal revenuse collectlon
district of Haryland do not d1sclose returns for Felix Augus*b Inslerman
and for Elizabeth A. Inslerman for the year 1938. If you have informa-
tion that thé returns may have been filed in another internal revenue
district and you will so advise a further effort will be ’d_e to assist
youe. .

If further correspondence relative to this mtte‘{s.necessary,
please refer to IT:Rec + IW: P-AEG. S S P A 3

% 7 Ty - | %{
‘ ' SZ N ‘/ wVery truly yours, %’ / », &;9\-
‘ % -10 Z "[ : H ":’\9,‘?
}//G/’A?r S n, v DRI I )
W M m o | »
Acting Commiss:.oner Gt - A% 2:.3 5/‘ "
L9 M(d}y eq).- 61 7 /a\\/,z;_kg‘bu. G .B.u(\ _
S .ﬁ- CEFARTHENT CF JUSTICF | (
INDEX. ™ $ MN\ 1 1949 i FgB % 1949 t.1. |
! 1 o Y, 3
- Kisseloff-319 . o .
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cndeavor to.ascertain whotled thoy can seleot the Yoodstock machine as thé one that
thoy saw in the liés residenco.

BAC; VASHINOTON FIELD

PIREOTOR, FBI .

il
/ —

-/
February 17, 1949

JAY TAVID mzmm%mm TR WAS., ETAL
PERJURY,

EC

RIQIAGE ~ It

You are requested to obtain a photograph of a Vieodstock typewriter f““
which conos within the pertinent serisl rahze, that is, 145,000 ~ 204,500 which

was manufacturcd around the tiro that tho Hiss Voodstoek machine was mado and

ahow this photograph to the maids, baby sitters and other porsons who have ad-

mitted scoing an upright nachine in the Hiss vesidenco. It is requested that you

also cxhibit photograplis of othor make typewriters to the above individuils inan -

cd o York

ASB/1c

v

~

, 1
LA — . e " {
| COMNUNICATIONS S22T1n “ ‘”"?‘DED - R -
’ 5 | \):.jarl&fg :¥ .d_ / 3 ._..7' /él/ a’ ? T
MAILED 13
) F. B l
% FEB 181249 pm (4 SRR 251909 | <
FIDZRAL BYRCAY 311 /
U ammfﬁ'c‘ﬁ.’ ﬁq;ém wa
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CXC, Vachinzton Fleld Febrmiory 18, 1949
Dirootory FDI

SENITY
TSRO = I
IVPTTUAL SEOURITY - R

B ‘
% JLY DAVID WIITRAK T CIAUL TG, watey of 6l

1

Loforcaco ip nodo to Buresw Jobtor Chted Jeiiary 19, 1840,
which enslocod for the lachirizton Pleld 0£fide &nd tho Yew York Ofrice
6 popy of on investi-ativo report of <L, entitled, “lavy Dorertrent
Doguments = Pozaitle Cocpromisa 02, datod Decombor 17, 1040. If is moted
£hat on pago tvo of this voport, marazravh £iva, the staloment wag nodo
Pa gonfidentisl fulormanty of ungrestionzble yolichility, informed investis
frting aredts that tho leakasno of thla tochnicnl data s Lrom the Duresn
af ! Landards cxd nob thy Davy Dondrtuenty Sttention is ealled to the fact
that the Durocu of ctshlards was on the distedbulian Mzt Lor D 2er doziamits
(Melozure TI )M :

Tho OfYido of Inval Intnllireniéo has gudsogquondly Leen contzated
with rosneey to *iim cinboment and hes ndviged fhat thalr sourco of this
gtatenent wig Tillica Thoelor, en invesiiznter Lor the Touco Comzitice on
Unwimeriosn Aotiviting, Tleelor wdviced the GUT invaesti ator thnt be kmow
poaitively that the guestionabla leain e of inlormsbion ogeupred ut the
Bureau of Liondaxds and ok ot the lsvy uoartxiont, O hss poinicd out
that tho.Durcau of Standarcs was inecluded on tho distribybion lict Lor the
dopumentis in maostlon and, thorefore, Lhoelor's statoxont vas a disbivet
poagibility. ©NI has furniched the sbove information to Yhe Fureau in
confidoticoe -

~ To cemtuob chould bo made by your office with Lr. “hcolor or
ary othar reprosentaiive of tho Liuco Unwimerdesn Activities Comiitten
roZurding. thiy endoe :
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i ° .EJMRAL BUREAU OF INVESTIGATION

U. S. DEPARTMENT OF JUSTICE
CORI@QNIBATIUlIS SECTION

Mr. Nichols....ucaeue

FEB 9 1 dg . Mr. RROSCD ceeccaeanen

Mr. 'Ptacy...........,
Mr. Egan....cccacnacas
; Mr. GUIDea aevancenna
TELEMETER o Surmen e |

Mr. MORY ...ccenceane

CONF. 3 STATION DIRECTOR AND WASH F. O, 7  NEW YORK CLTY“T*”““ """

Mr. QuinnTamm,...

v///BﬁirfMQRE 1 FROM LS ANGELES 19 12-37 AN N
DIRECTOR AND SACS, URGENT 77 gz,i," .. e

X .o 0 r s ?: g : ¢§7
t2> JAY DAVID UHITTAKER CHAMBERS, WAS, ET AL, PERJURY, ESP -R. INVEST.
REFLECTS MRS. LESTER/I ETTIG DIVORCED AND PRESENTLY MARRIED TO ROBERT
\° \RtHURCHILL BELIEVED TO RESIDE ROSEMEABI~CAL. NYC IS REQUESTED TQ
. CONDUCT PRELIMINARY INVEST. ﬁE%ANDEs qéADING COROZ#74%%% CORP., NYC, ol
MENTIONED NY TEL FEB. SIXTEEN. W. Efj%RANE IDENTIFIED PHOTO OF
N VLADIMfﬁPﬁE*SVESHNIKOV AS RUSSIAN NO. TWO MENTIONED LA TEL FEBI™
2, ELEVEN. CRANE STATES DEFINITELY THAT WHEN HE DROVE JOHN LOOMIB%&HERMAN

TO 'NYC HE MET CHAMBERS AND THIS WAS IN THE MIDDLE OF NINETEEN THIRTY-
FOUR WHEN LONGSHOREMEN. STRIKE IN PROGRESS ON WEST COAST. HE BELIEVES
CHAMBERS DELIVERED MONEY BELT TO HIM IN SAN FRANCISCO, PROBABLY EARLY
NINETEEN THIRTYFIVE. ABOUT MAY NINETEEN THIRTYFIVE HE RETURNED MONEY
BELT TO CHAMBERS IN NYC AND BEGAN TO WORK FOR CHAMBERS FROM THAT TIME
UNTIL FALL OF NINETEEN THIRTYSEVEN WHEN HE LEFT APPARATUS, CRANE ALSO
CDEFINITE THAT HE MET COLONE ‘;kov SHORTLY AFTER ARRIVAL IN NYC WITH
MONEY BELT AND HAD CONTINOUS CONTACTS:WITH HIM UNTIL FALL NINETEEN :
THIRTYSEVEN. AT TIME MARGARE?%QLTEL@US ME\*éxxov-ANn WIREAJFISES -
NIGHT. CLUB CRANE "INTRODUCED: THéM AS«PETER AND FIRS égfmz F WIFE

WHICH HE CANNOT RZECALL. GUTELIUS KNEU BYKOV 'IE HZ RUSSIA@?/B?/

‘)b%wgiﬂmg‘cﬁgqﬁm CRANE-S WORK. CRANE HASS VA ke LLECT}}Oﬁq b 1349 X
| “ ,END PAGE ONE Ll F GO 7%*:) z/j%’/ ¥
o




PAGé THO
CHAMBERS INTRODUCED HIM TO AN INDIVIDUAL WHO WAS EITHER IN OR ABOUT

TO COME IN THE #ERARAFHFELD APPARATUS OR WAS A CP MEMBER. HE DESCRIB~
ED THIS PERSON ABOUT THIRTY YEARS, SIX FEET TO SIX FEET TWO IN.,

VERY TALL AND THIN; BLOND THIN HAIR, PROBABLY LAWYER. THIS PERSON

HAD AN APARTMENT IN NORTHWEST SECTION WASH, DC, ANQ;HKD BROTHER - WHO

MAY HAVE LIVED WITH HIM. REQUEST NYC.QUESTION‘CHAMBERS RE THIS PERSON.
CRANE STATED HE WAS' INTRODUCED BY CHAMBERS TO A CHINESE STUDENT IN
WASH, DC WHO WAS STUDYING SOME LANGUAGE. HE DESCRIBED THE CHINAMAN AS,
IN HIS TWENTIES, FIVE FEET SEVEN OR EIGHT IN. , SLIGHT TO MEDIUM BUILD
WELL DRESSED, @E§E§95§x%§“REQUE$T CHAMBERS BE QUESTIONED RE CHINAMAN.
RE STATE AND TREASURY DEPT. DOCUMENTS PHOTOGRAPHED IN BALT. AS MENTION=-

ED LA TEL FEB. EIGHT, CRANE NOW BELIEVES JUSTICE DEPT. DOCUMENTS WERE
INCLUDED. ONLY DEFINITE éECOLLEgF?@N OF CONTENTS OF ALL THESE DOCU-
MENTS WAS REPORT SIGNED BY GEORGENMESSERSCHMIDT WHO CHAMBERS DESCRIBED
AS BEING ABSOLUTELY CLEAR ON THE NAZI QUESTION. CRANE .ALSQ RECALLS
THAT GHAMBERS ‘MADE AN INDEX OF THE DOCUMENTS PHOTOGRAPHED. DURING
WEEK IN WHICH THESE PAPERS FIIEER WERE PHOTOGRAPHED CRANE RECALLS ONE
MORNING WHEN HE' DROVE CHAMBERS FROM BALT TO WASH. TO RETURN |
DOCUMENTS TO AT LEAST THREE AND POSSIBLY FOUR INDIVIDUALS. HE

*OBSERVED CHAMBERS RETURN BRIEFCASE OF DOCUMENTS TO ONE INDIVI-

. DUAL NEAR A FOUNTAIN OR STATUE SITUATED IN A TRAFFIC CIRCLE IN SOUTH- '

EAST SECTION,.CLOSE IN.  CRANE COULD NEXX ONLY DESCRIBE INDIVIDUAL
RECEIVING BRIEFCASE AS SMALL, SLIGHT BUILD, WEARING DARK SUIT. DURING
LATTER PART QF NINETEEN THIRfYSIX'OR EARLY NINETEEN THIRTY§Eka‘CRANE
RENTED APARTMENT IN BALT (#%%%0 UNDER OWN NAME AND IT WAS ADJACENT TO
A BIG, NEW, COLONIAL STYLE CHURCH, EITHER UNITARIAN OR UNIVERSALIST

DENOMINATION., IT WAS NEAR HOTEL DESCRIBED BY CRANE AS FAMOUifgﬁcgUSE |
N - Kisseloff-324
END PAGE THO oy q;%l[ “
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_INFO. RE UNSUBJABERNIE, UNSUBWELIX, OR FEL

- IN ORDER TO EXPEDITE CER®

. <b O \
PAGE ém .
H. L. MENCKEN DINED THERE. BALT WILL ATTEMPT TO LOCATE APARTMENT, AND
DETERMINE PERIQD OF RESIDENCE AND PERTINENT RETAILS. CRANE HAD NO
;gké&SLEﬁMAN. HOVEVER HE
RECALLED THAT WHEN HE AND CHAMBERS ONCE DISCUSSED POSSIBILITY OF A
NEW NAME FOR CRANE, CHAMBERS MENTIONED CERTAIN SRESEIIER NAMES HE
COULD NOT USE AND ONE OF THESE WAS FELIX. K CRANE BELIEVES CHAMBERS SAID
THEIR HAD BEEN A CHIEF IN THE OLD DAYS NAMED FELIX. IT WILL BE RECALLED
THAT ALFR /ragggﬁ-s PREDECESSOR WAS KNOWN AS FELIX. CRANE RECALLED
THAT THE CORRECT FIRST NAME OF -THE ITALIAN MENTIONED IN LA TEL FEB.
EIGHT WAS)SUIDO. '@@imest SANF REQUESTED TO FURNISH IMMERIATELY PHOTO-

GRAPHS OF ANATOT ‘BAS WAS, AND WIFE, IRKNE. RE NYC TEL FEB. SIXTEEN

i

BIEH LAST ,RE COMPLETION OF INTERVIEW WITH RANE. CRANE IS ONE OF THE

FEV SUBJEC;S IN THIS CASE WHO IS COOPERATING. HE WAS DEEPLY INVOLVED,
WAS | ACQUAINTED. WIIH VARIOUS PEOPLE , INCLUDING SOME NOT, REVEALED BY
CHAMBERS, AND WAS CLOSELY ASSOCTATED WITH COL, BYKOV AND JOHN LOOMIS
SHERMAN PERHAPS AS €EDEXJS CLOSE AS CHAMBERS. CONSIDERABLE TIME IS
REQUIRED IN OBTAINING COMPLETE INFO FROM CRANE. ALSO CRANE WORKS
FROM DAY TO DAY EARNING HIS LIVELIHOOD DOING PHOTOGRAPHIC WORK AND HAS
APPOINT@&%NTS HICH MUST BE KEPT. IN CONNECTION WITH HIS WORK HE MUST
SPEND THREE OR FOUR DAYS NEXT WEEK IN SANF. LA WILL ENDEAVOR TO
COMPLETE INTERVIEW OF CRANE AND SUBMIT REPORT WITHIN THREE WEEKS. AT
ALL TIMES CRANE HAS BEEN INTERVIEWED IN THE PRESENCE OF TWO AGENTS AND

SIETONS®S COMPLETION OF INTERVIEW AND REPORT,
NO SIGNED STATEMENT WILL BE TAKEN FROM CRANE UNLESS BUREAU ADVISES TO

| OPIES WO 2t 7’”" %ﬁﬁ&% @’Z}fg%
END ACK PLS s Z’WM % /Z}, f// . % Kisseloff-325 -
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OJﬁCB Memorandum: - vxited STATES GOVERNMENT

A TO : THE DIRFJCTOR DATE: February 23, 1949

FROM :D. M. IADD /

SUBJECT: JAY DAVID WHITTAKE?HAMBERS » vias et al
PERJURY; ESPIONAGE - R

o -
INTERVAL SECURLTY - R e i;,'“"’f:o__i_{

'rolson
ola.v )

555?5??5
=

identified as A¥Felix? who was one of the photographers for Chambers?
underground apparatus. You may further recall that Inslerman has
been uncooperative when interviewed and at various times when he
has appeared before the Grand Jury in New York City.

You..:myill recall that Felix Augu‘?t\;[nslerman has been ‘,gig“ﬁ“f%t

which was forwarded {'o the FBI Iaboratory for examination. The
FBI Iaboratory has recently had access to the pumpkin microfilm
from the House Un-American Activities Committee for comparison wi
Inslermant's Jeica camera. .

The FBI laboratory has concluded that two rolls of the
pumpkin microfilm were exposed with Inslerman's leica camera. These
rolls have been described in previous Iaboratory reports as Grand
Jury - exhxbits 477 and 48.

3 These findings by the Iaboratory are of paramount importance
‘to this case-inasmuch as this information may be used as a basis of
making Inslermin talk.

ACTION:

w There is attached hereto for your approval a membrandum
to the Attorney General with copies to Mr. Alexander M. Campbell,
s Ks&istant Attorney General; Criminal Division, concerning t 1e above

P n?.dgp*lg}flcat:.on. i M,j’- S -/y-¢?
i< ~ Sent Out roe o
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Ffebrua‘x'y 24) 1949’ ‘
74-1333
SAC, Boston .
{ ' Re: JAY DAVID VHITTAKER CHAMBEES, was;
/ ' ALGERHISS, ET Al
* FERJURY; INTERVAL SECURITY - R
ESPIOHAGE - R

2 ! Y : m U
Dear Sir: _
Reference is fade to Laboratory Report #D-94908 BU

dated February 21, 1949 , in connection with the above-
entitled matter a copy of which was forwarded to your

offlce. -
There are being transmitted. héréwith. the following %
‘specimens, approprlate copies of &he same, having: been 1
made for the completion. of. the Bureau s files. ]
" Specimens K506. through K6214 '
Very truly yours,
%" John Edgar Hoover &
Director ,
Eﬁ ‘g x - / p v -
' e ) -
}
Py  REGISTERED WAIL S § Izu/_, / 1)5 s
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_ o February 24, 1949
71333 e

SAC,+ Newr-York 5 - IR
Re: JAY DAVID WHITTAKER CHAMBERS, - .

: . Arith aliases, et al :
’ ) ' Perjury; Espionage - R .
. (Your file #65-14920) -
‘Dear Sif: o
E
“ vReference is made todLa‘bora.tory Report . ,
dated , in connection with the aﬂg‘%4637 BU:

entztl@dléa@er a copy of whlch ‘was forwarded to your' 5

offlce. ) . ) ¢

There areé transmitted herewith thé. following:
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Speciméng K538 through K543
- B ) +
‘ - Very truly yours,
= «
YT Ll ‘ .
- L8 " r L
- k2 j—b « "‘;U@: L
Lt b T {;
" v o¥ Ui e ). e £
¥ .s g)& . ’ John ‘Edaga;‘ gqp,},\er\‘ {“e_;; 1 -4‘ «
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Oﬂice Memorandums + UNITED STATES GOVERNMENT

r——

TO : The Director TE: March 1, 19k
PATE 4 z. 'rgolson /
FROM : D. M. Ladd Q&f\ M W Clogs h o
e Y09 =
SUBJECT: JAY DAVID WHITTAKER CHAMBERS, i Fraot
with aliases; et al; S M—
y PERJURY i ?ﬁ?_——ngr—
~ ESPIONA@ . - ‘R 'lTRO‘iO. f’iongn i
INTERNAL SECURITY - R ﬁé: EE%T—‘

You may recall thet Whittaker Chembers on Februery 15, 1949, left &
statement with Agents of the New York Office which briefly told of his homosexuel
life and that Cheumbers was to be interviewed in detell concerning this matter.

This was brought to your attention in a memorandum from Mr, Fletcher
to me dated February 18, 1949. It was suggested and you approved that Chembers?
disclosure concerning his homosexuality be made available to Mr, Donegan in New

-

York on an informal dbesis. . '
P Chambers has been interviewed in detail concerning this phase of his .
hall life which was reported by the New York Office by letter dated February 18, 1949, -
the original of which is attached hereto. ;
There is. attached hereto for your approval a msmorandum to the Attorney
Generel with carbon copies to Alexander M, Campbell, Assistant Attorney Ganeral »
concerning Chamberst statement regerding hie homosexusl life. .
- L
;2
i Attechments 4
RECORDED - 138 ;7;/.
e B
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Office Memorandum + uNITED STATES GOVERNMENT

TO  :H. B. FmTcmxzifth"\ DATE: March 2, 1949

\  FROM :L, WHITSON [,\,U %:ﬁgﬁ———
Mr, Lada_—————

SUBJECT: JAY DAVID WH[T’IEAKER%HAHBERS, was et al T i —
PERJURY; ESPIONAGE - R ' k! Bean '

INTERVAL SECURITY - R 3 —

i S

T —

You will recall that the following documents have been Mi3s Holzss

these documents reflecting the knovn location of the originals

identified as having been typed by the same typewriter used to = S
prepare Q-6 through Q-69. There is set forth below a resume of . 2
at the present times

A two page letter addressed to Walter L. Tibbetts, Boston,
Massachusetts, dated January 30, 1933, beginning, "On reading
over my policy last week..." This letter is unsigned and was

never mailed but relates to an insurance pol:.cy allegedly issued
‘to Alger Hiss. :

A carbon copy of X-17 was submitted on December 7, 1948,
to the New. York Office by Mr. ‘Edward C. McLean, attorney for
Alger Hiss. .On December 10, 1948, ‘Mr. Mclean furnished the
ong:.nal of K-17 to the New York office: On December 14, 1948,
the Iabomtory advised that K-17 was typed by the machine which
typed specimens Q-6 through Q-69. K-17 was returned to the
New York Office where it was retained until December 28, 1948,
when it-was-returned to Mr. Mclean-pursuant. to..the Anstructions =
of Mr. T. J. Donegan who had advised that Mr. Mclean desired
that K-17 be returned to him.

-
Py

s Three pages of typewritten material entitled "Description
of .Personal Charactenst:.cs of Timothy Hobson,!# bearing the
date September 9, 1936. This was an apparent enclosure to a
handwritten letter bearing the date September 9, 1936, signed
by Alger Hiss. - ».

K-32 was ébtained by the Washington Field office on : /
December 12, 1948, from Mr. Paul L. Banfield, Headmaster,.
, ‘Iandon School, Bethesda Post Office, Washington, D. C. FBI -
. Iaboratory report dated December 13, 1948, identified K-32 and i
returned it to WFO. K=32 was ‘taken to New York by SA Courtland
J. Jones, VIFO, and given by him to Mr. T. J. Donegan on ‘
lDecember 14, 1948. Mr. Donegan still retains K-32.

5 7R g w8y /- /33320 gy
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It may be noted that Agent Jones turned over the folloﬁing
documents to Mr. Donegan in addition to K-32. These documents
were also obtained from Mr. Banfield:

1. A handwritten letter dated September 1, 1936, bearing
the signature of Priscilla Hiss "'referring to an application
of Timothy Hobson for admission to the ILandon School.

2. A carbon copy of a letter dated September 3, 1936, from
Paul L. Banfield directed to Algéer Hiss.

3. A bandwritten letter dated September 9, 1936, to Mr.
Banfield bearing the s:.gnature of Alger Hiss.

When these three documents and K-32 were obtained from Mr.
Ba.nf:.eld on December 12, 1948, the Agents of WFO were required
to sign a receipt 1ndicat1ng that this material would be used
only in investigations concerning the national security of this

‘lcountry. Further, Mr. Banfield expressed a desire that a

subpogna be served upon him in the event it is necessary for him

to.testify in open court regarding this matter and he informed the

Agents that both the attorneys for Adger Hiss and Whittaker Chambers

have been to see him, asked to see the file of Timothy Hobson and
specifically inquired if there were any typed material that could

have emanated from the Hiss home. Mr. Banfield refused to allow

these men to see the file. Mr. Banfield stated that he was

particularly desirous of not having any of the information furnished

by him made available to the House Committee on Un-—American Activities o

in any form.
30 K"‘35 '

A letter addressed to Miss Emma Hellings, Philadelphia,
Pernsylvania, postmarked December 6, 1931, beginning "Dr. Peltz,
my physician..." This letter was sa.gned "Daisy Fansler® (a
sister of Mrs. Hiss.)

K-35 was obtained by the Philadelphia Office on December 13,
1948, from Franklin H. Price, Librarian for the Free Library of
Philadelphia. It was identified by the Iaboratory report of
December 15, 1948, and returned to the Philadelphia 0ffice where
it remains.

40 K—LO
A one page letter addressed to Walter G. Schelker, New York,
dated February 17, 1933, signed "Alger Hiss.® Kisseloff-331

On December 10, 1948, Mr. McLean furnished the New York Office j
with a carbon copy of K-48. The Iaboratory advised on December 14,

e gu)g*J




1948, that the typing on this copy was not clear enough for a
definite conclusion to be made in comparison with the evidence
previously submitted.

In response to a subpoena served by a Special Agent of
the New York Office on December 13, 19/8, Mr. leo D. Fitzgerald,
Associate Counsel, Equitable Life Assurance Society of the
United States, produced the original of K-40. oOn December 15,
1948, the Laboratory reported that K-40 had been identified.
The original and carbon copy of K-40 were retained by the
New York Office until December 28, 1948, when the copy was returned
to Mr., McLean upon his request as ment:.oned above.

5 ° K"'41

A letter addressed to Mr. W. M. Hillegeist, Director of
Admissions, University of Maryland, Baltimore, Maryland, dated
May 25, 1937, beginning #I am sending to your office today...,t
signed Priscilla Hansler Hiss."

K-41 was obtained by the Baltimore Office on December 14, 1948,
from Mrs. Florence T. Stafford, Assistant Registrarts Office,
University of Maryland, Baltimore s Maryland. It was forwarded to
the laboratory on December 14, and reported as being identified
in Jlaboratory report of December 15, 1948. K-41 was returned
to the Baltimore Office which returned K-41 to Mrs. Stafford.

6. K-249

Three pages of typewritten material headed "President's
Report for the Year 1936-37.n

K~-249 was obtained by WFO from Mrs. Henry L. Abbott,
2205 California Street, N.W., Washington; D. C. Mrs. Abbott
succeeded Priscilla Hiss in May, 1937, as President of the
Bryn Mawr Alumni Association in Washington, D. C. She has
advised that this report would have been submitted by Mrs.
Hiss in May, 1937, at the expiration of her Presidency.

K-R49 was forwarded to the Iaboratory on Januvary 7, 1949,
and by its report of Jamuary 10, 1949, K—249 was identified
as having been typed by the machine which typed Q-6 through
69. K-249 was returned to the WFO which subsequently returned
it to Mrs. Abbott.

The above information will be furnished the Criminal Division
of the Department in comnection with its request for the originals of S

‘these documents and others in this case.
-3 - Kisseloff-332 Q j 3
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(61’ ‘ gﬁnam; PERJURY, ESP R, IS R. REw{O TEL FEB TWENTY EIGHT LAsg?giszf::
EFFORTS TO LOCATE WALTER RICHARDS\ ASSAMAN OR WIFE\LUCNLLE mus&wwuni 3%
NEGATIVE. SASSAMAN WAS FORMERLY EMPLOYED INTERNATIONL UAW CIO~/
EDUCATIONAL';DEPT, ONE THREE TWO FOUR MACCABEES BLDG, DETROIT. ‘
PRESENT EMPLOYMENT OR RESIDENCE NOT KNOWN. CHICAGO LETTER
DATED MAY fw;nTy FIRST FORTY SEVEN, CAPTIONED COMMUNIST
INFILTRATION OF INTERNATIONAL UAW, INTERNAL SECURITY C REFLECTS
THAT ONE WALTER SASSAMAN IS EDUCATIONAL DIRECTOR OF UAW REGION,

NO. FOUR, CHICAGO, ILL. AND IS A COMMUNIST PARTY SYMPATKIZER. :

REFERENCED TEL STATES WALTER RICHARDS SASSAMAN WAS MENTIONED IN
LETTER§§} KATHERINE WILLS PERLO. PERSONNEL RECORDS AT AGRICULTURE
REFLECT IMMEDIATE SUPERVISOR OF SASSAMAN WAS NATHAN GREGORY
‘ SILVERMASTER AND A REFERENCE WAS LISSTED AS ALGER HISS. FOR THE
BENEFIT OF CHICAGO,; OTHER PERSONS L;ETED BY MRS. PERLO AS
BEING ACTIVE IN CP UNDERGROUND WERE HER HUSBAND, VIGTOR PERLO,
NATHAN WITT, HENRY HILL COLLINS, CHARLES KRAMER, LENOR STRAUSS,
_JOHN. ABT, GEORGE SILVERMAN, ROSE CLINTON, CHARLES COLE, AND
LEN DECAUX, WHO ARE WELL KNOWN TO THE BUREAU AS BEING ENGAGED
IN COMMUNIST ACTIVITIES OR SOVIET ESPIONAGE. CHICAGO- WILL
* INTERVIEW SASSAMAN IN THIS. MATTER AS IT IS BELIEVED THAT THE /
‘SASSAMAN REFLECTED IN ‘CHICAGOS LETTER AFOREMENTIONED IS IDENTICAL -~
WITH THE WALTER RICHARDS SAs§AMAN REFERENCED TEL REFERS TO.
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VASHINGTON AND WFO FROM NEW YORK 4 5 lszg‘thMhnhmmmn

G%HAM, PERJURY, ESP. R., IS-R. FOR PREPARATION OF SUMMARY

FEDERAL EUREAU GF 1..v 2 3TIGATIL ¢ Q « Mr. Tolson...........
U. S. DOPARTMENT ©7 JoSTIOS ‘ ;

COMMURNICATIONS SECTION

PeAm L ‘ Mr. hzcho!s N
P Mr. ROSEN ereeennnan

. M Tr2CY.enenannenan
TEL ‘TYPE Rr. EZ0f..eeeennennn
Mr. Gurnea..........

>< 2r, Harbo..........

. -Mr, Mohr .,

L]

i Mr, Neaso....... -

DIRECTOR AND SAC URGENT

!

IT IS DESIRED THAT THE FOLLOWING INFORMATION BE EXPEDITIOUSLY OBTAINED

BY WFO AND FURNISHED THIS OFFICE. FIRST RE DOCUMENTS LISTED AS A ONE
~THRU A TWENTY TWO AND B ONE THRU B TWENTYSEVEN IN REPORT OF SA JACK

S« TURTON DATED JAN. THIRTY ONE LAST AT WFO, IT IS DESIRED THAT IN-
QUIRY BE MADE AT BUREAU OF STANDARDS TO DETERMINE IF COPIES OF DOCU-

MENTS IDENTIFIED AS NAVY DEPARTMENT BUREAU OF AERONAUTIC TECHNICAL )

NOTES AND ORDERS ARE MAINTAINED IN FILES OF BUREAU OF STANDARDS, IF
SO TO WHOM THEY WERE DISTRIBUTED OR AVAILABLE, PARTICULARLY WHETHER
AVAILABLE TO WARD PIGMAN, AND-IDENTITY -OF BUREAU OF STANDARD OFFICIAL
COMPETENT. TO PRODUCE SUCH DOCUMENTS IF MAINTAINED IN THAT BUREAU AND
IDENTIFY ‘SAME AS AN OFFICIAL DOCUMENT MAINTAINED IN FILES OF THAT
BUREAU, - ALSO IDENTITY OF OFFICIAL COMPETENT TO TESTIFY AS TO DIS-
TRIBUTION AND/OR AVAILABILITY OF‘THEéE DOCUMENTS TO PERSONNEL OF
BUREAU OF STANDARDS. SECOND RE ‘DOCUMENTS CONTAINED IN SO CALLED
PUMPKIN MICROFILMS DESIGNATED G.J. EXHIBITS FORTYSEVEN AND FORTY
EIGHT CONSISTING OF FIETY EIGHT PHOTOGRAPHS OF WHAT APPEAR TO BE

57MmARs rogg 0¥ g 2443232137,
LEND OF PAGE ONE ' Kisseloff-334 34 ...m 4 1Gub é




PAGE TWO . u ,
AUTHENTIC sr@jgi?iBAﬁTMENTunocUMENTs,'wro IS REQUESTED TO DETERMINE
AT STATE?pgpﬁﬁrmé&T IF SUCH DOCUMENTS ARE IN FACT OFFICIAL DOCU-
MENTS orjgiéTﬁ DEPARTMENT AND IDENTITY OF STATE DEPARTMENT OFFICIALS
‘COMPETENf'TO.BRQ§yCE SAME, TESTIFY AS TO AUTHENTICITY AND DISTRIBU-
TION OF THESE DdEEMENTs IN STATE DEPARTMENT, THIRD RE ALL SO CALLED
" PUMPKIN MICROFILM DESIGNATED GJ EXHIBITS FORTYSEVEN THRU FIFTYONE,
WFO 1S ésauasrﬁn TO DETERMINE IDENTITY OF ALL INDIVIDUALS HAVING
POSSESSION OF SAME FROM TIME OF DELIVERY OF SAME BY CHAMBERS TO
_HCUA INVESTIGATORS ON DECEMBER SECOND LAST TO DATE AND ACTION TAKEN
\BY. THESE PERSONS WITH RELATION TO. FILM WHILE IN THEIR POSSESSION.
ASSISTANT DIRECTOR E. J. CONNELLY REQUESTS‘EXPEDITIOUS'INVESTIG@?ION
AND REPORT FOR NECESSARY ASSISTANCE IN PROPER PREPARATLON OF SUMMARY
REPORT. o %W ﬁ\\\:é[])
- el- WU ~

' SCHEIDT
TWo COPIES WEG Kisseloff-335
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p T T T e

e | g Mr, TOIS0D csseeenme
o Mr. Cleg8 -armesscmes
## Mr. Glavif .ceaceacses
) My, Ladd.caceacccesas
w ’ : ¥r. NicholS.cosseencs
2x. ROSCT ceassscncea | ©
T, TXOCY -ssanae. S,
/ 17% EgaD.cassscannane
! dr. Gurnefaisacesses
i t7yp, Harb0 sisasassees
' r, Mohe 22snsanes
! ) /} 4'?/ ‘1 s, Pennlagton seees
l | : / [+ QuingTamMaan.
(Q/ " ){ M Nesseunanae
\ C ONF 3 S TNS * ' \&m M‘L$‘\i‘\‘|‘
- WASH AND WFO 6 LOS ANGELES 1 FROM NEVW YORK 3 T- ot//’//
DIRECTOR AND SACS. URGENT

JAHAM, PERJURY ESP.~R. RE SAN FRANCISCO TEL FEB. TWENTYEIGHT LAST .

. TO BUREAU, LOS ANGELES AND NY, WILLIAM EDWAﬁﬁ%cﬁANE ADVISES THAT
HE MET A COUPLE NAMED GLAS IN NINETEEN THIRTYTHREE CONNECTED IN SOME

WAY IN UNDERGROUND WORK. SAN FRANCISCO ADVISES ANATOLﬁﬁéLAs AND

IRENE pEREﬁ%épAs Nzé\¥gLDSTEIN WAS. IRENEIMORSKA AND IRENE:

opsia
Ams BELIEVED TO BE IDENTICAL WITH THE COUPLE MENTIONED BY CRANE.

rﬂz% IRENE IS CONTEMPLATING A RETURN TO POLAND IN THE NEAR FUTURE.

WFO CHECK PASSPORT DIVISION, STATE DEPARTMENT AND ENDEAVOR TO OBTAIN
. PHOTOGRAPH OF IRENE AND FORVWARD SAME TO LOS ANGELES AMSD FOR INTER-
VIEW WITH CRANE, ALSO COPIES TO NY.

ve“"

'

IRENE DESCRIBED AS FOLLOUS.. o
BORN_PLOCK, POLAND, NOVEMBER TWENTY, EIGHTEEN EIGHTYNINE, NATURALIZED

SAN FRANCISCO APRIL ONE, NINETEEN TWENTYNINE UNDER NAME IRENE POLA

GLAS, FIVE FEET TWO INCHES TO FIVE FEET FOUR INCHES, ONE HUNDRED

THIRTY TO ONE HUNDRED FORTY PO%BBR’DRESIDENCE ONE THIRTYSEVEN WEST

138 .
S e a2, -3 2158 d v
M gg, A Kisseloff-336 34 ‘”\R 4 194**
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. M, 'y mn‘_”“_'._‘
- v O}iu;ﬂ. L AEAU v s - woTraAL O 0 b C T S
U, S, DSPARTIIENT oF JusTic: ) B.. s-fn .
COMEIUIIRATIONS SEOTID. ! Moova N,
WAR 2- 1357 /l X
: T :‘ !
TELETYPE "
,(d{ - N = A
ySHINGTON 7 AND NEW YORK 2 FROM BALTIMORE 211 6-33 PM /
DIRECTOR AND SAC URGENT. - :

QAHAM, PURJURY, ESPIONAGE DASH R, IS DASH R. RENYTEL FIRST INST.
POSTMASTER, FRIENDSHIP SUBSTATION, RECEIVED CHANGE OF ADDRESS NOTICE
POSTMARKED JANUARY EIGHTH LAST, ARMY POSTAL SERVICE, SIGNED CAPT.
PAUL L, HUDSON, CH&RE OF SEVENTYFIRST ENGINEERS, LIAISON DETACHMENT, -

Ao

APO ONE EIGHT ONE, TOKYO, JAPAN, CARE OF POSTMASTER, SAN FRANCISCO,’

MC FARLIN | 24 - /_:”_é’é____/a'z/ifcf

END RECORDED - 138 34 ﬂR 4}%@ X
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WASHINGTON 34

DIRECTOR AND SAC

JAHAM, RE BALTIMORE TELETYPE FEB,
CHAMBERé RECALLED THAT C: KINLOCH NELSON AND HIS FAMILY RESIDED ON

"

FEDER?L BUREAU OF 1yt cSTIGATION

U. S. DEPARTMENT OF JUSTICE
COMMUNIGATIONS SECTION

BALTIMORE
URGENT

2

TWENTYTHIRD LAST.

ot

TR e gadkenan’

Fncw Seama

"
SR Y
Y Aene

'» Miey Gaa(’y

FROM NEW YORK 2 6- 12P

Mr. Qul.aT: -,
Mr. Neage......

ON INTERVIEW,

THE THIRD FLOOR OF THE CHAMBERS RESIDENCE AT MT. ROYAL TERRACE,

BALTIMORE,

~—

SCHEIDT

HE IS UNABLE, HOWEVER, TO RECALL ANY GROUP OF INDIVI-
DUALS WHO VISITED HIM TO PLAY CARDS WHILE HE RESIDED AT THIS ADDRESS,//

R .
0. 1 \1rl 333 »3,/;9’5@

ACK IN ORDER AND DISC PLS

WA
BA

NY R 34 AND RELAYS WA

NY R 2 BA

5'7NARS 194

{
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a O ) FEDER:‘:L B'JREAU Goi wt;}TIGATEUaQ
*

#

U, S. DEPARTHENT CF JUSTICE
COMIUNICATIONS SECTIO:!

CONF,2 STNS

WASHINGTON 32  LOS ANGELES 2 FROM NEW YORK 2  5-53P
IRECTOR AND SAC URGENT " ' v o
0 - . -
JAHAM LOS ANGELES WILL SUBMIT REPORT IMMEDIATELY RE INVESTIGATION
AND INTERVIEW OF WILLIAM EDWARD CRANE TO DATE. /
“ ’.,_/
; . 'SCHEIDT v
ECORDED.. 1
Vntno s ol B\ 744333 AV
HOLDy PLS & e, TR B R P oo ‘
5 ¢MARD 1948 34 MR 4 1945 @-e%d»‘”g‘/ ‘
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NIASBINGTON » BALTIHORE AND NEW YORK' FROM WASH FIELD

?A.nm, PERJURY, ESPIONAGE R. REBUTEL FEBRUARY TWENTYTHREE LAST Aumonxzmvci__j
INTERVIEWS AMONG OTHERS WETH HAROLD AND KATHERINE KELLOCK AND MR, AND. MES. ”
HENRY G, FERGUSON. MR. AND MRS. FERGUSON AT SEPARATE INTERVIEWS POSITIVELY
IDENTIFIED CHARLES KRAMER AND WIFE MILDRED KRAMER AND JESSICA SMITH AS

A FREQUENT v:csn'-oa AT TONGVIEW, ACCOKEEK, MARYLAND AT TIME SALLY RINGE

AND LENGRE mom.s RENTED ESTATE., CHAHLES KRAMER FOR A SHORT TIME RENTED
mmevm;:méﬁ‘m FERGUSON IN HIS OWN NAME, BOTH THE KELLOCKS AND THE
m&usons‘:sm:gz TBEI CANNOT RECALL SEEING ALGER HISS AT 'LONGVIEW BUT WILL

v‘l

NOT STATE JE ﬁs NOT THERE, BOTH THE KELLOCKS AND THE FERGUSONS DENY
KNOWING TI?&T zm P\E‘RSONS CONNEGTED WITH LONGVIEW WERE MEVBERS OF CP OR CP
SYMPATHTZERS, HELEN RINGE, SISTER OF SALLY, DESCRIBED AS PRESENTLY EMPLOYED.
1N NIG, TWCA PERSONNEL DEPARTMENT. ROBERT VIARE STRAUSS PRESENTLY CONNECTED
WITH SOUTHERN MARYLAND INDUSTRY AT ACCOKEEK. ALL FOUR PARTIES STATE Rmom)

TUGHELL WAS FREQUENT VISITOR OF‘ RINGE AND. THOMAS. #BALTIMORE IN ZIERVIEW

'CHARLES S. WAGNER, WHOM ALL FOUR PERSONS, STATE WOULD KNOW DEFINITELY WHETHER

ALGER HISS VISITED RINGE.AND THOMAS. COLLIER PRESENTLY RESIDING ACCOKEEK ;-

o 4. 523, 8142~

EOTTEL ) % e P
- : ﬂg.;w ‘q,
EFH:LTT ) 2 " g i
T4=94 . e ,[" - )
- ‘ (‘ LM ‘. . e B )
5 ? TN LZ Klsseloff-340 n’)n e .
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. WASHINGTON AND NEW YORK FROM WASH. FIELD 2 11:30a .,

3-2-49

DIRECTOR AND 8AG ~  ROUTINE
?AHAH,’“.PER@RY ESPIONAGE R: REBULET JANUARY NINETEEN LAST REQUESTING
‘mmﬂmﬁ PERSONS MENTIONED BY MRS. VICTOR PERLO- CONCERNING UNDERGROUND
rupmm&oz‘ commxsm PARTY. NARY BELL GORMAN MENTIONED: THEREIN NOW
Rmmme ’H’O.NAUGHT DASH ‘ONE FIVE: CRESCENT STREET, ASTORIA IDNG ISLAND,

== 4
‘Armmnm ONEB. ‘HANDLE, _—
- T4=94
of perted
A
Rogp, |
gy
a8
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1, 5, DEPARTHERT CF JUSTICE
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gommuNiEATIONS SEGTiB  7] /{W// ot ]
, Py, Eeas ceneoans N

m? R &:L «H :;:? ! ? ? . ‘.v% &// Mr. Tea = F ,“'

Mov, B i
My, C-v - w %
Mr. 2. ,

Mo s o o we o ]r

TYPE
(&}’ CONF 2 STNS TELET

M, Po st 3 ans }

WASHINGTON ‘54 'LOS ANGELES 5 FROM NEW YORK 2  flo=psappp| |

DIRECTOR AND 'SAC URGENT s

. % o= / ,
JAHAM; PERJURY, ESP. R., IS-R. RENYTEL MARCH SECOND INSTANE?/I /‘I
PERATIVE THAT REPORT RE INVESTIGATION OF CRANE AND INFORMATION

SECURED FROM CRANE BE SUBMITTED BY LOS ANGELES IMMEDIATELY INASMUCH _ﬂ
AS INFORMATION FROM SAID REPORT MAY HAVE TO BE INCLUDED IN SUMMARY ‘1
REPORT FOR ALGER HISS PERJURY TRIAL. BUDED ON SUMMARY REPORT IS MARCH
SEVENTH NEXT. " 1
"SCHEIDT ° . |
E / W ~
| RO0RDED - 135 {74 - /33 3N
- 1 N
“ ro 5 g“‘k 3
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srmomnmmuo 64

Office Memomndum

(’ﬂl/

TO -

WROM

Q
SUBJECT: JAHAM

PERJURY; ESPIONAGE - R
- INTERNAL SECURITY - R

\. % JEK:ERG

65-2440
A5SD; REGISTERED MAIL
cc: New York
) W M % ARG C’a«»f/"’”’&
3-3-49 3

i

: D:Lr‘ectog;‘ FBI
: SAC, Philadelphia

Attn:

Rebu'be;l. March 1, 1949,

7

UNITED STATES GOVERNMENT
Ingpector H. é. FLETCHER DM:E:‘March 2, 1949 ~

ATR MATIL SPECIAL DELIVERY
REGISTERED MAIL

There is enclosed herewith the original specimen K-35

A/

pEEERERRREESRETC

| W5
RECORDED - 103 | Z%’%}_ B_Qi{}t ¢

LR I~ 34 MAR 4 1948 ]
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STANDARD FORM RO, 64

o

Office Memorandum -

Director, FBI
Att: Inspector H.B. FIETCHER

1(5(‘ TO

'FROM : SAC, New York

\ o)

SUBJECT: JAHAM
; PERJURY; ESPIONAGE - R;
¥ " INTERNAL SECURITY R

ReButel 3/1/49 at 9123 P.M.. Enclosed ‘hereviith is speclmen K—40 as,

per ‘Bureau instructions.
* 1 encl.

AIR MATL 'SPECTAL DELIVERY
REGISTERED MATL

[ 478 Crmiphett ,:

c,\a,amy%
AT g 3- 49
74 "
DES:SMS »
65-14920 Kisseloff-344
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'UNITED STATES GOVERNMENT

RECORDED - 108 i —
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' DATE; ¥arch 2, 1949
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Jir. Klexander M. curp'bell
Avsistant Attorney General
D:chctor, FBI

Larch 3, 1949

Att’cntion: . ¥r. Ray Vhearty .

_ O
& JAY DAVID TMITTAK:R CHAUBERS, was., eb al
! . BIWY BSPIONAGE - T

Refercnce is made tomy memorandum to you dated March 2, 1949, directed
to the attention of I'r. Ray Whearty. The i’oI’].owing documents have becn identified \
by the FnI Laboratory as havinz been typed by the same typewrz.ter used to prepare /
w6 through 69 Thore is set forth below a resune of these -documents roflecting ,/ 
the known location or these orizinals at the pre.aen'b time.

1. . KT S

A two page lettor addressed to Walter L. Tibhetbs, Poston, Eassachusetts, ‘
dated Januvary 30, 1933, beginning "On reading over my policy last weoek.. Rt
- This letter is ‘unsigned and was never mailed ‘but relates to an insurance
policy allegedly issued to Alf"er Hiss.

A carbox gopy of K~17 vas subnitted oh Decezber T, 1943, to- the N ;
York Office by lr. Edward C. NclLean, -attorney for Alger Ha‘.ss. Cn Decenber
10, 1948, Lr. lcLean furnished the original of K-17 to the New York Office.
On' Decezber 1h, 1948, “the FBI Laboratory advised -that X-17 was typed by
the machine which 'byped specimens -6 through y=69. K-17 was returncd to
the New York Office where it was retained unt:.l Decerber 23, 1943, when it
was returned to }r. LcLean pursuant to the instructions of }@. T. -J. Donegan
who had adviscd ‘that Lr. YcLean {desired that ¥-17 e returned to him.

>

' Three pages of typewritten material entitled -"Z‘escmption of Personal
e Gharacteristics of Timothy Iiobser," bearirz the date September 9, 1936.
i This was an apparent enclosute to a handw::.’bten letter bearing the date
September 9, 19364 signed by Alger Hiss

<o : ¥=32 vag obtained by the Tashington Field 0ffice on December 12, 19h8,
" mir. Paul L. Banfiéld, Headmaster, Landon School, Bethesda Post o:l'f:.ce,
L m’""“f- -:a-sh ington, D. C. - An FDI Laboratory report dated Decezber 13, 1943, -

: ;; st sdenpified K-32 snd returned it to Tashington Field Office. E-32 was taken
B M“‘;‘“' 403w York by Special Agent Courtland J. Jones, ilashington field Office, -
o e, mfhm h&l x]v:as %:x.f.ren by3§m to Lz, T¢ J. Donegan on I}éccmber 1h, 1949, 172, Done"an
- = 's A re ains K--32.
e : REGVieD - A8 PY-/23 51( (74 7
. o) T4 may be noted thab Speeial, Agent Jo*xes turned gver, tge..j:allomng. )
~goeynents to Nr. Donecgan in addition to K-32. 'These ocuz@hts ﬁd”rq alko
. tutgined from Nr. Banfie]ﬁ j )
: £ T ‘ ‘c@" ¢ ¥ Ua . - \ ‘3' :
; Enclostit S aEt g L
2y, Qdmtuamm,m. ) ‘4.0 \)) ) o\l("“c C ek j b
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1. A handwitten lettor dated Soptember 1, 1936, bearing the
signature of Priscilla lliss referring to en application of
Timothy Hobson for admission to the Landon School. .

2+ A carbon copy of a letter dated September 3, 1936, from
Paul L. Banfield dircoted to Alger Hiss,

3. A hendwritten letter dated September 9, 1936 to lr. :
Banfield boaring the sipgnature of Alger Hiss.- o

When these three:documents. and K-32 were obtained from Ur. Banfield -
on December 12, 1948,. the agents of Tashirrton Field 0ffice wers required
to sign a receipt indicating that this ‘material would be uscd only in
investigations. concerning the national security of this. cowitry. TFurther,
kr. Banfield expressed a desiro that a subpocna be sorved upon hin in the
ovent it is necessary for him to testify in open court regarding this
matter and he informéd the Agents that both the attorneys for Alger Hiss
and Thittaker Chambors have beén to see him, asked to see the file of
Timothy Hobson and specifically inquired if there were any typed materigl,
that could have -emanated from the Hiss home. lire Danfield rofused to
allow those men to see thé f£ile. Nr. Banfiold stated that ho was
particularly desirous of not having any of the information furnished
by him made available to. the House Cormittes on Un-Anerican Activitles
in any form.

&30 K"‘35l
A lotter addréssed to: ¥iss Drma Hellihgs, Philadelph:.a, Pennsylvania,

postmarked Decembexr 6, 1931, beginming ¥Dr. Peltz; ny physician.,. This
Tetter was sicted "Daisy' Fanslort (a sister of Lrs. Hiss.)

5

1{-—35 was obtairied by tho Philadelphia Office on Decembér 13, 1948,
from Frénklin He Prico, Librarian foxr the Free Library of Philadelphia.
It was identifiéd by the FBI I.aboratory report of Decerber 15; 1948; and
veturned to the Philadélphia Office. K-35 is being trmsmitted herevwith
to you as an enclosure to this nedorandum, -

A one page letter addressed to Y‘alter G. Schclker, Hen'r York, dated
February 17, 1933, signed "Algcr Higa."

- ‘ '-32-.

‘ {q/
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\ - by its xéport of Janvary 10; 1949, X

the expiration of her Preé_id“ehpy.

K=2L9 was forwarded to ‘the FpI

‘typed by the machine which typed ¢=6 through Q-69,

to- the Fashington Ficld Qffice which subsequently re

<
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: Laboratory on January 7,. :
X~249 was identified .as-having been

1949, and

K-2h9 was returned
turned it to Urs. Abbott,
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
WASHINGTON D. Chohwasry 21 196
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_D=00BY7, DeDOZI24 DeD4623

,,,,,

K162 Ono atrip of 30 millimator Bestman Kodek aafety £3Im eXposed

and. dovoloped bodring epproximtely 20 oxpoaurcs !m'thor
1dontiricd og Origd Jury xhibik 51s ’

Ki63 Ono Ebrip of 85 miliinoter Eastnan Kodal: cafety £4ln

oxpotied and dovoloped bosring 22, oxposures, furthor idontie- -

ficd ag Crand Jury Exhibit #48.
K154 A strip of 55 millizoter Dupont 428 Nitratsy £iln bearing.
36: oxposuyos, further idontificd ag Grakd Jury Exhibif. ;;517.

K165 A otrip of 35 nillimotor £iln which wag entively bladk,

further identified os Orard Jury Bxhi‘bit 580,

D~24201, submitted by the oo Augeles Offica ‘wihh a latter dated
Fobruary 1€, 1949, ﬁ )

. K640 Ono Ludal ¢ lolcn oczora bearing soriai nunbcr 162673 ax:d

Stwmar lens rurbor 238657 topothor with a leathor carryius
sego obbatned Sronm WILLIAY EDWARD mm.»

Résults of Exeminations

7t has been concluded that two rollg of m Fuitnledn Yictow
£1lm listed sbove as Q165 wnd Q164 (Grand Jury Exhibito: 48 and
$47) wore axpcsod with tho Isica comora, boltmgiz.g t4 FELIX
AUCUOT ITSLI 'AH, waich is desoribed as 3253.. )

Tho other rolls of .gkin J»d.erérnm, C.lsl, Q1562 and 155

. "(Crard Jury Exhibits ¢49, 751 and £50) did rit oontein sufficiont
 fromg markings on the £118 for a dofinite echolusion dn tho -

aompariven of thése rolls of L£iln with aly ’35 L0 0ERerts.

THSIERHANIS comarss, KEGO, K251 ond KEGO arg protaincdvin
the Leboratorys ITho Puwapiin Microfiln, Q161 thvouch 0166, has
beon - poturncd to {Eo Touso’ Un-&mriga“g@iﬁziﬂoﬁ,cm.ﬁoo?
CIAII'S onmord, K548, wap reburned to the ISE Aproles Qffice.

%ﬁiﬁr&u.mmm dolivery,. pobruary 18; 1948s
o copiag from ¢ ‘I of tra rguux‘ma“'ftans ‘heve boon.

St y
The Xew York. 0ffice ‘should irmediatel;) g zake available the

results of the FBI Laboratory to Spedial Ahsistant to the
" Attorney Genéral T. J. Donggan.

-

"Deletsd c«p}w-“:fmf
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SEEE5E SEREEES

REPORT
of the

—=3__. LABORATORY __¢__

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
WASHINGTON D. C.

T 8AC, washington Field Fetauary 235, 1549

Thare {ollows the report of the Fil labaretory on ihe exsmination
| of evidencs received from your office on February 21, 1549.

John Edgar Hoover, Director

’ @ |
YOUR FILE NO.

FBI FILE NO. M ‘.{q
o o ey O
RECORDED - L D~53117 27

Examination requested by

;G
Reference “w r a ;\‘\ 3 y -~ . / ;
4 ’ Deleted Copy Sent £ IR LR o
xamination requested: - L A B -
E t A Docameat by Letter /2 /L /LA-/ 7f;’£//,,(yd/
Specimens

63 Menorendum typawritten oo M fice Lexxendus -~ nlted States Wvernaent
mw.wmm,lw,mw-m.mm
x62% w&?& - WM' z%mmaﬁ& ;’h&n!mm' of white paper, dated
Janusry 15, 1947, regarding possession of Reoards -m;{nmm
L oald be in the custody of DC/R, signed ALOEX GISS.

. Tolson b
E, A. TER

c{eg% o

Glavif 3

! — 1aboratory?s .

Nichols_____ 0: m

Rosen

st 1 - miladelohla I {
‘“% “l-mt.mn Kisseloff-351 ‘ -’
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Oﬂice Memomﬂd%m e UNITED STATES GOVERNMENT

TO .
' Divector, FBI Attn: FBI Laboratory RATEs
FROM A
: GUY HOTTEL, SAC, Washington Field
SUB :
. e

Attached herewith are three pieces of correspondence
obtained by Special Agent JACK S. TURTON, which are for exami-
nation and comparison by the FBI Lab with questioned documents
in instant case, They are dated Dec. 18, 1945, January 15, 1947,
and January 15, 1947, and signed by ALGER HISS.

These specimens should be returned to the Washington
Field Office upon completion of examination for proper disposal
by this office,

February 23, 1949

‘. ’ k2 (T3
, ‘q
: |
7 & s agtf - 1332 9"\){
] i ™ 7’4"‘9& \& * ‘ Py w-ﬁ *""'“‘",I .
' Enclosures 0 @ 187 @,‘\ (3% MAR 4 1948 .
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SAC, New York ~ February 23, 1949
Director, FBI '

D s1m |
PERJURY -
© ESPIONAGE - R
INTERNAL -SICURITY R

i
Reforence 18 made to your teletype dated Jenuary 26, 1949, relating
to Charmbers' allegetions cox}'cerning persons involved in espionage activity;
vho wore connected with thet\mectrié Boat Co __ggg.ny, New London, Connecticut,

A review of your roferenced teletype reflects "Charbers daid he had
o knotlédge of existence of a Cormunist Perty cell in the Electric Boat Company
in 193k., He stated he knew only 'The Itelien® end DParrow. Zacher: anoff,
Dundl [\ghapman and _J:‘ran];‘ié}-aminski are known to hin."

You ere instructed to advise at once whether Chambers knew or did not
know Baranoff, Chapmen &nd Draminski, If he does not know these persons by neme
and if youhave not already done so, 1t 1s suggested you obtain photographs of
these pergons-and show ‘theri to Chembers for possible identification:

;|
: ) B
”. \6
CC ~ Iew Haven . /‘; .
w\& “‘@ ». - I

“ ‘i}{g.\}-

m@.,, IZ%,;;%Q HEO
ﬂ:‘

s o :
&m 61 JAR 2 iu4s
1)
5"6‘3 @
- \ ’fi
: ,5:3 A N i
) . ) ) 3 ” A ]
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:fg‘ggngig——-mm ILER 13 "’
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Mm 4
March 3, 19L9 Mmg&h«(} )

I have received from Inspector H, B. Fletcher of the Federal

f

Bureau of Investigation the originals of the following documents described

4

by the FBI ILaboratory as Specimens K-3h and K-L4O on this date at ZZ é

%ﬁ/ﬂ/ v
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6, Buttale - . Felnmary. 23y 1949
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: JATAES
I Refercnca. Buffalo lotbos mru.w 175 Tuok mvmﬂm, Intorvicw
with Hernch Pickaring. Aubbority to mtemczx’ soring pronted by
Bupesa telotyps o Yow York Jemuary 265 last
et =~ SA0y Tew York
[ 2 v~
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’)5(’ The Attomey G‘mml
0 \( mmk)r, ¥BI

JAY DAVID ®HTTTAKER CHAMBRRS,
2 with aliases, et al
(C‘-, PERJURY
Q/o ESPT ONAGE -
0@ IMPRICLL 5K 1Y = R

< - R )5 A
' wtm-mmx-munmuumm,
Pebruary 15, 1949, whittaker Chasbers 1af't an enwelope rlt.h
Agenta of the New York Offioce of this Bureau with the reyuest
thut the euntents mmumwwmm:«m

The contents of the envelope ocontained a statenent by Chanbers
in'hichhnud-ithdtbnt.homumaw

whi ttulosr Chambers was interviewed on February 17,
1949, in detail with regard to his homossxual life and
furndshed the information which 18 contatned in e sttach~
ment Lo this mssorandums You will nute that Chambers hus
advised that this is the first time thut he has divalged
this part of his life to anyune. Tn making his diselosure
he thou;ht that 1t was necessary sines 1t will undoubtedly

be bLrough: up by the dafense during the course of the coming
trial

.

3 - 4r. Alesander K. Campbell STHY CTLY GUE+TOMNSwL
W A Assistant Attornsy Genersl

risinal Divisicn
c ALL INFORMATION CONTAINED,

Bnclosure HEREIN IS Ul {ICLAS .—‘ELD@MK/“/
_L_QL‘ZJ-
H¥, 3 3’105‘! 43 DATE ~ % 2 - 2
mBc 58
Fm;jpa:lt’d“‘&“ . — eowl 3 o3 —
™ —_— = =~
) mddac ,‘.cn .w Y ST Rzxw T oo
. =3 3 g
s . Flm W, &F % 2 2
£: ME Eiwwa P§
i ~:<\ ¢ 2
:,-r g:x;g:a____ o a5 i ‘«“ z £ ar
nrr: gggrnw____ NTROHD Lb‘ N ‘iu llJ y o l\; 1 ;
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Uy father JAY CHAMBERS, had homogexual relations= *
ships with one..QLIFFORD COOK at least from the year 1910 probably
through %orld War I. I never knew the degree of this intimacy,
but T hesrd of its existence from the time that T wag quite
young. This situation was known to my mother and it agitated
her greatly. I recall that she, ‘talked to me of it, but at the
time I was not capable of understanding what she meant.

CLIPFOBD COOK was a friend of my family for ahout
twenty or thirty years. He livcd in Lynbrook, L:X. He is
married and is now residing on a chicken farm located in either
Putnam or Dutchess counties, -New Xork. Clifford Cook was
younger thin my father: There may have been other men with whon
iy father had horosexual relations and therée probabl‘y wero, ‘but
T know of mo other mnames,

Xy father and mother separated in about the year 1908
and he went to live in New York City. He stayed away for approximately
three years dufing which time ve, my mother, brother: and I, lived in -
Lynbrook; L.I. During those years my fathcr provided ug #ith about
58.011 a ‘-reek for our support. I later discovered that the primary
isgue at the time my father left hdme was a woman named EMILY THAYER..
che was a novelist and a mystery story writer and at the time was
co-head of a firm known .as DECORATIVE DESIGNERS. She was likewise ‘

married, and her husband dssociated with the STANFORD: VHITE crowd and -

I believe that he was possibly a witness in theé HARRY THAV case.

“There were no ].awsuits or publicity relative to this incident involv~

ing iy father ‘and EMILY THAYFR. I might state that it was my opinion .

that my fatherts homosexual relationship vith CLIFFORD COOK continded
during the time he was in New York City and after his return to: our )
liome: in Lynbrook. I suspect that therc. had been congiderable gosglp. ...
in Iynbrook concerning my father; but no such go#sip ever reidched me* '

. I gathered this impression from ny mother and. from the fact that mf

"l
b4
father had absolutely no friends at all in Lynbrook. This condition, &
of my father!s was never Jbrought to my .attention by any -of my playrfxates 1

or .school associates. i
I8

There was no indication of eny homosexual interests g
or activities in my brother RICHARD GODFREY CHAMBERS to my knowled .
As a mattor of fact I don't recall my brother and I ever engaging in, T
any conversations concerning my fatheér’s homosexual behavior. I; ;
never heard any allegations in this. vein made at the time of my ' )
brother's suicide in 1925. The only thing along these lines tha’ T 7
can recall is that I had heard his wife complain that his, my br t,her*s
sexual relations with her weré quite exaggerated, and I can def stely
state that my brother and I never togother participated in any homo-
scxual relationahips. .
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Uy Brother was married to a girl named: DO 0THY KILLER
who lived in I.;nbrook, @nd this marriage was. tch aga:!.nst the srishes
of my parents as well as hers. DOROTHY*S parénts are undoubtodly
hostilo o nie and my fanily and the badis of this is, first, the fact
that sho married my brother against ter fanmily's wishes, and then,
during the: courae, ¢f that marri.age they both, drank very heavily; and
lastly the manner in which the marriage torpinated; -

I naver had any honosexual relatiqnships during the

t:.me that I-was in grammar school, hizh school or during ry ccllege dayss

In fact, thero was none at all until approximately the year 1932,

might suggest that the defensd may try to read such homosoxual relat:!fon-—

ships info. somo of tiy associatims during this period. For example, I
night montion my trip to New Orloans with TONY LUDLIER. I do not know
if tho dofonse is aware. of TONY LUELLLR'S identity and the fact that he
accompaniod me to Now Orleanss During the pre=tiial dapositicns in
Baltinore, !..aryland T mentioned that I took this trip to New Orléans,
but, nade no reference ta. TONY MUS LLBR. Howavar, 1 congidor it possible
“that if the defense does learn of Hueller that thay migh’o try ‘o read
inzo this associaticn a homosexual ralaticnship, ’I'his As absolute‘.ly
untrue, A - ' -

-~

During the ’time that I.was & student at Columbia Uni-
varsi’oy I was friendly with .onc HENRY BANG whose home was approtix:ately
one~half nile away from mine in Lynbrook , Long Island. Henry and T
coumuted together and spant ;nost of .our froe time togother. He-i8 now,

or was when I last knew, working for the Bell Telephone Company in Méw .

York City 4s an. installer of automatic diali,ng systems: T have .not

secn hin 4n the dast fifteon years. HINRY [ANG Jeft college in about
1922 and during :the feollowing year cur friondship began to. taper off
as ho became more and more absorbed .’m his work at tle Tolephone Co.

« ' 'HENRY BANG-had: a younger brothor "FRA?%‘{‘, who was dlso
knéwn as BUB, Frank was about six years younger than I and frequently
acgompanied HEZWRY and T on .canoo and camping trips. As Ty associations.
with HOHRY bogan to décredge Frank and L bocame closers He was a very
sensitive; lonoly typeé, and he did not got aleng very wall with his:
fartily -although he was da\mted to his mcther. There wére two things
_that roally helpnd cement the i’riendship between FRANK BANG and T
One was his mother'!s doath, of natural causes, sometime in 192}, and
the othexr ry ovm brother's suicide shortly thoreafter, in 1925.

The BANG. i'mily also included two sistars besides
HENRY AND FRANK. The elder siator-is mow MRS. VAN ZAHT #ho 1ives; I
‘bolievo, in Yalvern; Long Island. The other sistor was VIOLET BANG
vho is.'Hoit married to JOB HEIN, and tt;ay dre posaibly Jdving now in

P
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Baldvd.n, I.ong I’sland. I recall that JO0 HOTMN and HUNRY BAYNG, aftor
Viorld War I, belonged to the sago regimont here in New York City - the .
Agth I believe, ' FRANK BANG is row parriod; has two children, and is
living in Queéns, Long Island. I do not know -the exact. nhereabou'bs of
HENRY BANG othor than that I believe he is still residing in Iow York
Gity °
. During the périod of my association with FRANK DANG

wo used to canoe, fish and swim togéther. At first we used to frequent.-
a spot which is now known, as Atlantic Beach, and upoh the development
of that place we crossed Bread Channel opposite Atlantic..Beach- énd
began to camp there. .

- I might state that the relaticnship botween FRANK
BARG and myself during this period can best be described as a father
and son relationship. Tho socret; or honosexual aspett of this re-
1ationsh:.p, wag. secrot to both of us. for years, but apparontly was

- not a secret to others. It was first brought. to ry attontion during

the course of a driunken party which took place probably in 1927 at

the apartment of JOs3PH Fm:“mu on Henry Street,. Brooklyn, N.¥+ At
that tire I overheard JoG:iPH FREEMAN remark to another person that there
was a homosexual. relationship between FRANK BANG and nyself. This state-
nont horrii‘ied ne, )

I night. state here that I understand that JOSDPH FREE~
VAN hag boen in contact with investigators reprosenting ALG..'R ‘HISS..
We, Joseph Freeman and I, do not like each other, -and there is.no

..doubt in ry mind that hé will probably talk to thom of my relationships

with FRANK PANG, . So far as I know, JOSIoH ERIZIAN was not acquainted
with FRANK BANG. Howevar, ho probably knew of hin froa his bréther, -
HARRY. FREEMAN and SENDER GARLT!I who knew both HYNRY and FRANK ‘BANG and’
nysolf. I night .state that JOSEPH FRQEMH -and his associdatos were -
great Freudians at this time and they “bubbled over® with this typs of
talk. I night. poirt out, also, that SENDER GARLIN was the most mis-
chd&vous: and malicious of this group and at one ‘timo sproad some
stories £o the effoct that LIICHAEL INTRATOR. and myself wors engaging
4n honosexual relations.

“ % . - ) N - 3 ..v
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I want to-definitely stato that there never was any
physical rolaticnship betweon FRAKK BANG and myself. This was a psycho~
logical homosaxual relationship, and at this tire I recognized it as
such.- .

‘ “WICHAEL INTRATOR was B cartocnist on tho Daily Viorker
at the tiie Iwas agscciated with that papor.. I rosided with hin
throughout the yoars. The relationship batween LI L INTRATOR and
nyself was never physical nor psychologically homosexual. It was
purely a friendship between two men who ware werking in the sane £iold.

" Approximately one month ago %IQxIﬁEI,. TNTRATOR,. who is
now Yegiding in Néw York City, telaphonically advised me that he had:
‘bech contacted by reprosentatives of* ALGLR HISS. = The callers adyised
“INTRATOR. that they would like to questicn him concarning the homb- "
.sexudl, tondencies of mygelf. lichaol Intrator statad that he declined
10 answer any- questions whatsoover.

HICHAEL B%TRATOR wag what, T'would term a terrific
ladies' nan. X recall that one girl with whom he lived ‘was ono COPHIR.
théy résided togother on Edst 17th Street in Hew York City. Then she
and ntrator broke up I had been told that she dlso spread a sbery
alleging hemosexual relationships botween LSICHATL INTRATOR and mysolf.
As I have Btated heretofore, this statement is absolutely untrue. As .a
mattor of fact I might state that I ‘have. risver heard of lichael Intrator
over having homoséxual relations with anyeng, oy éven that he had such
’inclinations.

At anothor 'Eimemhile I wap at the Daily Worker, I N
rosided in an apartxnehﬁ located at 14th Street and Avenuo G, with JACOD
ﬁURCKE, Burcke s wife ESTINR: KRIEGIR and liIGHAEL INTRATOR. JACOR DURCKE
was a cartoonist on tha Daily Vorker and is now, I belicvey; a cartoonist
j’or a Chicago mowspaper. During a recent cenversaticn with MICHAEL INTRA-
TOR he rominded mé that he and Burcke originally rented this apartment and
I was not in.on the. original arrangomenﬁs. However, at that time ‘both of
thesa 1ndividuals, Intrator and. Burcke, were practically penniless. and I
contributed to tho rant and upkeop .of the. apartnent from funds I ro-

“coived from my translations. BURCKB, thof narried, vag unable to nain-
tain his own houseliold. Consequently hiz wife &nd ho: Iived separately
and on occasicns she visited and stayed ab this apartnont. As thore was
-only one. bad availablgs on these occasions all four of us wéuld sleap in it

4

S - , 5 5
. Kisseloff-360 ﬁﬁ




togathor, fully clothed. I believg that JACOB BURCKH and TSTEER KRIEGER
dre still married and have oo child. BURCKE, Ibelicva, has dtayed , -
in or néiar the Comrunist Party. Howovér; ho is a'good friend of LIGIAEL
I!eTRMG‘l. I have not seen -JACOD BURCKS or his wife: for a nuwiber of
yearsé

Around this tine GRASE I.%PKIN who later marrj.ed
UICHATL INTRATOR, and' BSTHIR .,ﬁ:mnz who lator becace ry Wife, were.
living on East 11th Stréet. GRAZE HUTCIINS and AlljA RGG"{L‘QT.,R with
whon I bacane acquainted Iater cn, wore residing in a house in Grean—
wich Village. * Grace Hutchins dnd Anna Rochdstor had beon friepdly
with Grice Lumpkin and Dsthor Shémitz and had hade plans for all four
-of thase wonen to Iive in one héusehold. Arcund this time CSTHCR
SHIIITZ Hitch-hiked to Plttsbm'gh, :Pennsylvam.a, and throughout soma of
the southern statcs for the purposs of securing approgriate subaecta
to paint. Fhile she was away MICHASL INTRATOR began visiting GRACE
LUMPKIN: at the Last 1lth- St., ap'u‘tmnt, and. oventually begzan to -
'sloep with kor. TWTRATOR a‘zd GDAGCS LULPKL were leogally narriod at a
later date. Then ESTHER SBJITZ returned to this apartmen’t ‘uicmaEr
THTRATOR introduced rie to' hor-and, thén. she and I began:1i¥ing together
with Intrator and Grace Iurpkin in that apart:nent, Esther Shenmitz and
I lived there for approxLately ono ycar prioy to our actual parriage.

I night note hore tha’c. Grace Hutchins stmnuous]y

objectad £o this situat:.on o po'litical grounds. In fact on one

.....

I havo been adviged by m:,r attorneys that they have

sreceived some indifation that ALGER HISS! investigators are attempting

to prove that, there was 111icit rélationship bnt?reen my wifa and Gr ice
Luzpkcin. - ‘This statement is absolutely false. I -think ‘that the basis
for this allovhtioh is probably Grace Hutching. I bolieva that, this -
partially stens from the fact that my marriaga to Dsther Shexitz and
the mhi*riaga of I-sichael Intrator to Grace Lumpkin destroyed the. plans
of herdgelf and ANNA ROCHBST“’I for thnge four women: %o occupy a joint

‘ rasidence towother.
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'In connection with my friendship with FRA!IK BANG I
recall that at one. time,, probably dround 1926 or 1937, I began o assoc-
iate with a girl named’ GERTRUDE HUTCHINSO'J who was the wife of XEINETH

“HUTCEINSON who was, the last tie T heard, éditor of the magazine uThe

‘Nation®. GERTRULE HUTCEIHSGH' maidén name was, ZILMERJA}I .. Then Kenneth
Hutchinson becane aware of my affair with his wife he beécame desperate.
lie subse quently asked me %o break ‘off this relationsm.p, which I did.
However, Gertrude Hutchinson persisted in her atténtions and would

come ‘to the Public Librdry where I was then employed. I finally told

‘her that our relationship must ceaSe. However, she continued to per-

'sist and finally after having becone separatéd from her husband shg
rented a very small house at Far ‘Rockamay, Long Island. She aug&,ested
that I come to: live writh her, which I did: I told her of my association
'with FRANK BANG ‘and likewise told him of the faét that I was now living
with Gertrude Hutchinson. She suggested that I bring FRANK BANG to live
at. the house and when 4 suggested this t6 him he agreed, and gubsequently
he did come to live with us. T had not. been living with Gertrude
Eutchinson for 4ny length of time when I discovered she was a nympho~
maniac: In fact L might state that whén I first brought Frank Bang
there she immediately suggested that she dnd Frank Bang - sleop together.
This unusual trianglo existed for some period of time, after which I
complained to: Gertrude .about. FRANK BAIG'S predence. After this latter
conversa'bion, Gertrude handed mé a large bottle of sleeping tablets.

T left this house in about 1929 at vhich time FRANK
BANG -and GERTRUDE continued to live together. I do not know wheén, or -
under what circumstances their relationship terminated. I recall that.
after leaving this place Gertrude once cané +o ne at. the. Daily Tiorker
and requested that I resume my residence. On this .occasion JACK

- PERILLO who. was also enployed at the Daily Vorker: and who was believed

to be a Sov:iet agent de her and questioned me later concerning her:
I believe that I probably told hin who' she was, it .did not give him
any of the details.

I believa that during the course of my association
with Certrude Hutchinson I wrote her a mumber of letters - probably
about ten in number. Of course I cannot say definitely, but I consider-

‘it probable that she may still have these letters, in her possession. In
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‘my opinion thoy would be very dacaging to me in that they contained

references to thé association between FRANK PANG, -GDRTRULL and myself.

: I last heard fron GERTRULE LUTCHINSCS inm; 1946, at
which time she wrote me from Bogota, Colombia. In her letter she
sugrested that our former association be resumed at some later date.

I did not even answer this letter:. I recall that some time afier she
separa*tod from Frank Bang she lived with a negro Cotriunist by the name
of REWTON. I never sent this woman any money althoush T have given her
nonoy occasionally in person. I have had’ nothing whatsaever to-do
with her since 1929, at the least.

. ~ About the same time, approximately 1929, some friends
of mine, IR. IZ GERBER and his wife ELIZABOTI LERVER, invited me to
their swmer place which they had near New Brunswick, Kevi Jersey. On
‘this occasion ‘there was also, present an old friend of Gerberfs, namely -
IDA DALES. I slept with Ida Dales that nigh‘h. Ida Dales was young in
age, but was, at that tine, an old and trusted Communist and probably
still is today. She and I then agreed to. 1ive, together and we took -

an apartment on either East 11th or 12th Street, just east of Cecond
Avenue, Ve lived here for .Sohe months under my true name; CHAVATRS.
Te then moved for the summer to & cottagé at East Rockaway,, midch was
located on the o0ld Socony Canal. I do not belisve we stayed here
longer than a month because at that time my father died and my mother
askéd that IDA TALES and I come to live with her.

With reference to my fatherts death, I xecall that
hé ‘died of a heart attack and ny mother came all the way from Lynbroo&,
Long Island to East Rockaway to get me to return to her house and nove
vy father's body from the bathroom where he died, onto his bed. At

this time I was workinr' on the Daily Y’orker.

"IDA DALES and I lived with my mother for 'apprond.mately
three or four months. At this point I might state that MICHAEL INTRATOR
had also once' lived with IDA DALES sone: years previously. Tri fact, IDA.
DALES had lived with any nunber of Cormunists. One of these I recall as
being PAUL SHERER, @ brother of MARCEL SHEERELR, who was the former head
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of the Union of Technical llen. I believe that this is now the Fedér-
ation of Architects, Ingineers, Chemists and Technidiansg.

Just about this time I broke with the Cormunist
Party and went to Vvisit my friend UICLAEL ILTATOR in Chicago. Yhile
I wag there I received word from IGA LALES that she was pregnant. I

-immediately returned to Lew York City. Then my notler heard. this

information she put us out. We decided to abort the baby. Then IDA
and I rented an apartment 'on 24th Street west of Broadway.. £he rade
all the arrangezents necessary for the abortion. Te only lived in
this apartment for about one vieek and I do not ‘récall the name that
we used. After this we rented an apartrent which was located dver -a
store in East. Rockaway jush opposite the railrcad statién. I believe
we remained here & matter of months dur:mg the summer. Then IDA DALES

'insm{:cd upon moving back .to Xew York City and we went to an apartment

on 125th Street 5uat off R:wersida Drive. Around this time my re~
lations with IDA TALLS were  going from bad to worse. Also at this
time T had neb ECTHER € EBHITZ. T told IDA. PALLS aboub her, and Tda
and I then broke up and I began t¢ live with Esther Shemits. I might
state that FRA%K BANG had absolutely nothifg to do with IDA DALES. He
did not like-her and, as a matter of facty was extremely rude to her

_on the few cccasions that thoy met.

”‘he Touse on Edst 11th Street where I went to live
with EGTHER SHEMITZ; and where UICHAEL I,hTF.ATG'i and GRACE LUNPKIN
were a‘.l.so living, was composed of only a living room, a bedroonm, a
kitchen, a bath and a small roon which: erace used for writing. It
was very crovded and.very hnco.nfortable here. Consequently, T rented.
fer the swmer a cobtare at Oceanside, Lbag Island, which ias also

. located on ‘the Socony Canal. At this time Esther “hemitz was working.

at. “the ALTORG ‘TRADING COMPANY. I was still out.of the Comnunist Party
bub had written some stories and was begmning t0 c¢reep back in..

Thile residing in this sumer cotbage » ESTHER CHIM-
By A and I used to -canoe 'down -to the spot\ where FRANK BANG and I bad
formerly camped. MICHAEL INTRATOR and GRACE LUMPKIN also used to come

lere, as did FRANK BAXNG, Mhile Esther and I verg residing at ‘the.

cottage in Oceanside FRANK DANG octasiondlly visited us. He was
pleasdnt to ‘Esther, bub ’rather formal. fe liked Mer better than IDA
DALES. Esther did not ,'.!.n.ke Frank Bang.

4
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Te lived at Oceanside for about .four months at the
most. TWe then moved, in the .fall, to a house which adjoined that
occupied by VICHAEL INTRATOR and GRACE LLJPKI!I on East 11th Street.
Our apartment had no,bathroom so it was agroed between UICHAEL .ard
I that we would break dom the wall between the two places and use
a conmom bathroom. At this time I became rather lonesome for the.
country and bought a male rabbit. Some time thereafter I bought a
female rabbit and it was not long uritil both our apartment and that
of Michael Intrator's was filled with rabbits. This wasa period of,
reconciliation for me with the Communist Party, and at the same time’
T had negotiations in progress for my enployment on. THE NZU MASSES.
“Then I actually began this employment I met I&‘anklin Spiers He then -
proposed that ESTHER SHEMITZ and I nové to hid farm, which was ‘
located at Glen Gardnor, New Jersey, SPILR. actuvally ‘moved onr belonge
ings includinﬂ several crates of rabbits, in hig car, to the farn.
To. the. best of oy knowledge thiis was in the early Spring. Ye stayed
first in the. farmhouse itself, as tha Spiers were only there on the woek-

ends. ESTHER SHEMITZ and I began to. remodel a barn located on:

Spierts property and when he .and his wife came ‘t0 the farm for the
suzmer Esther and I moved into this barn. %
’ During this period I -had qui;te consciously taoex:ed
of,f.' ny friendship with Frank Bang. Frank, after legving Gertrude
Hutchinson had met. a girl by the pame of AUGUSTA ‘who was, also called
GUCK. This woman later ran a yirn and knitting Shop located in mid-
tom Yanhattan; in ei.ther the fifties or sixties: She was & Communist.
On gne occasion She and Frank Bang visiteéd Esther and I at thé Spier
farm. &he told Esthér that her sexual relations with Frank Bang were.
very unhappy beciuse Irack Bang twas actually in love with Vhittaker,
whether he knew it or not.m After AUGUSTA, Frank Bang married another
Comiunist Party g:.rl. This was a legal marriage and they are gtill
married and have two boys. )

Although I have geen Frank, Bang occasionally, I yas
never close to him again. I recall that once vhile I was at Timg
Magdzine, I received a letter from Prank in which he stated that. he
vould Tike to resume our friendship. I told him to come to the Little
Hotel, 33 #. 51st St., where T occasionally stopped during the time
I was employed by Tire. Magazine. I bad supper that night with
BAMILTO EA..,so who was formerly on mime lagazine and ig now one of

»
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the editors of the New Yorker. After supper PASCO and I returned to my
hotel where he remained until FRANK BANG arrived.. Prank then went into
a long complaint about the lack of friendship between us. At that time ,
I frankly told him, for the first time, thit our previous i‘riendship

had ‘actually been a psychological homoscxual oné. I told him further
that wé could not resume this relatiorship unless we would make it a
real homosoxual relation. .5 obherwise it would be false. He reacted ag

T expéected. He went away. Iy purpose in making this proposition to
FRAFK DANG was that I fully oxpected that he would be shocked and this
would thus end our relationship once and for all. -

Iater, in either 1947 or 1948, FRANK BANG camé to "
my office at Tine Magazine to see if I éould:get him a job. Previously
Frank Bang had drifted toward Communism and had aétually bécoma a
menber of the Party. Howéver, this waa not at my instigation and ‘was
much against my.advice to him. At the time of this visit in 1947 or
1943; he told me that he was no longer a member of tho Communist Party.
ie had lunch at. the Stockholm Restaurant after which I €ook him ‘to -
the- personnel liead at Time kagazine. T had previously spoken to the
Persormel Kanager and advised. hifr of the fact that I was going to
bring Irank Bang to him, but that I did not personally féel that there
was any job for which hé would be suitable. Later the Personnel Kanager
advised me' that he had t#lked to FRANK BANG but that he vds riot able to.
give him a position.

The following day FRANK BANG tolephoned me and told _
me that he had act-uany come ‘to seg me because he was in need of RONeY.
I might point out that he and I had always » in the old dayd, shared
what money we had. As a matter of fact I once paid his tuition for
-one sémester at New York University. Vhen he called, Frang also
indicated to me that he would like to resume our friendship. I,
however, told hin no, and I conld not give hin any money as I had a.
family to. suppor{;. This was the last time I ever heard from FRAUK BANG.

I might point out here that FRANK BANG'S family were
always opposed to my association with him. The age. difference betwaen
us was appro:d.n-ately six .or seven years, T presume that his family
read into our relationahip the homosexual aspect, which was. vigible to
others but not. known to either of us. However, their disapproval only
took the form of unpleasantness. and unfriendliness..

- 10 -
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T racall one obher sitvation ragarding FRA? X BAYG.
Thére was a Jewish family by the pame of C;CTDR that owned a farn at
- Togdburne, Mew York, in Sullivan County. TRANK and I used to visit
there for ueokcnds. JACK LUt d, Olifton Fadiman's brother-in-law,
originally took Frank Dang and I there. CONA ALBERTIERY, who later
married JI;GI\ RucCil, algo used to go there. OCho and JACK RUCH lived
together some btime prior to their marriage. the was, not then a
Cormunist, but she lator became one and also later made a trip to
Tussia.

Oao ¥week after ESTHER SHEMITZ and I were married in

1931, we, together with FiANK DaG, went. to the farn for a stay of

about one wecke NIMIAEL INTRATOR also visited with us there. T might

atato here that FIAKK #aNG did not Yike WICHAEL I!aT",RTOII, ror did the
latter like Frank. I was told by a friend of mine LEYER CCIIAPYRO,

" that during this time CORA ALBE TIE'II had a nurber of boys courting
her., One of ther wag CHARLES KRAVITSHY (KRAMIR). I did not know hin
at the mcc

Tith reference to my brother, I recall ohe incident
vhich right be notcd here. FPrior to his suleide he and T did con-
siderable drinking in a speakeasy in East ockaway with a group of
fellowa. My brother made some derogatery rerarks concerniing my mdther
and this occasivned a fight between us angd I threw a glass of waigkey
in his face. Ie later left this placo in & car with the other fellows.
¥o stopped at & £illing station and while there my: brother .and I re-
sumed our fight. He then insisted that ¥e go to the front of the
house wkere his girl, IOUOTY LILLIR, was then residing. There he
proceeded to create quite & distirbance with the result that #we wore
picked up by the: Lynbrook Polica. Fowaver, we were not arrested nor was

-any récord made. Ve were perely caitioned by the police and instructed

to go home. :

Some time in either 1933 or 1934 I met a young fellow
on the atreot in New York (ity. 'He asked me for morey to purchase g
meal. I took him t6 dinnor during which he told me concerning himself.
He stated he vias -a miner's son and told a very intamating gtory of
his 1ife. After dinner thism young fellow told me he had no place to
sleop snd since I was more or l¢ss ¥footloose and. fancy freot I took
him to a hotel, the name of which I cannot now récall. puring the .
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course -of -our stay at the hotel that night I had my first homosexual

.experience. It was a revelation to me. As a matter of fact it set

off a chain reaction in me which was almost impossible to cortrol. I
do not know the. identity, of the yaung man I spoke of, nor does he
know my true: identity. T have nevér Seen him since the first night

I met him. Since that time, and continuing up to the year 1938, T

.engaged in nunerous ‘homosexual activities both in New York and Vash-

ington, D, G. A%t first I would engage in these activities whenever
by accident the. oppottunity presented itself. However , after -a

vwhile the desire became gredater and I actively sought out the oppor-
tunities for homosexual relationships. I recall that incidents of
this nature took place in the fiotel Annapolis and the Hotok Pennsyl-
vania in Washingbton; D. O T registered in these hotols under assuméd
nanes which I cannot now recall. I know that other incidents. took

pIace in hotels in MNew York City which I cannot. now renember, but con-

cerning which I night state that they were the typical tflea bag" ‘type

of hotel one f£inds in certain parts of Nanhattan. I never had any pro-
longed affair with any -one man and never visited any known places

vhere these type of people were knom to congregate. I generally went
to parks or othér parts of town vhere these people were likely to. be
-found .

I am positive that no man with whom I had these re-
lations during this period ever knew my tiue idéntity, nor do I.at.
this time recal]. the names of dny of them. Thé possib:.lity exis‘bs,

‘however, that since my photograph has appeared in the public press,
agazines and other perodicals, someoné with whom I have previously

had homosexual relations might remember me. It is doubtful, bub re-
motely possible that if I saw one of these perSOna, or a photograph
of them, I too might remember thenm.

T ‘would desoribe fiy homosexual activity as being in
the most "elementary" form. I have never roceived any psychiatric
treatment in dh effort to cure me of this affliction, and I wish to
state- that during this period -of my homosexual detivity I never con-
tracted any diseases that required hospitalization of treatment.

. i
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In 1938 I managed to break myself of my homosexual
tendencies and since that time I have baen a model husband and father.
I kopt this part -of my life as oy darkest persor'al secret and have
mever divulged thesa tendencies or experiencos to dny of my associ-
ates or friends, and particularly those in the Communist Party. I

, emphatically state that at no time did I evon so much ds hint about -

this to ALGER HISS or any of the people who I have been associated
with .either in the Communist Party, the Communist Party underground -
or the Communist Party espionage apparatus from which I broke in
April of 1938. I have never spoken of this to my wife or to iy
attorneys. As a matter of fact, my revelatidn of this. activity has
been told. for the i‘irst time to anyone today.

Ir view of my .appearance befora the pre~-trial depo~
sition examination, in Baltimore and my appoarance as a probable witness
in the Hiss perjury ‘brial, in all probability this,subject matter will
be bronght to light. T contemplate therefore, ’éellmg my attorneys
of this situation and although it will be an unpleasant task, it will
‘be necessary to.inform my wife of this,

- It will be noted that. three thinga of some great
importance happened during the year 1938. First, my cessation of my
homodexual activities; my final break “with. the CO...munist Party, and’

* py embracing for- the first time; religion.

' I do not believe that the cessation of ny homosexual
activities and my break with the Communist Party wore in.any way
connected wi\th each other. However, both of these activities on my
part were nore or less sgimultaneous with the advent of religion and
god into my life.

 With reference to my horiogexual activities and my
other irmoral relations with women, mentioned heretofore, I might
point out that up to the year 1938 I had absolutely no religious
training, nor had there ever been any in my family. Further, immor-
ality as such insofar as womeri were concerned, was openly acceptecl . .
and engaged in by almost all members of the Communist Party at that '
time.
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United States BAepartment of Justice /
Hetteral Burean of Inuestination ‘ b - H

NEW YORK, N.Y.

IN REPLY, PLEASE REFER TO

FILE No.

* ; _ February 18, 1949

X
4
i S
AL Vi (GAMN -fgé 7 }
;9;’ Director, FBI HERQé%% Og”fAﬁ?E%%
il
W
o

Atts Assistent Director D. M. Ladd : DATE / wELASShF]r-D
o BY tozay p, s
RE: JAY DAVID WHTITTAKER CHAMBERS, was, Eb Al,

ESPIONAGE - R;. INTERNAL.SECURITY - R.

Dear Sir:
Reference is made to New York letter of February 16, -
1949, wherein you were provided with a photostatic copy of a sta’oemant
which had been left by lMr. JAY DAVID WHITTAKER CHAMBERS with special
acrﬁnts of this office upon the conclus:.on of his interview on February 15,
1949.
On the basis of the information set forth in that state-
ment, Mr. Chambers was interviewed in detail on February 17, 1949, at which P
time he stated to the following effect:
- ) My father ;JAMEBERS s had homosexual relation- o
sh:.ps-«w:.th one GLIFFORV660K at least from the year 1910 probably /
‘through World War I. ‘I never knew -the degree of this intimacy, (}
‘out, "I% heard of its existence from the time that I was quite e R

younge This situation was knovn to my ‘mother and it agitated
heriigreatly. I recall that she talked to me of it, but at the
time' I vas not capable of understanding what she meant.

CLIFFORD COOK was a friend of my family for about
twenty or thirty years. He lived in Lynbrook, L.I. He is ‘
married and is nov residing on a chicken farm located in either
Putnam or Dutchess counties, New ‘York. Clifford Cook was .
younger than my father. There mayhave been other men with whom f ‘
my father had homosexual. relatlons'% there probably were, but k

o™ I know of no other inamésie ;'!,‘u - 0 Q }5: 2
\d :9-'{. 'COPIES DESTROYED" % : 730 ’77 l!f .Z% /‘73?«%

" Or'
EC 16 1 7”015" i
%5 :ﬁ492(? { ﬁ-/&l/ Y7.p S% g MABErﬁ ﬂ949
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My father and mother separated in about the year 1908
and he went to live in New York City. He stayed away for appro:cma’oely
three years during which time we, my mother, brother and I, lived in

Lynbrook, L.I. During those years my father provided us with abou’o
$8.00 a week for our support. I later discovered that the pr:;na ¥y
issue at the -time my father left home was a woman named EM \HAYER.,
She was a novelist and a mystery story writer and at the time was '

.co-head of a firm kndwn as DEGORATIVE DESIGNERS. She _pas likewise
married, and her husband associated with the STANFORPAWHITE crowd and

I believe that he was possibly a witness in the HARRYXTHAW case.
There were no lawsuits or publicity relative to this incident involv-
ing my father and EHILY THAYER. I might state that it was my opinion

that my fathert's homosexual rela‘blonsha.p with CLIFFORD COOK: continued *

diring the time he was in New York City and after his return to our
home in Lynbrook. I suspect that there had been considerable gossip
in Lynbrook conce'rning my father, but no such gossip ever reached ne,
I gathered this impression:, from my mother and from. the fact that my
father had absolutely né friends at all in Lynbrook. This condition
of my father's was never brought ’c.o my attent:.on by any of my play-
mates or school associates.

~ There was no indication of ;any homosexual inberests
or activities in my- brother RICHARD' GODFRE CHAMBERS to my knowled.ge.
As a matter oi‘ fact I don't. recall my brof er and I ever engaging in
any conversatiorns conc:ern:mb my father!s homosexual behavior. I
never heard any allegat:xons in this vein made at the time of my
brotherts suicide in 1925, The only thing along these lines that T .
can recall is that I had heard his wife .complain that his, my brother's,
sexual relations with her were qurbe éxaggerated, and I can def:.mt.ely
state tha'b ny brother and I never-together participated in any homo=
sexual relat:.onsh:.ps. A

¥y bfother was marriéd to a girl named DOROTHMIER'

who lived in Lymbrook, and this marriage was much against the wishes
of my parents as well as hers. DOROTHY'S parents are undoubtedly
hostile-to me and my family and the basis of this is, first, the fact
that she married my brother aga:ms’c. her family's wishes, and ‘then,
during the course of that marriage they both drank very heav:.ly, amd
lastly the manher in which the marriage terminated.
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-I never had any homosexual relationships during the
time that I was in grammar school, high school or during my college days.
In fact, there was none at /all until approx:.mately the year 1932, I
might suggest that the deféense may try to read such- homosexudl relation-
ships into some of my associations during this Jperiod, For example, T
might mention my trip to New Orleans with. TO AMUELLER. I do not know
if the defense is aware of TONY MUELIER'S identity and the fact that he
-accompanied me to New Orleans. During the pre~trial depositions in
Baltimore, Maryland, I mentioned that.I tock this ‘trip t6 New Orleans,
but made no reference to TONY MUELLER. However, I consider it possible
that if the defense does learn of Mueller that they m:.ght try to read
into this association a homosexual relationship: This is absolutely
untrue.

During ‘the. tire tha’c- I was a student at Colunbia Uni-
versity I was fr:.endly with one HENR AGANG whose home was .approximately
one-half mile away from mine in Lynbrook, Lonz Island. HENRY and I
commuted together -and spent. most ‘of our free time ‘together. He.is now,
or was when I last knew, work:mg for the Bell Teléphone Company in New
York C:.ty' as an installer of automatz.c dia.l:.ng systems. I have not
..8een him in the last fifteen years. HENRI BANG left college in about
1922 and during the following. year-.our friendship: began. to taper off
as he became more and more absorbed in his work at the Telephone Co.

',5 &d[}_

HENRY BANG had a younger brother FRANK), who wg_sialso
known as BUB. Frank was about six years younger than I and i‘requently
accompam.e}i HENRY and\; »on canoe- and camping trips. As my associations
with HENRY began to decrezse Frank znd I became closer. He was a very
sensitive, lonely type, and he ‘did not get along very wéll with his
family although he was devoted to his mother. There were. two -bh:m,:,s
that rea.lly helped cement the friendship between FRANK BANG and{I.

One was his mother's death, of natural causes, sometime in 192L, and -
the other my .own brother'!s suicide shortly thereafter, in-1925.

. The BANG family also 1ncluded two, sisters besides
HENRY and FRANK, The elder sister is now MES. mp/zfmw who lives, I
believe, in Malvern, Long and, THe other sistér was VIOI.E;\?ANG
who is now marr:led to JOE IN, and ‘they are possibly living no? in

; y / Z‘\"/eln
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Baldwin, Long Island. I recall that JOE HEIN and HENRY BANG, after
World War I, belonged to the same regiment here in New York Clty the.
69th I believe., FRANK BANG is now married; has two children, and is
living in Queens, Long Island. I do not know the exact whereabouts of
HENRY BANG  other than that I believe he is still residing in New York
Ci'ty.

During the period of my association with FRANK BANG
we used to canoe, fish and swim together. At first we used to frequent
a -spot which is now knomn as Atlantic Beach, and upon the .development
of that place we -crossed Broad Channel oppos::.te Atlantic Beach and
began to camp there.

I might state that the relationship. between FRANK
BANG and myself during this period can best be described as a father
and son relationship.” The secret, or homosexual aspect of this re-
lationship, was secret to both of us for years, but apparéntly was
not a secret to others.. It was first brought to my attention during
the. course of ‘a2 drunken party which took place probably in 1927 -at
the apartment of JOSE;%;EEMAN on Henry Street, Brooklyn, N.Y. At
that time I overheard/JOSEPH FREEMAN remark to another person that there
was a homosexual relationship between FRANK BANG and myself. This state-
ment horrified me. ' ‘

I might state here that I understand that JOSEPH FREE-
MAN has been in contact with investigators representing Am}%ég o
Wle, Joseph Freeman and I, do not like each other, and there”is no
doubt in my mind that ‘he will probably talk to them of my relationships
with FRANK BANG. 'So far aé I kno#, JOSEFH FREEMAN was not acquainted
wit BANG: However, /, he probably kriew .of him from ‘his brother,
HARRYM'REEMAN and SENDI RLIN who knew both HENRY and FRANK BANG and
myself.\ I might state that JOSEPH FREEMAN and his associates were
great Freudians at this time and they’ "bubbled .over" with this type of
talk., I might point .out also, that SE\:‘DER GARLIN was' the most mis-
cheivous and malicious of this group-dnd at one time spread some
stories to the effect that- MICHAEL ‘INI.‘RATOR and myself were engaging
‘in homosexual rélations..

| Y
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’ I want to definitely state that there never was any
physical rela‘b:.onsh:.p between FRANK BANG and myself. This was a psycho=
logical homosexual relat:.onsh:x.p , and gt. this time I recognized it as
such.

MICH.WRATOR was a cartoonist on the Daily Worker
at the time I was associated with that paper. I resided with him
throughout the years, The relationship between MICHAEL INTRATOR and
myself was never physical nor psychologically homosexual, It was
purely a friendship between two men who were working in the same field.

Approximately one month ago MICHAEL INTRATOR, who is
now residing in New York City, telephonically advised me that he had
been contacted by representatives of AIGER HISS. The callers advised
INTRATOR that they would like to question him concerning the homo-
sexual tendencies of myself. Michael Intrator stated that he declined
to answer any questions whatsoever.

- MICHAEL INTRATOR was what- I would term a teérrific
ladies! man. I recall that one girl with whom he lived was o 7/ OPHIE o
They resided together on East 17th Street in New YorkCity. When she
and Intrator broke up I had been told that she also spread a story

. alleging homosexual relationships between MICHAEL INTRATOR and. myself,

As- I ‘have- stateduheretoi‘ore, 4this -statement is-absolutely untrue. As-a- -
matter of fadét I might state that I have never heard of Michael Intrator:
ever having homosexual relations with anyone, or even that he had such
inclinations.

At another time while I was at the Daily Worker, I

r 3sided in an apartment located at ljth Street and Avenue C, with JACOB:
H‘;R/éIEGER and MICHAEL INTRATOR. JACOB BURCKE

wmcar‘ooomst on the Daily Worker and is now, I believe:, a cartoonist
for a Chicago” newspapers During a recent cohversation with MICHAEL INTRA-
TOR he reminded me “that he and BURCKE originally rented th:Ls apartment and
I was not in on the original arrangements. However, at that time both of
these :mdn.vn.duals s Intrator and Burcke, ‘were practically penniless and T
contributed to the rent and upkeep of the apartment from funds I re-
ceived -from my translations. BURCKE; tho! married, was unable to main-
tain his own household. Consequently his wife and he lived separately
and on occasions she visited and stayed at this apartment.As there was
only one bed available .on these occasions all four of us would sleep in it

. o
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together, fully clothed. I believe that JACOB BURCKE and ESTHER KRIEGER
are still married and have one. child. BURCKE s I believe, has stayed
in or near the Communist Party. However, he is a .good ‘friend of MICHAEL
INTRATOR. T have not seen JACOB BURCKE or his wife for a number of
yearse %
Around this)time GRACWIMPKIN vho liter married
MICHAEL INTRATOR, and ESTHER SHERDZTZ who later becam y wife, were
living on East 11lth Street.’ GRACE HUTCHINS and ANNAX OCHESTER with
whom I became acquainted later on, Were residing in a house in Green-
wich V:Lllage. Grace Hutchins ahd Anna Rochester had been fr:.endly
with Grace Lumpkin and Esther ‘Shemitz and had made plans. for all four
of these women to live in one: household. Around this time ESTHER
SHEMITZ. hitch-hiked to P:.ttsburgh s Pennsylvam.a, and throughout some of
the southern states for the purpose of securing: appropriate subjects
. ‘to paint. While she vias away MICHAEL INTRATOR began visiting GRACE
Lu'n; i HBPSHERS at the East 1lth St,, apa.rtment, and eventually began to
sleep with Her. INTRATOR and GRACE LUMFKIN were legally married at a
later date. When ESTHER SHEMITZ returned ‘to this apartment MICHAEL
INTRATOR introduced me ‘o0 her and. “then she and I began living together
with Intrator and Grace Lumpkin in: that apartmen’c.. Esther Shemitz and
I lived there for approximately one year prior to our actual marriage.

. I might note here that Grace Hutchms strenuously
objected to this sitvation on political grounds. In fact on one
occasion she actually férbade Esther Shemitz to continue living with
me. This was in 1930 when 1was in d:.sfavor with the Commnist Party.

Crace¥Intsaks »
@' Vs ] é 257 J@/{S

I have been advised by my-attorneys that they have.
received some indication that ALGER HISS! investigators are attempbing
to prove that there was’illicit relationship between my wife and Grace
Lumpkin, This statement is absolutely false. I think that the basis
for this allegation is probably Grace Hutchins. I believe that this
partlally stems from the fact that my marriage to Esther Shemitz and
the marriage of Michael Intrator: ‘to_ Grace Lumpkin. destroyed the plans
of herself and ANNA, ROCHESTER for these four women to occupy a joint

residence together.

-
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In connection with my friendship with FRANK BANG I
recall that at one time, probably round 1926 or 1927, I began to assoc-
iate with a girl named GERTRUD{F‘ﬁﬂﬁTaCIHNSON who was the wife of KENNETH

/‘/HUTCHINSON who was, the last €ime I heard, editor of the magazine "The
Nation", GERTRUDE HUTCHINSON'S maiden déﬂél%‘a"%ﬁmmn. When Kenneth
‘Hubchinson became awarée of my affair with his w1fe He became desperate.
_He - .subsequently asked me to break off this relationship, which I did.
Hoarever, Gertrude Hutchinson pers:r.sted in her attentions and would .
come to the Public Library where T was then employed. I finally told
her that our relationship must ceases HGiever, she continued to per=<
sist and finally after having become separated from her husband she.
rented a very small house at Far Rockarray, Long Island. She suggested
that I come to live with her, which I did. I told her of my association
with FRANK BANG and likewise told him of the fact that I was now living
with Gertrude Hutchinson. She suggested that. I bring FRANK BANG to live
at the house and when T suggested this to him he agreed, and subsequen‘oly
he did come to live with us. I had not been living with Gertride
Hutchinson for any length of time when I discovered she was a nympho-
‘maniac. In fact I might state that when I first brought Frank Bang
there she immediately suggested that she and Frank Bang sleep together.
This unusual triangle existed for some veriod of time, after which I
complained to Gertrude about FRANK BANG!'S presence. After this latter
conversation Gertrude handed me a large bottle of sleeping tablets.,

I left this house in about 1929 at which time FRANK
BANG and GERTRUDE conbtinued to .live togethéer. I do not know when, or
under what circumstances their relationship terminated. I recall that
after leaving this place Gertrude once came to me at the Daily Worker
and requested that I resume my residence. On this occasion JACK
PERILIO who was also employed at the Daily Worker and who was believed
to be a Soviet agent, saw her and questioned me later concern:.ng her,
I believe that I probably told him who she was, but did not g::.ve him -
any of the details.

I believe that. durn.ng the course' of my association
with Gertrude Hutchinson I wrote hér a number .of letters - probably
about ten in number. Of course I cannot say definltely, but, I consider
it probable that she may still have thesé letters in her possession. In

£
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my opinion they would be very damaging to me in that they contained
references to the association between FRANK BANG, GERTRUDE and myself.

I last heard from GERTRUDE HUTCHINSON in l9h6 at
which time she wrote me from Bogotd, Colombia. In her letter she
suggested that our former association be resumed at some later date.

I did not even answer this letter. I recall that some time after she
separated from Frank Bang she lived with a negro Communist by the name
YTONe I never sent this woman any morey although I have given her
oney occasionally in person: I have had no’c.h:.ng Whatsoever ’c.o do
with her since 1929, at the least. “

About the same time, approxipetely 1922, some friends
of mine, DR. ,GERBER and his wife ELIZABETHALERNER, invited me to

their summer place which they had near New/Brunswick, New Jersey. On
th:LS/ casion there was also present an old friend of Gerber's, namely
Dé%/qﬁzts. I slept with Ida Dales that night. Ida Dales was young in

but was, at that time s an old and trusted Communist and probably
still is today. She and I then agreed to live together and we took
an apartment on either East 1lth or 12th st.reet, Just east of Second
Averme, Ve lived here for some months under' my true name, CHAMBERS.
Wer then moved for the summer to a cottage at East Rockaway, which was
located on the old Socony Canal. I do not believe we stayed here
longer than a month because at that time my father died and my mother
asked that IDA DAIES and I come to live with her.

With reference to my father's death, T recall that
he died of a heart attack and my mother came all the way from Lynbrook,
Long Island to East Rockaway to get me to return to her house and move
my father's body from the bathroom where he died, onto his bed. At
this time I was working on the Daily Worker.

IDA DALES and I lived with my mother for approximately
three or four months. At this point I might state that MICHAEL INTRATOR
had also once lived with IDA DALES some yegrs previously. In fact, IDA
DAIES had ]71 ed with any number of Co ¥sts. .. One of these I recall as
being PA ©HERER, a brother of M AR CERASHERER, who was the former head

\
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of the Um.on of Technical Men. I believe that this is now the Feder-
ation of Archn.tects 5 Engineers, Chemists and Technicians.

Just about this time I broke with the Communist
Party and went to visit my friend MICHAEL INTRATOR in Chicago. While
I was there I received word from IDA DAIES that. she was pregnant. I
mmed:.ately returned t0 New York ‘City. When my mother heard this
information she put us out, We decided to abort the baby. Then IDA

" and I rented an apartment on 24th Streét west of Broadway. She made
-all the arrangements necessary for the abortion. We only lived in

this apartment for about one week and I do .not recall the name that
we used. After this we rented an apartment which was located over a
store in East Rockaway just opposite the railroad station. I believe
we remained here a matter of months during the summer. Then IDA DALES
insisted upon moving back to New York City and'we went to an apartment

. on 125th Street Just off Riverside Drive. Around this time my re- °

lations with IDA DALES were going from bad to.worse., Also at this
time I had met ESTHER SHEMITZ. I told IDA DALES about her, and Ida
and I then broke up and I began to live with Esther Shemitz. I might
state that FRANK BANG had absolutely nothing to do with IDA DALES. He
did not like her and, as a matter of fact, was extremely rude to her
on the .few occasions that they met. R
The house on East.1lth Street where I went to live,
with ESTHER S}IEMITZ 5. and where MICHAEL INTRA’T‘OR and GRACE LUMPKIN
were also living, was. composed of only a living room, a bedroom, a
kitchen, a bath and a smll room which Grace used for writing. It
was very crowded and very uncomfortable here. Consequently I rented
for the. sunmer a cottage at ‘Oceanside, Long Island, which was also

* located on the Socony Canal, At this time Esther Shemitz was working

at the AMTORG TRADING- COMPANY. I was still out of the comnunlst Party
but had written some sbories and was beginning o .creep back in.

While residing in this summer cottage, ESTHER SHEM-
ITZ and I used to canoe down to the spot whére FRANK BANG and I had
formerly camped. MICHAEL INTRATOR and.GRACE LUMPKIN also used to come
here, as did FRANK BANG. While Esther and I were residing at the
cottage in Oceanside FRANK BANG -o¢casionally visited us. He was
pleasant -to Esther, but rather formal, He liked her better than IDA
DALES. Esther did not like Frank Bang.

Y ’\
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Ve lived at Oceanside for about four months at the
moste We then moved, in the fall, to a house which adjo:med that
occupied by MICHAEL INTRATOR and GRACE LUMPKIN on East 11lth Street.
Our apartment had no bathroom so it was agreed between MICHAEL and
I that we would break down the. wall betweén the two places -and .use
a common bathroom. At this time I bécame’ rather ‘Lonesome for the,
country and bought a male rabbit. Some time thereafter I bought a
female rabbit and it was not long until both our apartment and that
of ¥ichael Intrator's was filled with rabb:.ts. This was a period of
reconciliation for me with the Communist Party, and at the same time
T had negot::.at:.ons in progress for my employment on THE NEW MASSES.
When I actually began this employment I met FRANKLU]??(g’IER. He then
proposed that ESTHER SHEMITZ and I move to his fayf, which was’
located at Glen Gardner s New Jersey. SPIER actually moved our belong-
ings including several crates of rabbits, in his car, to the farm.
To the best of my knowledge this was in the early Spring. .We stayed
first in the farmhouse itself, as the Spiers were only there on the
weekends, ESTHER SHEMITZ and I began to remodel a barn located on
Spierts property and when he and his wife came to the farm for the
summer Esther and I moved into this barn.

During this period I had qulte consciously tapered
off my friendship with Frank Bangs Frank,.after leaving Gertrude
Hutchinson had met a girl by the name E{:@ﬂsm_who was also called

')Qetrcx. This woman later ran a yarn and kfitting shop located in mid-
Town 1 Manhattan, in either the fiftjes or sixties. She was a Communist.
On one occasion she and Frank Bang visited Esther and I at the Spier
farm., She told Esther that her sexual relations iith Frank Bang were
very unhappy because Frank Bang "was actually in love with Whittaker,
whether he knew it or not." After AUGUSTA, Frank Bang ‘married another
Communist Party girl. This was a legal marriage and they are still
married and have two boys.

*

Although I have seen Frank Bang occasionally, I was
never close to him again. I recall that once while I was at Time
Magazine, I received a letter from Frank in which he stated that he
would like to resume our friendship. I told him come to the Little
Hotel, 33 ¥. 5lst St., where I occasionally stopped during the time
I was employed by Time Magazine. I had supper that night with
HAMILTON/‘;’BASSO who was i‘ormerly on T:me Magazine and is now one of

©@/5;<
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the editors of the New Yorker. Ai‘ter supper BASSO and I returned to my:
hotel where he remained unt.:.l FRANK BANG arr:.ved. Frank then went into
a long cmnpla:.nt about the lack of i‘r:.endsh:.p between us. At that' time.
i 5 i‘rankly told him, for the first time, that our previous frlendsh:x.p
had actually been a psychologzical homosexual one. I told him further
that we could not’ resume this relationship unless we would make it a
real homosexual relation, otherwise it would be falsé. He reacted as

I expected. He went away.. My purpose in making this proposition 0
FRANK BANG was that I fully expected that he would be shocked and this
would thus end our relationship once and for all.

. Iater, in either 1947 or 1948, FRANK BANG came to
ny: office at Time Magazine to see if T could get him a job. ‘Prevn.ously
Frank Bang had drifted t.oward Comumsm and had' ac’c.ually become a
member of the Party. However, this was not at my inst:.gata.on and was
much against my advice to him. At the time of this visit in 1947 or
1948, he told me that he was no longer a member of the Communist Party.
We' had lunch at the Stockholm Restaurant after which I took him to
the personnel head at Time Magazine. I had previously spoken to the
.Personnel Manager and advised him of the fact that I was going to. -
bring Frank Bang to. him, but that I did not personally feel that there
'was _any job for which he would be suitable.. Later the Personnel ifanager
advised me that he had talked ‘to FRANK BANG but ‘that ‘he was not able to
give him a position.

The following day FRANK BANG telephoned me and told
me that he had actually come to see me because he was in need -of money.
I might po:.nt out that he and I had always, in the old days, shared
what money we had. As a mtter of fact I onde paid his tuition for
one semester at New York Univérsity. When he called, Frank also
n.nd:.cated to me that he would like to resume our friendship. I,

- however, told him no, and I could not g:Lve him any money as I had a
family to support. This was the last time I eVver heard from FRANK BANG.

) I might point out here that FRANK BANG'S family were
always opposed to my association with him. The age -difference between

us was approximately .six or seven years. I presume that his family

read into owr relationship the homosexual aspect, which was visible to «
others but not known to either of us. However, their disapproval only

took the form of unpleasantness and unfriendliness.-
= <
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I recall one other sitpation regarding FRANK BANG.
There was a Jewish family by the name of¥CHESTER that owned a farm at
Woodburne, New York, in Sullivan County. FRANK and I used to visit
there for weekends. JACK)%SH s Clifton Fadimgn's brother-in-law,
originally took Frank Bang and I there. CO éALBERTIERI s who later
married JACK RUSH, also used to go there.” She and JACK RUSH lived
together some time prior to their marriage. She was not then a
Communist, but. she later became one and also later made a trip to
Russia.

, One week after ESTHER SHEMITZ and I were married in
1931, we, together with FRANK BANG, went to the farm for a stay of
about one week, MICHAEL INTRATOR also visited with us there. I might
state here that FRANX BA’\IG did not like MICHAEL INTRATOR, mor did the
latter like Frank. I was told by a friend of mine mx?/gmpmo,
that during this time CORA AL RTIERI ha a number of MHoys courting
her. One of them vas CrIARL VITSKY } KRAMER). I did not know him
at the time, A

With reference to my brother, I recall one incident”’
vwhich might be noted here. Prior to his suicide he and I did con-
siderable drinking in a speakeasy in East Rockaway with a _group of
fellows. Ky brother madé some .dérogatory remarks concerning my mother
and this occasioned a fight between us and I threw a glass of whiskey
_ in his face. We later left this place in a car with the other fellows.

We stopped at a filling station and while there my brother and I re-
sumed- our fight. He then insiSted that we go to the front of/ the
house where his girl, DOROTHYAMILLER, was then residing. Tnere he
proceeded to create quite a disturbance with the result that we were
picked up by the Lynbrook Police, However, we were not arrested nor was
any record made. We were merely cautioned by the police and instructed
to go hore,

Some time in either 1933 or 1934 I met a young fellow
on the street in New York City. He asked me for money to purchase a
meal, I took him to dinner during which he told me concerning himself,
He stated he was a miner's son and told .2 very interesting story of
his life. After dinner this young fellow told me he had no place to
sleep and since I was more or less "footloose and fancy free' I took
him to a hotel, the name of which I cannot now recall. During the
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course of our stay at ‘the hotel that n:.bht ok had my first homosexual
-experience. It was a revelation to me, 4s a matter of fact it. set
off a chain reaction in me hich iras - almost :.mposs:z.ble to control. I
do not know the 1dent:.ty of the young man I spoke of , nor does he
knovwr my true identity. I have never ‘séen him since. the i‘:n:cst mght

I met him, Since that time, and conbtinuing up to the year 1938, I
engaged in-numerous homosexual activities: both in New ‘York ‘and \&ash-
ington,. D, Cs At first I would engage:. J.n these activities whenever
by accident the .opportunity presented itself. However, after a

while the desire becaine: greater and I actively sought out the oppor—
tunities for homosexual relationships. I recall that incidents of
this nature took place in the Hotel Annapolis .and the Hotel Pennsyl-
vania in Washington; D, C. I registered in these hotels under assumed
names which I cannot now recall. I knox that other inc:.dents took
place in hotels in New York City which T cannot now remember s but con-
cerning which I m:.ght state that ’c.hey were the typlcal "flea bag" 'bype
of hotel,one finds in certain parts: of Kanhattan: I never had any pro-
longed affair with any one man and never visited any known places
where these type of people weré knamn to congregate., I .generdlly went
to parks or other parts of town where these people were likely to be
found.

Ianm positive that no man with whom I had these re-
lations during this period ever knew my true identity, nor do I at
this time recall the names of. any of them, The possibility’ exists,.
however, that since my photograph has. appeared in the public press,
magaz:.nes and. other periodicals, someone with whom I have previously

had 'homosexual relations might remenber me. It is doubtful, but re-
motely possible that if T saw one of these persons, or a photovraph

of them, I too might remember them.

I would describe my homosexual activity as. being in
the most "elementary" form. I have never received any psychiatric
treatment in an effort to cure me of this .affliction, and I wish to
state that. during this period of my homosexual activity I never con-
tracted. any diseases that required hosp:.tal:.za‘blon or treatment.
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In 1938 I managed to break myself of my homosexual
tendencies and since that time I have been a model husband and father.
I kept this part of my life as my darkest personal secret and have
never divulged these tendencies or expermences to any of my associ-
ates or friends, and particularly those in the Communist Party. I
emphatically state that at no time did I even so much as hint about
this. to ALGER HISS or any of the people who I have been associated
with either in the Communist Party, the Communist Party underground
or the Communist Party espilonage apparatus from which I broke in
April of 1938, I have never spoken of this to my wife or to my
attorneys. As a matter of fact, s my revelation of this activity has
been told for the first time to anyone today.

In view of my appearance before the pre-trial depo-
sition examination in Baltimore and my appearance as a probable witness
in the Hiss perjury trial, in all probability this subject matter will
be brought to light. I contemplate therefore, telling my attorneys
of this situation and although it will be an unpleasant task, it will
be necessary to inform my wife of this.

It will be noted that three things of some great
importance. happendd during the year 1938. First, my cessation of my
homosexual activities; my £inal break with the comnmm.st Party, and
my embracing for the first time, religion.

I do not ‘believe that the cessation. of my homosexual
activities and my break with the Comminist Party were in any way
connected with each other. Howrever, both of these activities on my
part were more or less simultaneous with the advent of rela.g:.on and
God into my life. ‘ .

%

¥With reference to my homosexual activities and my
other immoral relations with women, mentioned heretofore >, I might
poimt out that up to the year 1938 I had absolutely no religious
training, nor had there ever been any in my family, Further, immor-
ality as such insofar as women were-concerned, was openly accepted
and engaged in by almost all members of the Communist Party at that

time.
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For the information of the Bureau 3 CHAMBERS will be
in Baltimore, Maryland, on February 17th and 18th, in connection with
the pre-trial deposition hearings, Arrangements have been effected
whereby Chambers will telephonically communicate with agents of this’

office who have been interrogating himy at the erid of each day's
examination, for the purpose of obtaining a summation of the questions
asked by the inquiring attorney.

It is pointed out to the Bureau that CHAMBERS has
never heretofore made this part of his life known, and it was first
told to agents of the Bureau on Februvary 16, 1949. 1In view of this
it is sui,gested that insofar as any d:.ssemlnatn.on of this ‘information
outside the Bureau is ‘concerned, that it be treated :Ln a st.r:.ctly
confidential manner.,

Very truly yours,

Eledl bl

Spécial Agent In Charge

B\ )
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, Q\ Reference your letters February 1, oand Fobruary 8, last, r rogarding the, ‘ ,
| Laboratory examination of spoecimens K-407 ‘throurh; K-425. . 7’% —=F

lo Laboratory examinatién is being made inasmich as the above lotiers
do not show that the. reduested exchmination will be of ovidentigry valuo in this

cass or will it bdé of ezny mssistance in the investication to sustain the
indictment.
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"Director, FBI  Attn: FBI Laboratory DATE:

HOTTEL, SAC, Washington Field

J. D. mm\mndc):mmms, was, et al
ESPIONAGE — R; INTERNAL SECURITY - R;
PERJURY

Reference is made to FBI Laboratory Report

dated February L, 19L9, and to Washington Field letter, attention
FBI Laboratory, dated February 1, 1949. The Laboratory report in
reference stabtes that the Laboratory examination of Specimens K-hOT
through K-U25 is being deferred pending. additional investigation
,t determine whether this material was typed by lMrs. PRISCILLA

ISS in her owvn home on her ovm machine, As prevﬁt?ély indicated,
this material was received from an individual who succeeded Mrs.
HISS as Zone Billeting Officer and the material was turned over
to this individuwal by Mrs. HISS. This individual has stated that
Hrs, HISS was knowm to be doing typing work in connection m.th the
Civilian Defense Program,

Some of the material received from Mrs. HISS is
viritten in the first person and refers to events occurring in
the HISS lime; in addition, the hand printed initials of PRISCILIA
HISS appear on some of the documents, Obthers of the -documents
give lists of names and other information in reply to corres—
pondence which, was directed personally to PRISCILIA HISS, However,
the investigation to date has not developed any individuals vho
can testify that they personally saw Mrs. PRISCILIA HISS personally
type these particular documents on her owm typevriter in her om
home,

As stated :in the reference letter from the Washington
Field Office, the purpose for this reguest is to determine if this
material can be identified with other material coming from the HISS
household,

~

It is again requested that the examination requested .

in the Washington Field Office letter: of reference be conductqga
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i Oﬁi(:@ Memoﬂaﬁd%m * UNITED STATES* GOVEKNMEN7

; TO ‘ XTHE ﬁIJ?E’(J’TOR : 2 AT ‘

’, _ FROM D. "X, LW;’V , .‘gg%s&ix_'/ ‘
* . { rTaad

S b e

. Mr. Peyton Ford called me and saz ,he had a mema W*ww'—“'

before him and it wasn’t clear as to whether ggan ’?E%—
made a signed statement when Agents intervie 3%6‘%imi Peyton““ T ——

Nease —
Ford said he would like to know if it could be found out ﬁx&ﬁﬁ:::
quickly whether Duggan did give a signed statement to our

{ Agents when he was interviewed.

, - Supervisor Floyd L. Jones ddvised that we did not tak{Aj

a d stat t D 8
signed statement from Da.ggan C74/—-f235333'"é%¢25ﬂg

I have also checked with Belmont who says thatra signed
statement was not taken.

i

ARzdad I
AcrIoN I
@ FEB 14 1949
If approved, T will call Mr. Ford and advfsé Rzm that
no signed statement was obtained Sfrom Duggan. b?‘ "
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ERAL BUREAU OF INVESTIGATION
ED STATES. DEPARTMENT OF JUST

To: COMMUNICATIONS SECTION.
o Transmit the following messageFton ARY 22, 1949
' //»" CAC, Yo YORK CITY; DALTIVCERE, PIDTLADILEITA
i mm: PCRJUEY. ESPIONAGE, E. IS, R. IO YOIK ADVISD LOCATION OF K THIRTYTUD tf |
SNTIFIED £S5 TOTIE FAGES OF TYPINIITTDN MATERIAL LNTITLED rUCTE DISCRIPTICN AF
TRSCNAL C'LTACTTISTICS OF TIMOTIY ECDON Wi~U0TE, DATED SEPTLIODR IIND, NINDTZEN
JIRTYSIX, PHITADCLFIIIA ADVISE ICCATION OF K THIRTYFIVE INCHNTIFILD AS DAIEY FALSITR
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STANDARD FORM NO. 64 ?
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sad 0]7'26‘6 Memomndzmz UNITED STATES GOVERNMENT

INTERNAL SECURITY - R

TO  : Director, FBI  DATE: February 28, 1949
} FROM : SAC, New York -
~ SUBJECT: \-“japnAu S 2 ,’
PERJURY % ,
ESPIONAGE - R )

»

Rebulet 2-23-49, 1nqu1r1ng whether WHITTAK@R CHAMBERS didJor did
not know ZACHARYS BQANOFF DUDLEYy\HAPMAN , and FRANK\RAMINSKI.

CHAMBERS has- stated that he does not know these men. He failed to
recognize photographs of them and stated that he never heard of them in con-
nection with the work of his apparatus at the Electric Boat Company, New London,

Comnecticuts The statement ‘that they were known to him which gppeared in New
York tel of January 26, 1949, was due to a typograpbical error.

The Bureau will note that the individuals involved in the Electric
Boat Company case are being handled under a separate captlon, JOSEPH: JLULETTI,
with aliases, et al; ESPIONAGE — R. New Haven is origin in that investigation.’

JIW:RAA
65-14920
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SAC, LITTLE ROCK FERRUARY 25, 1949
Director, FBI

7y B ——
ﬂ""’ PERJURY. ESPIONAGE — R. INTERWAL SECURITY R.

Reference is made to the report of Special Agent Johp C. Welch
Arkansas, dated February 18, 1949, in the above-captioned matter.
‘s\ ‘Par?cular re énce is made to paragraph one, pdge two, wherein it is stated :
! that the namePreen is an alias of Alger Hiss. Ipasmuch as this is a misgtatenery
0, and Breen is an alias of VWhittaker*Chambers, the offices receiving copies of
: this letter should substitute the name ¥hittaker Chambers for Alger Hiss in

,

5 this paragraph. The Bureauts copies of the report are "ﬁa'i'ng cgrrected at the
~ Seat of Government.. —r
3
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URGENT PEERUARY 23, 1949 ‘L

?\0@ \db SAC, WBS YORK, BALTIMORE
JARAN, JIRY, mmua - R, INTERNAL SSCURITY ~ R. REWYTEL FEBRUARY
IPTE :4?’/'? grgmurm FOR FOLLOWING LYTEEYV(SWS OF PERSONS

nmmm [N REFBRRNCED TEL. WPO - OSNET WARB STRAGS, HAROLD AND KATHER[NE
KELLOCK, CHARLZS AND RINA COLLIER. BALTINORE OPIGE - NR. AND MRS,
PEROUSON AT ACCOKERX, MARYLAWD. NEW TORX OFFIGR }» MARGARE? VALIANT.
KXPED{TE, /
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FEBRUARY 18, 1949 L

SAG,. NEW YORE AND
pd ‘ \‘ NEW HAVEN. _ - ,Jy /

RE: @Jmm PERJURY. ESPIONAGE, R. IS, R. ;zE NEW HAVEN TEL FEBRUARY EIGHTEEN,
LAST. - NEW HAVEN: SHOULD NOT INTERVIEW nanaf-'c’ ANTWELL OPENLY OR UNDER PRETEXT
IF INFORSATION RE ‘HIS pmgsnm MENTAL corm_xnou ‘CANNOT' BE- OBTAINED -QTHERWISE. .
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Mr. Clegg ..cconrnav

Froces "L FAl 6 1w ZoTIGAT U . ] Mr, Glavin V(
't IJ, 5. DPARTMENT CF JUSTICE s Mr. Ladd..Zoeeeee- o

oy /w'_;.#,# e 40‘ 3 5 Mr, TolsON . craessnens

COMMUNMISATIONS SECTIO! Jill £1% - L—
Mr. RoSen .uaaesen -
: 5o Mr. TXacy.ceeann asev | -
FEB 15}l 73 M ey
Mr; GUINCa «peucaseas
et TELETYPE M2, FarbO wenneeense-
= 7 Mr. Mohr ..... en o
« >< Mr. Pennington caav.
CONF 3 STNS . Mr. Quinn Tamm....

Mr. NCasC.ceamnnsmnes
/A'(HAND WFO 57 BALTIMORE "2  FROM NEW YORK 15 11-”3]““}%’;’3:-{‘
DIRECTOR AND SACS URGENT W@f a/

JAY DAVID UHITTAKER CHAMBERS, WAS., ETAL, PERJURY, ESP. R, IS-R. .

~

REFERENCE NY TEL FEB. FOUR AND FEB. FOURTEEN, FORTYNINE JACOB?(S:\}\.ER,

e

FORMER DEPUTY ADMINISTRATOR TO HARRYX/OPKINS _ADVISED HE WAS ACOUAIN-
TED WITH SALEWQINGE AND LENORE’TT{OMAS AND VISITED AT THEIR PLACE |

AT ACCOKEEK, MD.,- SEVERAL TIMES, ' STAIES SALLY RINGE-S REAL NAMNE IS

B IRMAKNGE AND THAT SHE IS NOW MRS. GOLDMARK, FORMERLY RESIDING QUIMBY
N ey
. AVENUE, WHITE PLAINS, NY, AND NOW RESIDING ON A RANCH SOMEWHERE IN

THE WEST. ACCORDINGLY, SALLY RINGE APPEARS IDENTICAL WITH MRS. JONA-

- —————— T —<.. L el 3 o et
Ky o .

THANAG IARK, IKANOGA, WASHINGTON, AND ALSO WITH IRMA RINGE MENTIONED

. .IN THE ANONYMOUS LETTER ATTRIBUTED TO THE EX-WIFE MBS. VIC;TO}LYD'EBLO.
3 A & . . € . R ° a

ity

"+ BAKER SAYS SALLY RINGE HAD A SISTER, ALICE, WHO WAS AN INVALID AND

. — -
:‘f\}l\ ALSO ANOTHER SISTER, HELEN RINGE, EMPLOYED BY THE SOCIAL SECURITY i

=

f ““\" BOASRD WASHINGTON, D.C.. }{ELEN%RJ\NGE APPEARS TO HAVE BEEN THE PROBABLE

GIR; FRIEND OF ABRAHAM GEORGQ@ILVERMAN IN WASHINGTON, D.C. BAKm{ o,
w

SAYS LENORE THOMAS MARRIED: ABOUT 'EDREYONE OR FORTYTHO TO ROBERT <

'5°TRA§US BRO C AEM A@&DﬁbZDECTOR OF RECLAMATION Us

GOVERNMENT. ATTENTION wro pravi) AS)-‘.I acn g Ué .Tﬁ?:’@%NTERIOR

i
40

L3

10Aq

" | o W\l—\ poama’ -
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PAGE TWO

DEPT., LGE IN WHICH WFO @RiG;N, AND ALSO TO REPORT SA J. A, BERNARD

AT WASHINGTON, D, C. DATED JAN. ONE, FORTYONE IN CASE ROBERT WARE

—%%IRAUS, SPECIAL INQUIRY. ACCORDINGLY, IT WOULD APPEAR THAT LENOE?

"|STRAUS WAS MARRIED TO ROBERT WARE STRAUS. WFO WILL, THROUGH ROBERT

VI( 0 |vare STRAUS, LOCATE AND INTERVIEW THOROUGHLY HIS 'mn:, LENORQ@TRAUS

P

IN REGARD TO INFORMATION INREFERENCED TEL PARTICULARLY THOSE STATE

MENTS_ATTRIBUTED BY ROBERT*STRAUé TO SALLY RINGE OR LENORE STRAUS

_THAT ALGER HISS WORKED EFFECTIVELY FOR CP. JACOB BAKER SAYS SALLY

RINGE AND LENORE STRAUS ITm«‘D TOGETHER AS TESBIANS AND THAT.SALLY

UAS VERY BITTER TOWARDS LENORE BECAUSE LENORE MARRIED STRAUS AMD LEFT

.

SALLY. THEREAFTER SALLY MARRIED GOLDMARK. STATES SALLY FOR FIVE

YEARS PRIOR TO GOING TO WASHINGTON, D;C., SLEPT WITH A MAN NAMED

V4
HERBERTAHERRING, WHO WAS AT THAT TIME DIRECTOR OF THE LFAGUE FOR

Iﬁgg?TRIAL DEMOCRACY AT NYC. 'BAKER SAYS THAT WHEN HERRING LEFT HERY

SALLY TURNED TO LESBIANISM. BAKER ADVISED THAT LENORE WAS MARRIED
BUT WHEN THIS MARRIAGE FAILED LENORE THEN TURNED TO LESBIANISM AND
LIVED WITH SALLY. STATES THAT SALLY AND LENORE HAD A PLACE AT ACCO—

KEEK FOR SEVERAL YEARS FROM NBOUTf%ﬁIRTYSL__ADVISING THEY RENTED SAME

Nt

FROM A JMR. AND MBEfX%ERGUSON, FIRST NAMES UNKNOUN, WHO ALSO LIVED IN
ANOTHER HOUSE ON SAME GROUNDS AT "ACCOKEEK, MD. SAYS SALLY WAS AC.

)

P—
®
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PAGE THREE | @’

QUAINlED WITH HAROLD AND KATHERINE!KELLOCK, AND THAT HAROLD KELLOCK.
ARRANGED WITH FERGUSON FOR THE RENTING OF THIS PLACE AT ACCOKEEK IO

SALLY AND LENORE. SAYS HAROLD KELLOCK VAS PRESS RELATIONS MAN IN

oo Y

NINETEEN TWENTY FOR SOVIET GOVERNMENT AND SAME FOR RUSS IAN EMBASSY

FOR A WHILE AFTER EMBASSY STARTED IN WASHINGTON, D.C., .BUT THAT

HAROLD KELLOCK SEEMED VERY BITTER BECAUSE THE RUSSIAN EMBASSY

DROPPED HIM AS PRESS RELATIONS MAﬁ. BAKER SAYS KELLOCK WAS NOT CP

——

MEMBER BUT BAKER SAYS THAT HE CK&&BT UNDERSTAND SOVIET GOVERNMENT

GIVING SUCH A POSITION TO ONE/ﬁgo WAS NOT AN OPEN OR SECRET CP MEMBER.

BAKER SAYS KATHERINE/KELLOCK WAS ACQUAINTED WITH HAROLDJ@K?E AND ALSO
VITH JESSICA MITﬁ//bARE S FORMER WIFE, PRESENTLY MARRIED TO JOHN

——

_#BL.. ACCORDING TO BAKER, KATHERINE KELLOCK MET JESSICA SMITH AND.

7

PRS?ABLY HAROLD WARE IN RUSSIA IN THE EARLY TWENTIES AND KATHERINE

KELLOCK WAS IN RUSSTA IN CONNECTION WITH WORK FOR THE AMERICAN
B

FRIENDS SERVICE OF WHICH BOTH JESSICA SMITH AND KATHERINE KELLOCK WERE

ﬁEMBERS. BAkER HAS THE EMPRESSION THAT HAROLD WARE AND JESSICA
PR | . . .
SMITH INTRODUCED KATHERINE TO HER PRESENT HUSBAND, HAROLD KELLOCK.

HAROLD AND KATHERINE KELLOCK IN’REGARDVfbaﬁﬁE ABOVE. WFO HAS INFO

IN ITS FILES ON HAROLD AND KATHERINE. KELLOCK INCLUDING RECENT LOYALI

Kisseloff—3_95 ﬂ ug

END OF PAGE THREE
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PAGE FOUR

CASE ON KATHERINE KELLOCK. BAKER SAYS THE ACCOKEEK RESIDENCE OF SALLY
AND LENORE WAS MEETING PLACE OF "RADICALS"™ BUT CANNOT SAY WHETHER SALLY
AND LENORE WERE OR WERE NOT CP MEMBERS. ADVISES REXFOR \’UGWELL,
FORMER PROMINENT NEW DEALER, WAS FREQUENT VISITOR TO SALLY AND

LENORE AT ACCOKEEK., ADVISES MOST VISITORS TO SALLY AND LENORE'ALSO
VISITED FERGUSONS AT ACCOKEEK. BAKER SAYS MRS. FERGUSON WAS EMPLOYED
IN GEOLOGICAL SURVEY, US. GOVERNMENT, BUT WAS INDEPENDENTLY WEALTHY
AND BAKER DOES NOT KNOW OHEIHER FERGUSONS WERE CP MEMBERS BUT SAYS
’THEY WVERE "RADICALS"™. BUREAU AUTHORITY REQUESTED FOR PERMISSION

'—‘—_—N__.

FOR BALTIMORE TO LOCATE AND INTERVIEW SAID MR AND MRS. FERGUSON AT

ACCOKEEK MD., IN REGARD TO SALLY AND LENORE AND TO ANY VISITORS TO

ACCOKEEK MD, TO SALLY AND LENORE S, INCLUDING ALGER HISS. IN THIS

—

Jg\mm ORNITHOLOGIST. REFERENCED TEL FEB. FOUR REFLECTS gé;.gﬁ

REGARD BAKER POINTED OUT THAT MRS. FERGUSON WAS AN ORNITHOLOGIST AND
BAKER SAYS HE HEARD FROM REPRESENTATIVE NIXON THAT ALGER HISS WAS AN m

1 4

OLA SAYS ALGER HISS WAS INTRODUCED TO DE SOLA AT -ACCOKEEK AS AMATEUR

0

i—-w?:@sg‘ g N
»

ORNITHOLOGIST. BAKER SAYS HE RECALLS HELEFAVINNER, EX-WIFE OF DE SCLA
COMING TO WASHINGTON, D.C., IN SPRING OR WINTER OF THIRTYSEVEN AND
REQUESTING TO SEE SALLY RINGE. " BAKER 'Ef{?\"N’fDROVE HELEN TO: ACCOKEEK
AND STAYED OVERNIGHT WHILE HELEN, WHOM BAKER SAYS THEN WAS CP MEMBER,

| Pt
END. OF PAGE FOUR isseloff 396 ) J _5 [
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PAGE FIVE

REMAINED SEVERAL DAYS. BAKER SAYS CANNOT RECALL BEING AT ACCOKEEK

OVER JULY FOUR, THIRTYSEVEN, OR AT ANY TIME WHEN RALPH DE SOLA AND HELEN

e

WINNER WERE BOTH THERE. ALSO CANNOT RECALL MEETING ALGER HISS AT

quema——

ACCOKEEK AND ANYWHERE ELSE, BUT BAKER SAYS HE WILL NOT "RULE OUT THE

TFACT" THAT HE, BAKER, MAY HAVE BEEN THERE AT THAT TIME OR THAT ANY

OF THE ABOVE INCLUDING HISS MAY HMAVE-BEEN AT ACCOKEEK WHEN BAKER WAS

THERE, OR THAT HE MAY HAVE MET HISS AT ACCOKEEK. SAYS, HOWEVER,

Y caumrnutill . 7
THAT HE PRESENTLY CANNOT RECALI. SAME. DOES NOT KNOW OF ANY AC-
QUANITANCESHIP BY SALLY AND LENORE WITH.NATHA /" TT OR ANY PERSON

NAMED WITT. IN REGARD TO CHARLES)KRAMER, BAKER SAYS HE RECALLS, A

A TPANSY"™ WHO WAS PRACTICALLY ALWAYS AT SALLY AND LENORE-S FOR ABOUT
THREE YEARS, AND BAKER SAYS HE BELIEVES THIS "PANSY-S™ NAME WAS
CHARLEY KRAMER., WFO WILL ADVISE IF ANY PHOTO OF CHARLES KRAMER IS
AVAILABLE AND IF SO WILL FORVARD TO THIS OFFICE SO THAT SAME MAY BE
SHOWN TO BAKER AND TO DE SOLA. IT IS NOTED THAT DE SOLA MENTIONS
A PERSON NAMED WITT WHO WAS AT ACCOKEEX WHEN DE SOLA MET HISS AND DE
SOLA-S DESCRIPTION OF THIS "WITT" FITS CHARLES KRAMER, ESPECIALLY IN
REGARD TO KINKY ORANGE COLORED HAIR. BAKER CANNOT RECALL MEETING
PERSON DESCRIBED BY DE SOLA AS INVENTOR OF MULTI-LENS‘CAMERA, AT

ACCOKEEK, BUT SAYS HE DOES KNOW THAT CHARLES(COLLTER AND WIFE, NINA,
‘ = ,

w ' “lr’x}

By
. Kisseloff-397 g“ .
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< PAGE» SIX o é .~ \

, COLLIER, WERE WELL=ACQUAINTED WITH SALLY AND LENORE AND VISITED ACCO-
KEEK. SAYS NINA COLLIER HAD A PARALLEL JOB TO SALLY RINGE IN UPA

AND ADVISES CHARLES COLLIER INVENTED SOME AERIAL CAMERA AND RECEIVED
ROYALTIES FROM FAIRCHILD AVIATION FOR USE OF SAME DURING WAR. HOU-
EVER, SAYS COLLIER NEVER RECEIVED ANY WRITE-UP IN LIFE OR ANY OTHER "~
MAGAZINE REGARDING THIS CAMERA. WFO HAS INFO THEIR FILES REGARDING
CHARLES wggn%@ﬁff?%n AND NINA RERA. REQUEST BUREAU AUTHORITY FOR

i

hl?% INTERVIEY BY WFO OF CHARLES AND NINA COLLIER REGARDING.SALLY _AND LE-

——

NORE, VISITORS TO ACCOKEEK, AND WHETHER ANY INFO WAS SOUGHT OF

COLLIER REGARDING CAMERA INVENTION. BAKER SAYS MARGARE%%%KE?TANT,

bRESENT RESIDENT AT HOTEL CHELSEA, NYC, LIVED AT ACCOKEEK._FOR ABOUT __

A YEAR UITH SALLX AND LEMORE. BAKER SAYS BELIEVES VALLIANT WAS A

————

CP MEMBER,AND THLNKS STILL IS QNEmn.ﬁi_lﬂﬁlgﬁﬂ.ﬂﬁﬁélllﬁ_uN VALLIANT.
71'76 REQUEST BU AU AUTHORITY TO INTERVIEU VALLIANT. ON INTERVIEW TODAY,
VICT /\ERLO WAS?ASKED IF HE KNEW SALLY RINGE, LENORE THOMAS OR IF

HE HAD EVER BEEN AT ANY FARM OR RESIDENCE AT ACCOKEEK, MD. TO EACH

OF THESE QULSTIONS PERLO ANSWERLD "NO COMMENT". DURING INTERVIEWS

BAKER SHOULD NOT BE DISCLOSED AS SOURCE OF ABOVE INFORMATION BUT

QUESTIONS MAY BE ASKED COMCERNING BAKER-S CONNECTION WITH ANY OF ABOVE
\ «

INDIVIDUALS., ANY OF ABOVE PERSONS INTERVIEWED SHOULD BE QUES TIONED
IN REGARD TO ACQUAINTANCESHIP WITH ALGER HISS.

I " SCHEIDT
e ’6
o/a/‘d '
[SEATTLE ADVISED

TH0 COPTES WEO T ,/C1
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"""?womo FORM NO. 64

O]ﬁ(f@ Memw%nd%m ¢ UNITED STATES GOVERNMENT

TO

: Mr. Taddiyt ‘)’»‘ | DATE: February 23, 1949, -
FROM, : Mp Fleté 4‘ ( : g. gggn _
) y N e
SUBJECT: JAY DAVID WHITTAKER-CHAMBERS, vas., et al T
PERJURY ., . b fon
ESPIONAGE = R A f s
ﬁ: Z&xlxgnngm:
ﬁ/’ ﬂ' r¥ie SU 71 ! 6’/’\77 Telo Rooa _——

B 3ﬁ1§’°§qhmem 9

"pafty. Jacob Baker; a -couple named Witt from the NLRB or Labor Department;

The following information has “been received which is believedss WL_—
pertinent to instant case and may prove to substantiate the allegation”

that Alger Hiss was a member of the Communist Par’oy Underground
Movement.

On January 27, 1949, the Vashington Field -0ffice advised that
Ben Mandel, H.Ce.U.A., advised that Ralph de Sola .of" Brooklyn, New York, a
former member of the Communist Party, recalled.meeting Alger Hiss at
either a Communist Party meeting or social gathering of communist pParty

members in Baltimore, Maryland, during the early 1930's. (Teletype
from WFO to NY dated 1-27-1;9, 74~1333 )

a
Bl
- -

Ralph de Sola when intérviewed advised that over the July L, 1937
holidays , he and his ex-wife, Helen Winner, stayed at ja large house rented
by Lenore Thomas and a girl named Sally Ringe at Accokeek, Maryland over-
looking the: Potcmac River. He 'said that Lenore Thomas was instructed: by
the New York Headquarters of the Communist Party to go to Wash:mgton, D. C.
and "remain quiet." Tt was his impression that she was a member of the
Underground Movement of the Party in Washington.

At this party on July l;, 1937, de Sola said that either Lenore.
Thomas or ‘Sally Ringe told him that a man was coming down from Washington.
who was an amateur om:.thologlst. De Sola was also told by one of these
girls that this man had the same political beliefs-as did de Sola at
that time, meaning, Communist beliefs, but that this man went about -things
in a smoother and more effective way for the Communist Party. He said
that shortly thereafter Alger and Priscilla Hiss arrived at Accokeek and
de Sola was told that Alger Hiss was the Ornithologist.who had been
meéntioned previously. De Sola.said he discussed ornithology with Alger
Hiss but did not discuss any political matters. He said he never saw
Alger Hiss on any other occasions, however, he identified a photograph of -
Alger Hiss as the orm.thologist.

-

De Sola said that the following persons were present at th:.s

Chet B b el o BRI el ORY KR s T RN

5
p

a man who had invented a multi~lens aerial camera who wrote an article in
upifen magazine concerning this camera about that time. This person has
been tentatively identified as Lleutenant O« S. Reading of the Coast and

Geodetic Survey. | 7 i’ / 3 5 ?3»53}/ é@
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Memo for Mr. Ladd

De Sola said that Sally Ringe was at least a Communist Party
sympathizer and that ‘Lenore Thomas was a member of the Party and was
possibly a member of the Party Underground in Washington. (Teletype
from NY «to .pureau dated 2—5—-1;9 s Th=1333)

Helén Winner when interviewed advised that she sponsored the
-appl:l.ca'b:.ons of Sall'y' Ringe and Lenore Thomas to join the Communist Party
in about 193l. She said she recalls attending the party at Accokeek on
July Ui, 1937 but. only recalled as being present Ralph de Sola, Lenore
Thanas and Sally’ Ringe. She said she cannot remember meeting Alger or
‘Pm.sc:f.lla ‘Hiss- there. She stated, that Sally Ringe is now married to
Jonqthan Goldmark, (now residing ‘at White Salmon, Washington).

Leads are outstanding to interview Lieutenant 0. S. Reading,
‘Sally Ringe ‘Goldmark and Lenore straus in connection with the above allegati ons.

(Ibldo)

e Ralph de Sola wias shovm photographs of ‘Nathan Witt but he could
not 1dent1fy him as the person who he claims was present at the Accokeek
party. (Teletype from NY to Bureau dated 2-1l-49; 7h~1333)

- Jacob Ba.ker, i‘ormer Deputy Administrator to Harry Hopkins,
advised that he was acquainted with Sally Ringe and Lenore Thomas and
visited at their place at Accokeek on several occasions. He stated that
Sally Ringe's real name was Irma. Ringe and verified the fact that she is
now Mrs. Jonathan Goldmark. He stated that Lenore Thomas is married to
Robert Straus, the brother of Michael Straus, Director of Reclamation of
the United-States Government. It is believed that this individual is
Robert Ware Stravs. The Washington Field Office is endeavoring to locate
Lenore Thomas Straus for interview,

. .Baker advised that Sally Rinlfe and Lenore Thomas rented their
place at Accokeek, Maryland from.a Mr. and Mrs. Ferguson who lived in- a
separate house on the same grounds at Accokeek. He advised that the
Fergusons were radicals and that Mrs. Ferguson was anOrm.thologist ‘as’
allegedly was Alger Hiss.

The- New York Office has requested Bureau authority for the
Baltimore Office to interview the Fergusons at Accokeek, Maryland.

(see suggestlons below). .

Baker advised that Sally Ringe was also acquainted with Harold

_ o . Kisseloff-400 j‘ éo
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,&. and Baltimore Office: granta.ng authority for these :.nterv:.ews.
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Memo for Mr. Iadd

-

and Katherine Kellock and that Harold Kellock had arranged with the
Fergusons for the rental of the place at Accokeek to sally Ringe and

Lenore Thomas. Harold Kellock was described as Press Relat:n.ons Man for ‘the
Soviet Government in 1920.and held the same position for the Russian
Embassy for a while after the Embassy opened in Washington, D. C. in

1933. Harold Kellock seemed very bitter because the:Russian. Enbassy ‘had
dropped him. Baker stated that Kellock was not a Communist Party members..
He said that: Katherine Kellock was a close friend of Jessica Sm:.’c.h wife

of John Abt.

i

The New York Office has requested Bureau authority.to interiiew
Harold and Katherine Kellock. (See suogestn.ons 'below). -

Baker statéd that he' cannot recall having been at Accokeek over
July L, 1937, or at any time when Ralph de Sbla and Helen Winner were both

thereé. He said he cannot. recall having me‘o ‘Alger Hiss at Accokeek or anyq
where else.

Baker advised that he did not know any one described by de .Sola
as -an inventor of a mult:.-lens aerJ.al camera bu'b he said he does know that
.Charles Collier and his w:.fe, Ninn, were well: aeqﬁainted with Sally Ringe
and_Lenore Thomas, and had visited them at Accokeek. He said that Charles
CoZL'LJ.er had invented some sort of an aérial camera but it was never written
up in "Life" magazine. or any other magazine. He advised that Nina Collie®
had a parallel job to Sally Ringe in the WPA. The New York Office has-
requested authority .for the Washington Field Office to interview <Charles
and Nina Collier. (See suggestions below).

Baker stated that Margaret Valiant, who resides in the Hotel
Chelsea, New York City, lived at Accokeek for about a Year with Sally Ringe
and Lenore Thomas. Baker said the believed that Valiant was-a Gommunist
Party member and may still be a member.

The New York Office has requested Bureaw authority to interview
Margaret Valiant concerning the activities at Accokeek, Maryland.
(See suggestions. helow).

SUGGES‘I‘IONS
It is suggested that the authority for int.erv:.ews with Robert

Ware Straus, Harold and Katherine Kellock, Charles and Nina Collier, Mr.

and Mrs.. Ferguson, and },{argaret Valiant be granted in order to, possibly ~

verify the presence. of Alger Hiss at the. July L, 1937 pa.rty at Accokeek,

Maryland where known Communist Party -members were allegedly present.

There is attached hereto a teletype to the New York VWlashington Field off::.ce
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VIA REGISTERED MLIL, PLTURN RI:!‘EIPI!‘ RECUESTED
¥ebruary 25, 1949

SAC, New York

) Director, FBI
Zl’/ JAY DAVID WHITTAEBR%HA.AEEES, VAS. LT AL
PERIURY. ESPIONAGED - R. . INTERUAL CECURITY ~ R.

here are enclosed lerewith a brown envelopé addressed to Lr.

T 2 €
August, J\iﬁ}nsleman, 337 East 34th Street, Apartment 15, New York, tew York,
bearing the return address of the liational City Bank of lew York, 55 Fall
Street, New York, New York, and its contents, consisting of a passport and
various notes which were written in the Esthonian language. These notes
have beéen partially translated by the Translation Sectioanof the ‘Burcau and

a summary thereof has been reviewed by the Espionage Section.

It bas been déterrined that these notes have no bearing on

instant investigation; therefore, the Ny York Office should return the
i Daldare Angmgt) nslerman, _from whom they were —

""" obtained during the course of & searoh on"Decembar 23, 1948.
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duted Jssmery 10, 1949 ix Shis ease.

34C, Pitheborgh
Dirsetor, FHI

Felrnaxy 25, 1949

O
JAY DAVID WHIYTAKNR CRAMMERS, ©AS, KT AL
PERJURY; ESPIONAGE - R INTKRNAL SEOURYYTY - .

mumumwnlzwmum.

5. Further refevense is nade 10 s letter

Lrom the Pitisburgh Offion %o the Buess dated Pebweszy 11, 1949.

sontaliaed in reforvees
st i3 referense

an

o3: Bow

FLJ/de

. Tolson

The Fiddeburgh OTise is instrweted to ve-subsit the information
loties in report fom in liae with the instrwetions
Bureas Yleigpe.

.
) B )

Yok
Wetington Fiald Orkiee KECORDED . 74 Y=l 3 33— B/ b2~
I ]
R T
COMMUNICATIONS SECTION Ick
n 2 ne \ Ot neld
MAILED 12 o " £
x FEB 251349 pm. DL Z\/
FEDERAL BURLAU OF IRVESTIGATION L[‘ Sa a 35

EEREEERRNNNE

Mr,

U S, DEPARTMENT OF JUSTICE
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Y. S. DEPARTMENT OF JUSTICE ‘7
.q ) K 1 ;. : ! \‘ Y ' {

SAC, Riakmomd . "itf o 25, 1949
Direstor, ¥FBI '

@
dax WEITTAXER CHAMEXRS, WAS
ALGER ®18S, LY AL
PERJURY; ESPIONACE -~ R. INYERNAL SECURIYY - R.

Referenss Ls aade %0 Richwond letter to the Buresu deted 2/15/49,
¢h reflostod the resilte of an inmterview with Mr. Osorge of
Sosth Mendalph Strees, Arlingten, Virgisia.

™he attention «f the Riehmond Offlee is Snwited S0 Buresn telstype
wmamlmuum,«mmm 194, whioh instracted
MWMMM&MNW an condusted ix this
SR, seletype 0l advised tmt the New Yook Offise is the offios of
mum-ﬁm nuummmnm'kwmumm“
of raference later. ! s

3k

™he Richmcad Offise should nmlm% foam the informatiom
i

coutedoed La referesce letler ia line as eutlined
in Buress ieletype ‘o all SiC's dnm e \L AMPON

oy mnnﬁcommummnorls SECTION o STH A
— MAILED 125008, l?é?_z_g___g_g...%{ ,
= . FEB 251949 |

oE___ y
i — FLJAde
. Penn'[n—g't'drT_ 7}{3( FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Kisseloff-404




5 TEFEIEEVEEEEE

A I © .

CAZ, Tew York 4 ; ; Parruary L1, 1049
' mmyﬂm

Hractor, ¥II g&&
JAY PAVID VTATDAR®RE ,;"::*i“' J; mﬂ, ot n"

CTOIUNY Slq‘)qq
v::'x:::w: - * CLASSIFIED AN :

YHy AL 'S OIS - B EXTENDED BY. f:il.-..faslg).{')&‘.- ;‘
Dureau £ile T4=1U53 EFASON FOR EXTENSION \
P FCiM, I, 1- 2531% R

73 LATD Ly g, DATE OF R ‘
g;"'f%&gi‘i"fc’;f:ég R ‘QECLASSIFICATI N. ): Iﬁiﬁ_ﬁ.i
rotd & Ol - ? S . qnggs.,- ,\WN%“%?

11 A14S c.\\mms y e

Leforezco is modo 46 tho ranork of mm:ial Agen“ Laurlico A,
Taylor, Vaghington, Dy O,, datod Jamuary 4, 1040, in the Chnzbers cace,
rare two, Chaxmbors uaviegd that in 1032, sherily after ha exbered the
underpraund, ho was introduced to ax echicnare angamﬁus heoacde? T one
U).x:im, aling Taltor; that this eoparatus waz ojerating within the
Serman iamburg fsericsn T ’LMM.") Linp, fzoz> the groun: wio cperated
in thig a-~oratus wag cze O m).w, & Duzaion Jew who sag formerly a
taxd driver cxnd Wio wag supnofsita by velated to 8 high Ingoien 900icinl,
probably LoletoTe

Furthor reforence ig made to & letier from the Uizml O20Mce
'!:a tho Lew Yoilz Offica dated Tebrumry £0, 1943, in the cace entitled
uaer;-e Lartia Uinlk,; wg., Intornal Cecurity « B,%  Accordinzy to Paul
ouch, & former prominent membter of the Camrumist Farty, Tirk kad beecn
o ?hiladal*ahiq faxi driver and claimed to ho a rélative cf Colomon
Tozevsly tien 1:s head of tle Profiziera @fvu
If the Tow York C£0ico has nok already done 2o, & pliokorarh
off Jecrpe Minlk ghould bo oxhibited to Thittalker Chanbers i‘qr possitla
ide:-biﬁﬂa"im; Tho results of this investisaticn £hculd be renxtod

nnddr.-both of the cuptiiczs as seb out above,
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SI’ANDARDFORM‘NO.G" i d;) ; m,-
OJﬁce Memorandum - oxitep staTes GéVERNMENT{'

. To : Director, FBI _ ’ ‘ _ DATE: February 25, 1949

FROM : SAC, Gharlotte

?r

SUBJECT:  JAHAM

. PERJURY; ESPIONAGE R; INTERNAL SECURITY =R
- (Bureau files h-1333)

1
. -

Reference is made to the report of Spec:x.al Agent ROBER'I%. + O'KEEFE,

New York, February 21, 1949, in yhich a 1lead is set out for the Charlotte.Office
to secure. a. photograph of JOHN TWIN, 122 Rhett. S‘breet, Greenvn.lle s South
Carolina. Considerable investigation has been conducted in this case and in the '

. . case entitled- "UNKNOWN SUBJECTS; !'Operator 318! and Wife; ESPIONAGE - R, Bureau \
file 65-57889, in an effort to obtain this photograph. This :s.nvestlga’clon has ‘Qx
included contact with such public sources as. newspaper morgues ‘and all civie:
clubs in Greenville, but no photograph has been located. MATWIN is Vice-President A
of ths Belrug M:Llls, Inc., of Greenville and does not appear to be active at all °

soclatly S RFERREDRECORDANG S
V3
+. WILLIAM B, COXE, a commercial photograrher, Greenville; South Caro- 1Y)
lina, who is bel:.eved to be entirely reliable, has advised that the Belrug Company )
plans to put on a local exhibit within tie next thirty days under the sponsorship- n
of the Greenv:Llle Kiwanis Club. He stated that he has already contacted the _ |
President of the Belrug Company with regard to taking photographs of the physical
equipment of 'bhe plant to be displayed at this exhibit. He stated that he belleved{,) L
he ‘could easily take photographs of the officials of the plant including that of
- MATWIN-vrithout- arousing -any-suspicion whatSoever. He plans to take photographs
at the Belrug Company at the first opportum.ty, and it is antz.cn.pated that a
‘phoi}ograph of MATWIN vill therefore be available in the mear future.

CC - New York (65-11920)-
65-1303

CC - 65-1301

ESB:shmk
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Assistant Att‘ornej Ge;ncral Mexander Ms Campbell

Attention: Nr.. Vincent Y« Russo.
Director, FBI

Yarch 1, 1949

<
JAY DAVID Y’HITTAKER ‘CHAMEBERS, WAS,, ET AL <
PERJURY; ESPICNAGE - R; INTERNAL SECURITY - R

This Bureau is preseéntly attempting to establish the chronology
of the handling cf the original documents produced by Thittaker Chambers
in the pretrial deposition hearing at Baltimore, Maryland from the time
they were handed over to a répresentative of the Paltimore Officc of this
Bureau ‘on Koverber 29, 1948 to the present date.. These .docurients have
previously been referred to-as Numbers QL through Q69: .

The records of this Bureau roflect that on I.overber 20, 1948 at
1:20 PM Inspector Howard B. Fletcher of this Bureau delivered theve documents
to ¥r. Vincent P. Russo of the Criminal Division of the Department. The
documents remained in the Departrent’s possession until 6:34 EN on

December 10, 1948 when ’ohey viere roturned Ao} Assmstant Direc’cor D. ¥. Ladd
of this Bureau by lr. Russo.

It vill be appreciatéd if you will advise at the earliest possible
moment the names and official titles of the indlv:.duals vithin the Departnent,
or elsewhere, who had these deocuments in their possession during the above
period. You should also-advise as to where these documents were. ;ocated

.when they viere not in the actual posscsuon of any person during the above

period.
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Assistant Attorney General Alexendeor M. Campbell
Criminal Division Yarch 1; 1949

John Edgar Hoover,: Director s Federal. Bureau of Investigation
JAY DAVID YEHITTA"E’I CHAA'BERS, vag.y €t al

FERJURY; ESFIONAGE - R
IHTEUAL SECURITY - R

Reference is made to the report of Special Agent John J. O!Toole, Jr.
dated Janvary 12, 1949 at Albeny; New York in the abore~ceptioned matter, a copy
of which was furnished you as an énclosure to my memormdum dated January 31, 1949,

Your particular attention is invited to tho information contained on

pages 20 through 22 of this report with referencé to the circumstances surrounding

the éxecution of a search warrant at the residence of Felix Angust Inslermen at
Cambridge,. Hew York on January 8, 1949. You will note that Mr. and Mrs. Felix
Inslerman and their Attorney, Louis Bender of New York City, were extremcly un-
cooperative with the agents who were attempting to .execute the search warrant on

that date.

S

Your further attention is invited to Title 18, U. S, Code, aecﬁongfolé
(formerly Sections 121, 253, 254 and 628, Title 18, U, S Code) s vhich providées

as follows: g o
> M =
"(a) fihosver forcibly assaults, resists, opposes, prevents, = B Ras FY
impedes, intimidates, or interferes with: any person authorized - 2w s
to serve or exccute search werrants or to make searches am ® . —3
seizures vhile engaged in the perfofmance of his duties with = & o
regard thereto or -on account of the perforzance of such duties, = g
shall be fined not gore than §5,000 or imprisoned noct. mora then H & .
three years, or both; and o

(b) ¥hoever, in comitting any act in violation of this section,
uses any ﬁead]y or dangerous weapon, shall be. fined not mtre then
410,000 or imprisoned not more than ten years, or both.n

The Department’a opinion is solicited as to whether or not the resistance
displayed bycj/he%xslemans end their: At,tﬁorﬂey gonstitutes a violation of the
above statute'.
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}‘,/ Form No. 1 . %
T;*u IHISQABSORIGINA‘!ED AT I}E&.‘ YORK,,'NO 1{. " FILE NO. 74-.9[‘_
< RIPORT MADTAT DAVE WHIN PIAIOD FOR WHICH MADZ REPORT MADK BY * MAH
WASHINGLON, D. C o 112/20/48 o, LANBERT G. ZANDER
' iT 08 . Co | 1-31-49 1/27 /49 ‘ . ‘-: X | ‘ d
% me ’ ' ,@ ;o ] CHARACTEN OF CASH L
; ‘ ) : ‘| PERJURY, ESPIONAGE -~ R
{ JAY DAVID WHITTAKER CHAIBERS, WAS, ETAL . INl‘ERNAf. SECURITY ~ R
rf SYNOPSIS OF FACTS: T .
! A, . -"‘, . % - - . 0
[ - -~ Personnel files of ALGE}? HISS at Department of Agriculiure, )/,»
. 4 Departnent of Justice and Department of 3tate reviewed. ’

CHAKLES F. SARLE, MELVILLE F. WILBY, ALVA G. NYE, W. CARROLL | o
HUNIER, FRANCIS k. SHEA, KOBERT K. McCONNAUGHEY, FREW SAVOYs. |
% EUGENE F. BOGAN, ALFRED J. S. WEAVER, RALPH A. GILCHRIST,

\ {
WILLIAL F. .CROSSWHITE, JOHN PHILIP WENCHEL, co-employees of ’
. - A4LGEw iISS at the Department of Agriculiture during his em- 3
' ployment there were interviewed, CHARLES A. HORSKY, THOMAS 3
CHOWYHER, KATHLEEN CLELERTS, CALHERINE BARTZ, LEE A. JACKSON,
WAKY AGNES GUINH, WARWER W. GARDNER, KOSE ROGOH, co-employees

( of ALGER HISS at the Department of Justice while ALGER HISS
§ was employed there, interviewed. ZOLITA i.. KENT, HARLEYW

GNTAINED
IFED
SP 7

TIONE
LASS
‘ .IfBY

(£7

1

WOT'TER, DONALD C. BLAISDELL, LLEWELLYN E. THOLPSON, LINCOLN
BLOOKFLELD, FRANCES H. RAWLINZS, RAYMOND E. ISURFHY, DURW
V. SAKDIFER, DOROTHY FOSDICK, JOSEPH C. GREEN, JOHN D.

ARD

2 B

<IN HIICKERSON, co-employees of ALGER HISS at the Department [of
b :‘ Stete mhile he was employed there, were interviewed. Inter-
S . N views with these employees and asgociatves of ALGER HISS
, e e N failed to develop any information regarding Communistten= =
) CERWRTE) dencies, beliefs or associations of ALGER HISS. None were
q ~ G able to furnish any information relating to ALGER HISS!
. S S v knowledge of or association with WHITTAKER CHALBERS or the ]
o . individuals mentioned by WHITTAKER CHAMBERS as having been
C—?-'AGG* G"“"FM active in a Communist Party underground movement in Washing-—
& e Ll,..)Ltf . ton, D. G. No pertinent correspondence between ALGER HISS N
- and the persons interviewed herein. HNo inforjation developed|/
F LTM that ALGLR HISS furnished restricted :’,nforma’iim from govern-|.
. ment files to any individual or individuals unauthorized to.”’ ‘
receive the same. ° WM@QME@W{% o
: that o : | =k = =

-~

N;rbn:wv’\::x&:\ &//M /Wm'&m; DO NOT WRITE IN THESE CPACES, L "ﬁ
COPIES DESTROYED  [L/ 7—1]333-] ) Wk
16@ DEC 18, 8% nugrororer =+ = | £ ¢ TEF X3 e

- Bureau 32 ner 8 -
~ New York ’ £ v
(1 - THORAS J. DONEGAN,

i, - Special asst to the Att
' - General, Rew_ York ‘(,J:i.‘l',yriigL
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REFERENCE s Bureau File 74—1333 N
Letter from the Director to-the SAC, hashlngton
‘ Field Offlce dated December 13, 1948,
DETAILS: , AT WASHINGTON, Do C.

RE: ALGER HISS
Referenced letter instructed that a check be made to
determine the personnel and names of persons deparimentalwise who were
associated with ALGER HISS and that these persons be interviewed along
the line heretofore followed in this investigation.

The personnel files of the Departmént of Agriculture,
the Department of Justice and the. Department of State were reviewed to
verify the tenure of ALGER HISS? employment with the United States Govern-
ment and for such other information pertinent to this investigation.

=

BACKGROUND

ALGER HISS was born in Baltimore, Maryland on November
11, 1904. His mother's name is Mrs. CHARLES A. HISS who in 197 was re-
siding at 5304 Spring Lakeway, Baltimore, Maryland. His brother, DONALD
HISS, and his wife, CATHERINE, live at 3030 Que Street, N. V., Washington,
Dy Go

ALGER HISS received his preparatory education in the
Baltimore public schools and the Powder Plant Academy, Duxbury, Massa-
chusetts. He attended Baltimore City College and from 1922 through 1926
he was'at Johns Hopkins University,'Baltimore, Maryland, where he re—
ceived a B. A. Degree and was a Phi Beta Kappa. He attended Harvard
University Law School from 1926 through 1929, receiving an Ll. B. Degree.
HISS is a member of both the Massachusetts and New York Bar and admltted
to practice before the United States Supreme Court.

(] " On December 11, 1929, ALGER HISS was married to .
PRISCILLA HOBSON in %ashington, D. C. Her former husband was FRANCIS,
THAYER HOBSON of New York City. PRISCILLA was formerly employed by the
‘Library of Gongress. ALGER HISS has a stepson, TIMOTHY. HOBSON, and a
son, AVTHONY, born August 5, 1941. . <

Kisseloff—410
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~economic, financial, tariff, and general trade questions. _

WFO ~ T4=94 '

From 1929 through 1930, ALGER HISS was secretary and’
law clerk to United States Supreme Court Justice HOLMES, Previous employ-
ment of ALGER HISS was also listed as being with Choate, Hall and Stewart,
attorneys, 30 State Street, Boston, Massachusetts, from 1930 to 1932, He
was also employed by Cotton, Franklin, Wright and Gordon, attorneys, 63
Wall Street, New York City from April 1932 until May 1933,

ALGER HISS! employment with the Federal Government
began on May 12, 1933, when he was appointed Principal Attorney in the
Agricultural Adjustment Administration. On March 22; 1934, this assign-
ment was terminated and on that date HISS was appointed Special Attorney
for the Agricultural Adjustment Admlnmstratlon, whigh assignment termin-
ated on June 21, 1934, On June 22, 1934, this appointment was extended
to July 21, 1934. From August 1934 through August 1935, he was designated
as Legal Assistant to the Special Senate Committee Investigating the
Hunitions Industry. During this period; he was on assignment to the
committee from the Deparitment of Agriculture, ,

In a Xetter of resignation dated larch 2, 1935, ALGER
HISS resigned from the Agricultural Adjustment Administration to be effec~
tive April 4, 1935. The resignation was accepted on April 13, 1935. ALGER
HISS*® residence address at that time was given as 2831 28th Street; N, V.,

Hashlngton, D, Co, 9

SETH THOMAS, Solicitor, transmitted ALGER HISS' letter
of resignation to the Secretary of Agriculture with approval. The resig-
nation bore the notation ~ "0. K.", followed by the ini3idls’ - "HolA.W.".
These initials were identified to be those of HENRY A, WALLACE by Hrso
MARIE ELLIS, secretary in the Investigations Office of the Department of
Agriculture. The personnel file listed JEROME FRANK a$ ALGER HISS' imme-

~ diate superior, ’

ALGER HISS was appointed Special Attorney in the Soli-
citor General's Office of the Department of Justice, where he served from
August 15, 1935, to August 31, 1936, While employed in the Solicitor Gen-

eralfs Office of the Department of Justlce, STANLEY REED was Solicitor

General, ‘ .

On Septémber 1, 1936, ALGER HISS was appointed Assis—
tant to FRANCIS B, SAYRE, Assistant Secretary of State, charged with

- | | f:))" /
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The State Department Register for 1937 lists ALGER HISS
as Assistant to FRANCIS B. SAYRE. The State Department Register for. the
years 1939 and 1940, lists ALGER HISS as Assistant to STANLEY K. HORNBECK,
Advisor on Pol;tlcal Relations at the State Department. In the 1942 Regls—
ter of the State Department, ALGER HISS continues as Assistant to STANLEY |
K. HORNBECK, Advisor on Political Reélations., The August 1, 1944, Directory
of Organlzatlons, Department of State, shows ALGER HISS as Assistant to

WiIN C. WILSON, Director of the Office of Special Political Affairs.

The blographlcél section of the State Department Regis-
ter dated January 15, 1944, furnished the additional assignments of ALGER
HISS:

On November 1, 1944, he was appointed Executive Secre-
tary of the Dumbarton Ozks Conversations on Interna-
tional Organizations,.

On September 16, 194/, ALGER HISS is shovm as Deputy
Director of the Office of Special Political Affairs.

: On larch 19, 1945, he is listed as Director of the Of-
fice of Special Political Affairs, ‘

«

On July 1, 1945, he was appointed Secretary General, of
s % the United Nations Conference on International Organi-
zation,

Thereafter he served the‘Department of State on United
Nations matters.

He reszgned from the Department of State in January 1947
and became afflllated with Carnegie Endowment for Inter-
national Peace.

The records of Selective Service Board No, 1, Wa shlngton,
D. C,, show that ALGER HISS was assigned Order 11, Serial No. 3048, and clas-
sified as 4~-A. The Selective Service records also contain the following ih-

N

+ For four years prior to September 1939, ALGER HISS served
as Assistant to the Assistant Secretary of State, then as Assistant to Dr

Kisseloff-412 -
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VRO — 7394,

STANLEY K. HORNBECK, Advisor on Political Relations, State Department. i
Dr, HORNBECK is charged with the relations with-foreign countries, par-
tlcularly Japan and China, and that ALGER HISS reads all important papers
which come into STANLEY HORNBECK'!'s office and partlclpates in conferences
with other agencies, partlcularly regarding trade.

The records of the Selective Service Board also con~
tain a request for deferment for ALGER HISS dated November 15, 1940
which stated that HISS had been designated by the Secretary of State as |
the Legal 4dvisor to the Department to“consider legal questions which i
arose in connection with the trade agreements program of the United .
>tates Government., In this- connection, his duties included consultations
with officers of the Departmentis Division of Gommercial Treaties and
Agreements on- legal questions and liaison with the Department of Justice

“in regard to current litigation regarding trade agreements; also at the

request of the Secretary of State, ALGER HISS from time to time attended
meetings of the Executive Committee on commerc1al policye

L There is an additional communication in the records of
the Board dated May 16, 1941, signed by EDWARD YARDLEY, Director of Per-
sonnel at the State Department; asking for ALGER HISS! continued defer—
ment for the reason that ALGER HISS was still employed as Assistant to
Dr. STANLEY K. HORNBECK, Advisor on Political Relations,

DEPAR‘TMEN" OF AGRICULTURE

" On January 24y 1949, Dr., CHARLES F. SARLE, Room 3028,
South~Bu11d1ng, Department of Agriculture, advised Special Agent THOMAS
C. RAINE that he was acquainted with ALGER HISS when he was with the De-
partment of Agrlculture, but knew him only in relation to official mat-
ters, He hHad been in personal contact with ALGER HISS on several occa-
sions. He had never visited with HISS socially and had never received
any communications from Mr, HISS and could furnish no information regard-
ing ALGER HISS!' associations, philosophies or beliefs, He particularly
knew of no associates of ALGER HISS. other than those in the immediate
department.

On- January 14, 1949, MELVILLE F. MILBY Room 1332,
South Bulldlng, Department of Agrlculture, advised Speclal Agent THOMAS
C. RAINE that he was employed in‘the Department of Agriculture during
the same period that Mr. HISS was there and that for a period of at

each other's desks continuously,

Jleast a year, he. shared an office with ALGER HISS and they worked from iz?

. . Kisseloff—113
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MILBY considered HISS to be one of. the finest -and most
loyal employees of the government he had ever known and he recalls no act
or any statement whatsoever which would substantiate the allegations which
had been made from time to time concerning ALGER HISS. He related that

he v151ted ALGER HISS'! home in Georgetovmon occasions briefly to deliver
papers there for him in connection with their work, He never met anybody
at the ALGER HISS residence on these' occasions,

~ He could furnish no information regarding ALGER HISS®
alleged relations with WHITTAKER CHAIBERS or other individuals mentiored
by WHITTAKER CHAIBERS and does not recall ever meeting any of ALGER HISS!
friends outside of their mutual co-employees at the Department of Agri-
culture,

* MILBY could furnish no pertinent information, but
stated he still believes ALGER HISS to be a high-minded and loyal citizen,
that any allegations as to ALGER HISS's Gommunlst Party affiliations and
associations are unrealistic to him and difficult to understand. During
the period of his close association with ALGER HISS at the Department of
Agriculture, he never noted any indication that ALGER HISS vwas anything
but a loyal American“and that ALGER HISS should have been a mémber of a P
Communist group was fantastic..

3 On January 26, 1949, ALVA G. NYE,; Room ‘5422, Inter-

state Commerce Commission, advised Special Agent THOMAS C. RAINE that he

was employed at the Dépariment of Agriculture durlng the same period ihat

ALGER HISS was likewise employed by that department, but that he had no

personal contact with ALGER HISS during-that period, that he has never

been in communication with ALGER HISS. He was not acquainted with any
of ALGER HISS*® associates other then those at. the department. While-he
worked on the same general subject mat%er, NYE advised he was a Hearing

Officer and traveled frequently in thzs connection,

He advised that ALGER HISS while at the department was -
closely associated with JOHN ABT, NATHAN WITT and LEE PRESSNAN, but was
unable to advise the extent of thls association other then 'that these per-

-sons were all -engaged in working on the same subgect matter. NYE could
furnish no further pertinent information, - “ T =

On January 13, 1939, W. CARROLL HUNTER in the Solici-
tor’s Office of the Department of Interior, advised Special Agent THOMAS
C. RAINE, that he was with the Department of Agriculture during the same
period ALGER HISS was employed there, 'but-that he had never assoclated
with Him or communicated with him and that their pOSLtzons in the depart-
ment did not place them in contact with one other,

Ez/
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- He was unable to furnish any information regarding
ALGER HISS' associations and could furnish no other 1nformataon pertinent
to this investigation, - S

FRANCIS M. SHEA, attorney, Room 501 Hibbs Building,
723 15th Street; N. V., iashington, D, C., was interviewed by Special
Agent JAMES J..CANAVAN on Januvary 24, 1949.

Mr, SHEA advised that he had formerly been employed
by the Agriculture Department with the Agricultural Adjustment Adminis-
tration as an attorney during the period when ALGER HISS was’ also em~-
ployed there. Mr., SHEA appeared to be quite reticent in discussing this
matter, and stated that he never knew of any association between ALGER
HISS and WHITTAKER GHAmBERS by that or any other name.

He also could supply no information which would in-

‘dicate that HISS or his wife, PRISCILLA, had on any .occasion furnished
official material to CHAMBERS or any other wnauthorized person. Mr, SHEA

claimed that he had never visited HISS at his home and knew nothing of
his possessing a typewriter, He also stated that he had never received -
any correspondence or other material from HISS which cculd possibly have
been typed on this machine, -

.
N
"

! ROBERT K. HcCONNAUGHEY, Gommmssmoner, Securities and
Exchange Commission, 425 Second Street, N. dc, Haghlngton, Do C., was in-

terviewed by Special Agent JAMES J. CANAVAN on January 24, 1949.°

Mr, McCOVNAUGHEY advised that hé had formerly been
employed at the Department of Agrlculture in the Agricultural Adjustment

-Administration "during the period when ALGER HISS was .also employed there.

He wenton to state that he had known HISS while, a fellow student at Har-
vard Law School and that during the first year of his attendance at that

institution, he had been a member of the same eating club as HISS and in

view of that, had numerous contacts with him,

He went on to state that he did not see or hear from
ALGER HISS again after leaving Law. School until the fall of 1933, He
stated that at the time he was on a vacation in Canada and upon return—
ing to ‘the place where he was staying, he received a message that ALGER
HISS had called him, and upon subsequent contact, learned that HISS de~ °
sired him to come to Washington to accept employment with the - Agricul-
tural 4djustment Administration,

S
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tions with people whom he knew as, feIIOW'Studcnts in Law Schéol and
.whom he believed to be competent and fitted for the vork in view of

1EcCONNAUGEEY could not recall .ever ha aving heard HISS mention the name of

‘dents. vhich vould indicate that HISS had assoclated with, CHAKMBERS, “ Mr,
AHcCOVNAUGHEY also advised that he has’'not seen HISS recently, but up

“Tunch, bub Bas no correspondence from HISS,

_ing the .period of his -association with him.

WFO ~ 74~94, o mf; . u ; ‘ » ’ . M:
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: ’ Hr, McGONNAUGHEY went on to .state that at: the time he
was engaged in. the prgctlce of law and therefore,:at Mr. HISS! request,
wound up his affairs and in' Janua¥y 193/ entered on duty as. Assistant
Chief in the section of which ALGER HISS was then chief, At this point,
lr, McCONNAUGHEY volunteered the information to the effect that con-
trary'to allegatlons which have been made that HISS attempted to £ill

positions in his section with 1nd1v1duals who possessed QOmmunlst ten-
dencies, he.believed that Mr, HISS was ttenptlng to fill these posi-

their good recordscat school. - !

Mr, McCONVAUGhEY also stated that shortly after he .
entered on duty, HISS went up on the -Hill on 1oan to some commlttee and ‘.,
that he took over the duties of Chief of the sectlono He further stated
that actually HISS never came back to work with the Agriculbural 4djust-
nent Administration and eventually arranged it so that he, licCONNAUGHEY ;,
would take over as Chief of the section and as a result9 he did not have - .
nany contacts with HISS outside the office. To the best of his recollec— to
tion, he had visited the HISS home on two occasions in 1937 or 1938, Krs {

WHITTAKER CHAMBERS by that or any.of his.aliases and he ‘knew of no inci-

tntil 1942, saw:him occaglonally possibly once or twice-a year for

3 i

Mro, licCONNAUGHEY concluded by stating that so far as
he knew, hISS\had never given any indication of Communist tendencies. dur-

PREV SAVOY attorhey, 1200 18th Street, N. W.,, Wash-
° Co. ‘advised 'Special Agent THOMAS C. RAINE on January 14, 1949,
¥ 'in 1933 he applied. .for a position with the Department .of Agri-
: through JERCKE FRANK' and was advised by FRANK that if ALGER HISS
LER\FRESS¥AN approved, he could have the job., In July 1933, they ap~
provedfsuth apL01numento From August 15, 1933 until January 1, 1937,
he, SAVOY. was in close contact with ALGER ?ISS socially and otnerw1seo' ‘ :

He related that thé work at the ‘Agriculture Department

was divded into three main classifications; that each of the aforementioned
three was in charge  of one partlcular phase of the work. He related that -
he worked with HISS and PRESSMAN every day from 8:00 Ao, M. until Kidnight
for the years 1933-34 and 1935, practlcally speakingo On January 6, 1936,
the 4gricultural hct was declared unconstmtutmonal and this close rela- éZ’

ey

P
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SAVOY, when worklng on his particular phase when,
pollcy was involved,; had ALGER HISS review his work., He related that
he became very fond of ALGER HISS and no doubt visited him at his home
or at the home of others on thirty or forty occasions. It wasnit’ until
1945 that he again saw HISS to speak to him for any length of time and
this was on an occasion when HISS was going to New York foxr the United
Nations on a special train.

He stated that when the House Committee on Un—Ameri.-
can Activities first began their inquiry and ALGER HISS® name appeared
in the newspapers, he wrote HISS a letter offerlng to aid him in any
way possible, He produced for-the writer a reply from HISS dated Au-
gust 31, 1948, which merely Yhanked Mr. SAVOY for his offer of assis- -
tance written on August 17, 1948. This communication by HISS was dated
August 31, 1948, and was written on stationery of the ‘Carnegie Endowment
for International Peace.

lr. SAVOY also produced for the wra‘beﬁ a communica~
tion'of August 21, 1948, addressed to him on the stationery of the Car-
negie Endowment for International Peace signed.by Mr. E. B. SAYRE, in
which SAYRE acknowledged for Mr. HISS lr. SAVOY's offer of August 17,
19/8. Mr., SAVOY furnished the above two mentioned communications to
the writer and they were submitted to the Federal Bureau of Investiga- .
tioh Laboratory by létter of Jammary 17, 1949 for appropriate examina-
tion. These two communications were returned to Mr. SAVOY on January
17, 1949,

Mr. SAVOY further related that his fathermln—law,
the former Senator and former Governor of Delaware, TOWNSEND, was sche-
duled to make some speeches in 1945, and that he, SAVOY, and lr. HISS
worked. on these speeches together. Subsequently, the speeches were not
used '‘and Hro SAVOY offered to ascertain if this spcech material was
still available. He stated that if he could locate thls material, he
would advise of its avaliabllltyo )

SAVOY emphasized that HISS' worked extremely long
hours in 1933 and 193/ especially and that after HISS. went gver to the
Justice Depariment, they saw each other infrequently.’ Mr, SAVOY re~
called meeting LARRY DUGGAN., To the best of his recollection, he
stated that he met DUGGAN through GARDNER JACKSON whilk with ADGER HISS,
or met him through ALGER HISS in connection with a visit to the resi-

dence of GARDNER JACKSON, He beliéved that the meeting was in ‘connec-
. tion w:th an Industrial School of some type in the South, ggy

L
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; Mr, SAVOY recalled ALGER HISS' car which has recelved,
considerable publicity bub doesrit recall ever seeing a typewrltcr in

- ALGER HISS® home, although he had been in his home- thirty or forty times.

SAVOY pointed out that during this period, LEE PRESSHAN, ALGER HISS and
hinself in a professional way and for professional reasons,; met at
JERCHE FRANKS' home once a week to discuss policy in connection with
the Department of Agricultureo

lr., SAVOY pointed out that he was shocked when he
read of the ¢harges made against ALGER HISS and stated that if Mr. HISS
is guilty of the ‘charges that he, SAVOY, will lose completely his abi-
lity to judge an individual, He stated that he recalled nothing what-
soever during the time he knew Mr. HISS so intimately which would in--
dicate a philosophy of Communism and stated that it was generally true
in those days that if an. individual wanted to get anywhere in the
Government, it wes customary to be slightly pro-Soviet and this can be
stated abcut every one who held a fairly good position in the Government,
It was the popular thing-to do, Mr. SAVOX stated. He himself was con-
sidered to be a conservalive, '

Ir. SAVOY stated that he had never met WHITTAKER
CHAMBERS: or any individuals mentioned by GHAMBERS as active in Communist
work%

In conclusmon, Mr. SAVOY pointed out that since the
charges have been made against Nr. HISS he has thought of the matter a
great deal in an aytempt to recall anything which would substantiate
such charges but he has been unable to recall a Single incident which
would reflect adversely upon the loyalty of ALGER HISS to this country,

EUGENE F, BOGAN, Principal Attorney, Chief Consul—
tant?’s Office, Internal Revenue Department, Room 5237, Washington, D, C.,
advised Special Agent JOSEFH E..KELLER that he was formerly employed by
the Agricultural Adjustment Administratien from August 1933 until June
1935, . BOGAN was an.attorney assigned to the Tax Section of Agricultural
Adjustment Administration, He stated that he first became acquainted
with ALGER HISS in August 1933, edvising that for a short perlod, HISS
supervised the Tax Section of Agricultural &dJLstment Administration
and that BOGAN did report to HISS. He stated thot his memory was not -
too clear as to HISS' .employment capacity at Agrlcultural Adjustment -
Administration but that he felt HISS was assigned to the General Coun—
g6lfs Office and that he had acted in the capaclty of an Assistant

" ~10-
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- BOGAN stated that all of his contacts with HISS were
of an employment nature advising that he never had been acqua nted vith
him soclally or had any contact away from the office wzth HISS. BOGAN
related that he left Agrlcultural Adjustment ‘Administration to work vwith
the Department of Internal Revenue in June 1935, and. that he believed he
“last saw HISS- in approximately March 1935 at which time he attended a
'farewell banquet for JEROME FRANK General Counsel of Agrmcultural Ad-
justment Administration which wias held at the Kennedtharreno

BOGAN advised that he served.as Navel Officer in the
Pacific durlnf Horld War II and that his Naval asszgnment had to do with
the administration of the islands which the United States had captured
from the Jopanese and that on returning to Washington, Do Co, during the
latter part of 1945 or early 1946 he learned that HISS was at the State
Department and that. ir. HISD"JOb was concerned with nost-war future ‘of
thesé Pacific Isldnds which the United States had.capturedo‘

BOGAN stated that he telephonaxMro HISS and advised
him of his knovledge concerning,thefislands and that he would cooperate

in any way with lr, HISS on whatever aspect which HISS was handling rela-

Jtive to the islands, BOGAN‘adv1sed that HISS 'did not visit him person-
ally, but sent an assistant over to see him whose mname he believed to be
GREEN, first name unknown. BOGAN has had ho contact with HISS at. all

i 31nce“he~1eft A"rlcultural-Adjustment JAdministration with the ezeeptlon
-of the" above—mentioned telephone call, BOGAh stated that while employed ’

at Acrlcultural Adjustment Administration with ALGER HISS, he was im-
pressed by HISS, advising that he considered HISS to be a man of extra-
ordinary capabilities. In addltlon, HISS had a very likeablc disposition
and was well regarded by BOGAN as well as all other employeeso.

BOGAN advised he had nevershad occas;on 1o observe
HISS pass” on to any unauthorlzed 1nd1v1dual any restrlctgd or confiden-
tial datva. "He advised emphatlcally that he felt that HISS frould n\ﬁ
under any circumstances do such a thlng ‘

BOGAN, advised that he himself had never suspected
ALGER HISS of participating in anyun-Amerlcan or alsloyal activities,
He stated that he has hot corresponded with ALGER HISS or- was he aware
of any associations of ALGER HISS with WHITTAKER CHAMBERS or. 1nd1v1dua1s

* mentioned by GPAhBERS as active in Communist Party viorke

; ALFRED J. So WEAVER Economlc Advisor, Chief~Coun-
sel's Officc, Department of Internal Revenue, advised Special Agent
JOSEPH E, KELLER ‘on January 26, 1949, that from March 1933, he com-
mepced worknng in the Agricultural Adjustment Admlnlstration and that
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he first met 'ALGER HISS in about May, 193), when HISS started. 0 vork for
the Agrlcultura* AJJustment Admlnlstratlono

A

WEAVER advised -that at first HISS was an attorney for
Agricultural Adjusiment Admindistration and that he, WEAVER as an econo-

‘mist, worked on the vheat program which as he explalned, 1nvolved itself

with the developing of this ‘program by Agricultural Adjustment Admlnlstra
tion and that such program was then scrutipized by' the legal staff of
which -Mfo HISS was.‘a member, WEAVER advised that his contacts thh HISS
existed from ‘early 1933 untll early 193% and that from that time on, he
had practmcally no contact at.all with HISS. WEAVER stated that all of
his contacts with HISS were limited to office routine and that he had.
never visited with him sociallya s

' Mr, WEAVER stayed on with Agrlcultural idjustment Ad-~

) JuSUment Admlnlstratlon until approximatély 1936 and inearly 1934, he

was made chief of the Suger ‘and Rice Sec‘b:.ono ﬂhen this occurred; his
contacts with .HISS ‘were not, direct. WEAVER 'stated he has not corres—
ponded with HISS and he never had any oécasion to notice.that HISS made
available any classified or, restricted information to any unauthorized
personq o : ;4
In conclusion, WEAVER sdvised that although HISS at
Agricultural -Adjustment-Administration.was @ “New Dealer" and while still

~vn.rrl',erested in brihging forth the varicus 11berallsu1c prograns as ag-

vanced by the late President FRANKLIN D. ROOSEVELT, HISS, alwdys took in-
to consideration -thé: effect that such antlclpated programs might have .
on other industries. WEAVER, in otlier words, advised that HISS "had his
feet on the ground',

. Mr, WEAVER advised that from what little contact he
had with ALGER HISS, he_ had. never suspected 'HISS. of engaging in any ac-
t1v1ty contrary to the best interests of the governmento ’

RALPH A. GILCHRIST, attorney, Alvord and Alvord Ring
Bulldlng, Washington, D, C., advised Spécial Agent JOSEPH.E. KELLER on
January 26, 1949, that from September 1933 until November 1934 he was
employed by the dgriculturzl Adjusitment Aamlnlstratlon, assigned to the -
‘Processing Tax Division ‘0f the General Counsells Office. GILCHRIST ad~ *

* vised that h¢ f£irdt met ALGER HISS in September 1933 and that for a

time, HISS was handling m«rketzng agreements at Agrlcultural Adjustment

- Administration, but. that he had alsé been agsigned to the Processing.

Tax Divisioh of Agrlcultural Adjustment Adminlstratlono ' g?}

. /)
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GILCHRIST stated that up until November 1934 when he
left Agricultural Adjustment Adminlstratlon, he had infrequent contact
with HISS but that he did, during this,period, converse with HISS and -
that he had become fairly well acquainted with Mr., HISS. GILCHRIST ad-
vised that he always had the. highest 'regard for HISS both from the
standpoint of patriotism and mental capacity, He advised that HISS
vias a very likeable type of individual, ‘

He advised further that from November 1934, he had no{
contact or association with 'HISS until during 1941 when he, GILCHRIST re--
ceived a little note of. inquiry concerning GILCHRIST?!s health., GILCHRIST.
at the, time was conflnea*to a sanitarium in North Carollna suf?erxng from
tuberculosis.

ro. Mro. GIICHRIST advised ‘that although he had no con—
tact with HISS from 1934 wntil 1941, HISS had apparently learned from
some one about GILCHRIST!s ill health and this pxompted HISS to write.
GILCHRIST. ,
© Mr. GILCHRIST advised that the above referred to com-
munication which he received from HISS was not typewritten and was in
HISS? owvm handvriting., Mr, GILCHRIST advised that he had no socizal con-
tact whatsoever with HISS and that to this day, “he cannot believe that
HISS made available restricted or classified-data to. any unauthorized

. person, as has been alleged and he knew of nothing of the alleged 2880--

ciations of HISS. .

' WILLIAK V. CROSSWHITE, Room 3738, Justlce Department,
advised Special Agent THOMAS C. RAINE that he first knew Mr, HISS when

- he, CROSSWHITE, was empldyed as an attorney under M¥r. HISS in the De-

partmenht of AgrlcuTtureo He related that he, CRCSSWHITE; stayed with the
Department of Agriculture through 1934 and then went to the Philippine
Islands. He knew Mr, HISS only officially ahd had no social contact
wvhatsoever with him. He hasn't seen Mr. HISS since 1934 and has received
no correspondence that he can recall from Mr. HISSo

He stated that vhen he came to the Justice Depart-
ment in 1944, he put Mr, HISS! name on his application as a reference
and because of this, contacted Mro HISS to-advisé him of same° He could
not recall ever having met any df Mr, HISS! friends.,

He stated that Mr. HISS impressed him at that. time as

. a clean-cut loyal Aamerican, He stated that he was shocked to read of the

allegations made' against HISS in the newspapers and could furnlsh no fur-

) ther information pertlnent to thls 1nqu1nyo e . ] (%7
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JOMN PHILIP WENCHEL, attorney, 1625 K Street, N, Vo,
Washlngton, D. C., was interviewed by Special Agent THOMAS C. RAINE on
January . 20,, 1949..

Mro. WENCHnL related that the Agrlcultural Adjustment -
Act was passed in 1933 when he, WENCHEL, was Assistant Solxc:.toro He re~
lated that JEROME FRANK:was the Genetral Counsel of the. Agr*cultural Ad~
justment &dmlnlstration and that SETH THOMAS, now a Czrcult Judge, was

»
v

‘ JERCKE FRANK had hired ALGER HISS, also LEE IRESSHAN
and .some others., Their titles were Assmstanu to the Genersl Counsel, so
therefore they were directly under JEROHME FRANK, Since he, WENCHEL, was
the 4ssistant Soiicitor, FRANK reported %0 him when necessary and he had
to pass on various matters. - .

Mro WENCHEL related that. he kneﬂ ALGER HISS' pretty
well and knew him a lot better than he knew LEE PRESSMAN for instance.
He stated further that he was never friendly enough with Mr. HISS to
visit, him at his home except he recalls going there one nlght and be~
lieved that the reason. for this was thet he probably rode HISS home and
vas invited in for a drink. ‘He recalled meeting Mrs, HISS at the time

and further recalled that there.wac no dlscu531on and no comments ex-

cept the usual greetings on such an occasion, He further releted,that

“he recalled, on another occasion where he mixed “socially with HISS,

He otuted that a MARY CONNER MYERS, who presently
resides at 1731 Que Street, was an attorney in the Department of Agri~
culture during that time and that -she had a place at:¥inchester, Vir-

_ ginia. She once held ,a cocktail party ahd mostrof the people in, the

Department‘of Agrlcultuze viere ‘present 1nclud1ng ALGER HISS. He re-

‘called that JOHN ABT's sister, a lirs. BACHRACH, was also. present, and
“he met her, Her husband was an attorney in the.General Coungel'
« Office at the Department -of Agrxcaltureo

Hr WEhCHEL then related that he' had been Legal
Advzoor to Kr. HENRY WALLAGEce father and he had also been Legal Ad-
v;sor to HENRY WALLACE. He recalled that he had been with the De~

) ‘partment oft Agriculture since 191/ and during the perlod of time that
‘ ALGER HISS and others referred to'were active in the Department of

Agrlcaltare, he,’ WENCHEL, was a conservatlveo He believed that maybe
HENRY WALLACE wanted him in the position he was in there because “this -
sort of counteracted the liberal ideas of the aforementloned 1nd1v1~
duals such as ALGER HISS LEE PRESSKAN ‘and otherso 2Zg
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He then related that he still considers himself to be
a conservative but that during the particular years 1933-34 etc. he was
more concerned with Socialism than he was with Communism because at ‘that:
time most people were laughing at JOE STALIN .and vOurylng about ADOLPH
HITLER., He stated that he recalled no statements made by Mr. HISS which
would indicate in any way that he, HISS, Vras inclined toward Communism
or Fascism for that matter. He related that he had no. discussions with
¥rq HISS relating to ideological matters, but that he does know that Mr.
HISS- and some of the others were *liberal®, He stated that as a matter
of fact, Mr. HISS was very liberal in his views, He explained the term
#iiberal® as follows:

The Congress had passed the Agriculitural Aagustment S
dct and ccctazn regulations were drawn up by the Deparumenv of Agrlcul—
ture in order to carry out the directives of this act.

He cecalled that one particular part of the -regula-
tions related to Farm Parity Payments. The: general idéa was that a
farmer with 150 acres after signing certain papers whick in subsitance
was an agreement to be cul down to 100 acres and this was a progranm,

Lie whole icdea being to wlthhold from production a certain percentage

of goods so that the price the farmer sould get for his produce would
be moére than-if ihe market was fluttered., 4&n opinion on this Farm
Perity Fayment was written in the Opinion Section of the Department of - -
Agriculture and passed through the hands of Mr. HISS. He-okayed it, -
The opinion was a liltle "left" of the regulﬁbions, that is, it did
not follow the regulation, bub tended to circumvent for the bepeflu
of the tenant farmers, )

Hr, VENCHEL stated tnat Mr. HISS was liberal in )
his views rels tlng to: tenanu farmers: and believed that they should geb..
rmore for their work on the farmo '

Mr. WENCHEL - staﬁed that he was shocked and sur-
prised at Mr. HISS! position in the matter -and pointed out to Mr. HISS
that it was not the law and that he could not approve it. He related T
that hro HISS and the other individuals there were "New Dealers" and
spoke 'a languaege which he, Mr, WENCHEL, "didn't understand”, but as a
result of this opinion, it was Mr. WENCHEL's recollection tnau CHISTER - ‘
DAVIS called in JEROME FRANK, who had approved the opinion, and ac— - N )
cused him of being morally dishonest. ‘

As a direct‘result,.DAVIS fired LEE PRESSHAN and

_ALGERf%ISS offered to resign and DAVIS wanted him and so he continued ,'f

Y
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for maybe a_few months after that; hdowever, as a result of this on;nlon,

" generally the Department was: reorganlzed and a lot of 1nd1vmduals brought

in by JEROME FRANK left.

He;stated that it has been called to his attertlon by ’

the attorney and Mr. WHITTAKER CHAMBERS (who-has recenuly called upon\kro
WENCHEL) that the Atlantic MOnthly for August 1948 ‘cont tains an, article by
GARDHER JACKSON in which GARDNER JACKSON pointed -out that he, .JACKSON, and
ALGER HISS were called before. GHESﬁER DAVIS because of this opinion, but
he stated that GARDNER JAGKSON was virong, that act?ally as he, WENCHEL,

-related above, DAVIb called in JEROML FRANK.

.

hro W”\GHLL enpha51zed that by hlé referring to ALGER
HISS as a liberal he did not mean to denote thht he was 11bera1 at all in
2 Ccnmunlso sense or that he was liberal as it is sometlmeg understood
today when people are reférred to as liberals. He stgted that what it
amounted to was that HISS was more on the sicde of the little Hang theﬂMu
tenant farner, and felt that he was no%, gebting a - just share of ‘the~re=~
uard for his labor. :

o «
-~

In conclusion, Mr. WENCHEL stated that ‘he had never
received any communications from Mr, HISS, that he did not know Wwhether
lir. HISS had a tjpedrlter and -bhat he has been very much surprised at the

allegations which have been made ggainst Mr, HISS, He also stated that
he was .unaware of HISS? associations with WHITTAKER CHAMBERS &r any of the

“individusls-mentioned- hw~WHIT”AKER 0HAMBERS~&S belng ‘Znvolved -in-a-Com=- - -

muni.st Pe rty underground movenent operatlng in ﬁash;ngton,“D C..

) . ; <
¥ Yo

DEPARTMEN"‘ OF JUSTICE

CHARLES ‘A. HORSKY, attorney, ‘Union Trust Bulld:.ng,
Washington, D, C., was interviewed by Special Agent. THOMAS E. RAINE on/
Janvary 11, 1949. ' ;

LY
w,

¥

He advised that he came to Washington, D..C. on &u- |
gust 1, 1935 and was then ‘employed as, an attorhey in, the Department of
Justice, His. office in the Department Building was next door to the
onie occupied by ALGER' HISS,. He related that he was very: closely asso—
ciated in a business way‘w1th ALGmR HISS while in. the Depariment,.and
that this relatlon»h*p contlnued unt11 ALGER HISS left the Department

of Justlceo SN .

Y
v
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‘he was always curious as to ,vhy ALGER HISS left the practlce of law for

'typewrltten communications from ALGER HISS appea;ed in these files, -¥r,

WFQ o T/e9k

: \~
On chober 2, 1936, HORSKY advised 'that he was marrled

and 1nmed1ately’thereafter occupied a residence at 1239 30th Street, No Wo

The HISSES lived nearby on the.same street and as a result thereof, there

was frequent social contact existent, bartlvularly between Nrs. UORSKY

and{Mrso HISS. : o

Hro HORSKY stated he was fully aware of the charges

against ALGER HISS and that if true, these charges certainly bordered on

treason; bubt that during his .entire association with HISS which was nore

or less intimate from August 1935 until the end of 1937, he had never

noted anythlng vhich would indicate or substantiazte the dlnloyal ty charges ’ \

to the slightest degreeo He frankly stated that" he was su pporting ALGER !

HISS in the matter and might consider actively supporting hms defenge in .. .

the present 11t1gatlon because he felt from his knowledge of ALGER HISS -

that the charges against HISS must be erroneous. ‘ ' ,
He further-stated that since 1937 he has more or less

kept in touch with ALGER HISS, sometlmes directly and sometimes indirectly,

through DONALD HISS, his brother, who is, assoclated with’ HORSKY in the

same law firm in Va shlngton, D. Co,

He further stated vhat'undo&btedlj he had met indivi-
duals through HISS and upor his visits at the HISS reszdence but he does
not recall the names of thése peopleo Het does. not speclf1cally recall ,
-ever-meeting WHITTAKER-CHANMBERS or- any*lndlvndual”resembling ‘him, —He -
does. not recall meeting any of the individuals mentioned by WHITTAKER
CHAMBERS. as being involved in Communist Party underground actmv;ty and
further, that he does not know of ALGER HISS' associations with 'any of -
these individuals. HORSKY stated he does hot reca;l whether ALGER HISS
owned a typewriter, although he. frequently visted the HISS home. -

Mr, HORSKY made available to the 1nte*v1eﬁ1ng agent |
files of his personal correspondence during the pertinent period, These
files were ‘thoroughly reviewed with' the asszstance of Mr. HORSKY. MNo

'HORSKY stated he dla not believe ‘he had ever received any tynewrltten com-
munication from ALGER HISS but ‘tendered~ h1s flles in order that they
might be revieweds o .

. CHARLES HORSKY was unable £6 furaish any cther in- -
formation per tinent to this 1nvesu1gatlon bub related in conclugion that.

the' State Department ‘because he “had always con51de"ed ALGER HISS to be -~
.an excellent -and outstandlng attorneyo He further ‘indicated that his
direct °€9ta°t with ALGER HISS. sincé 1937 has: been infrequent,
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THOMAS CROW”HER 1918 18th Street, N, W., advised
Speclal Agent THOMAS C. RAINE, on January 19, 1949, that he had been em-
ployed at the Department of Justice a8 a Messenger during the period
that ALGER HISS was an attorney for the Sollcltor General’s Office, that
'he knew ALGER HISS while there employed and had occasion to serve him in
his capacity as Messenger, but was unacquainted with any of ALGER HISS!
associates outside .of the Solicitor Generglls Office and had never con-
tacted anybody or made any deliveries for ALGER HISS outside of the
departmental offices., He could furnish no information pertinént to

this investigation. -
* The- fo*low1ng 1nterviews were. conducted by Special
dgent THOMAS C. RAINE:

Miss VIOLA "BARTZ, a secretary in the Office of the

Solicitor General of the Depariment of Justice, on January 12, 1949, ad=- ¢
vised she was with the Justice Depariment during the time Mr'. HISS was
employed tnerey but stated she knew him just during the course- of busi-
ness. She stated she has tried for months to think of anything vhich
vould help one way or the other in.this case, but has been unable to do
80, She stated she was a secretary to Mr, JUSTICE REED at the time;

that she has never met any of HISS? friends and all of her contacts
with Mr. HISS occurred during-the course of ordinary business.

Krs., KATHLEEN CLEMENTS on January 12, 1949, related
she was with the Justice Department at the same time Mr: HISS was there;
that she worked in.the office next to his but was not asgigned to him,
She stateéd that her contactp with him occurred during the course of usual
business and bthat. the recent newspaper publicity afforded Mr, HISS has
been a complete surprise and shock to her. She related tnat HMrs. ROSE
‘ROGOW, presently with the Departnent of Justlce, worked 'for Mr. HISS
and has made some comment concerning Mr. HISS to her which she would
rather nct relate because it would be just hearsay.. Mrs, CLEMENTS
stated during that time she was a Miss CONNORS. -

] Mr. LEE A. JACKSON, presently an attorney in the
Justice Department; Room 4137, on January 12, 1949, stated he knew Mr.
* HISS during the usual course of business during the period Mr. HISS. was
- at the Departmentg and may have attended a party or other gathering but

_ does not recall having done so, He related that Mr, HISS and his

clique were working extremely long hours on Agricultural Adjustment |
- Administration litigation, and that he, Mr, JACKSON, worked on other
_matters not -velated to those cases., He stated that the. whole affair .
‘has been a complete surprise and shock to him and he. cannot recall

anything which would 1n any way reflect adversely upon the loyalty of .
HI' 0 HISS, ' - g
4
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He stated he did not recall ever meeting any of Mr,
HISS!? frlend°~ that Mr. HISS was s Harvard graduate and thereé. was sort
-of a "Harvard Cllque" in the Department whlch stuck together, .

% MlSS MARY AGNEo QUINN, 4707 Connecticut Avenue,

N. W, stated she had -charge of the Supreme Docket while ALGER HISS was b
with the Justice Department, but -that she just kney him as one of thé :
attorneys and could furnish no information pertamning to this inquiry,.
%

Hro WARLER Wo. GARDNER, attorney, Hibbs Building,
l5th and H Street; N. ¥.; Washington, D, C., advised that he was an at~
torney in the Justice Department while Mr, HISS was there and that he
got Lo know YNir, HISS well, both from business association and from social
contact on several occasions, He stated that he definitely recalled go- .
ing to the HISS home oh three occasions, but vwas unable to recall meetlng'
any one or hearlng of any 1rd1v1duals present other thsan Mr, -and Mrs.
HISS. One occasion was an alumni of the Bryn Mawr Alumni, a college in
Pennsylvania which Mr. GARDNER understood PRISCILLA HISS. attendﬂdo =

. GARDNER stated that he felt that he knew Mr, ‘HISS as
well as you could 'know a man and he thought very definitely at that time
he was not a Communist or anythlng aoproachlng a Communist. It wras stated
that he has moré or less kept abreast of Mr, HISS! career and occasionally

- st

. ) He recalled that in August 19489 when the House Com«
mittee on Un—-American Activities began its. inquiry which involved Mr,
HISS, he ‘wrote a letter to Mr. HISS offering to help.him in any way !
p0331ble, particularly -offering to ootaln ‘affidavits from his former’ :
assoclates which could be-used befor~ the Committee. He. stated that he
never heard from Mr. HISS, but that as the House Committee proceedlng
developed he, GARDNER felt it best to drop the -matter.

1

. He stated he had “never met Mr., CHAMBERS and does.not .
recall whether or not Nr., HISS had. a typewriter, He stated that he had
never recelved any letter or communlcatlon from Mr., HISS. i}

In connéction, he rélated that while at Justice, Mr.
-HISS worked extremely long hours, and is at- the: present time being sib-
jected to the greatest frame-up in the history of the world or Mr, HISS,
himself, is one of the best actors in the vorld in concealing hlS actm-
vmtles if he is guilty of same. : -

l off-427 ’ X/‘
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Mrs, ROSE ROGOW, Room 5623, Justice Department, was
interviewed on January 25, 1949, She related that she knew lir. HISS dur-
ing the time he was employed in the Justice Department and that she was
assigned to him as a stenographer. -She also had two other individuals
from whom she took dictation. She related that she did not know him so-
cially at all and really knew him in an official capacity. She stated
that it is hard to believe that Mr, HISS is involved in anything in-
volving Communism. She was unable to furnish any information pertinent
to this inquiry. '

DEPARTHMENT -OF STATE

The following 1nterv1e#s were conducued by Speclal
Agent PAUL Jo TIERNEY:

On Janvary 24, 19499 Mrs. 4OLITA M. KENT Admmnzsw
trative Adssistant and Reviewer, Coordination and Review, Stuff of the
Secretariat, U. S. State Department, furnished the following information:

Mrs. KENT advised that she first became acguainted .
with ALGER HISS through her employment in the State Department in the
middle of 1939, .She further advised that she worked day to day with
HISS from 1939 to 19449 at which time HISS was employed as Special Assis-
tant to Mr. STANLEY K. hORNBECK, ddvisor on Political Relations, Mrs.
KENT advised that during heér contacts with HISS, she found him to be an
unusua]ly~competent, thorough and considerate worker, and "’ one vhom she

’thought vwas loyal to the United Stateso

Mrs. KENT added that 51nce allegations have been
made against HISS concerning his loyalty to this county, she has given
a great deal of thought to-the time that she was employed with HISS.
Despite this fact, she has been unable to recall any detail or incident
vhich might tend to corroborate :the allegations which have been made
against him, Nrs. KENT further advised that her contacts with HISS
had been confined to their work in the State Department, and added that ¢
she had never been in the HISS home. ‘

¥

She further advised that she was unacquainted with
any of ALGER HISS' associates.outside of the State Department and vias
unable to furnish any 1nformat10n pertinent to this investigation.

~2.0¢.
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On January 24, 1949, Nr., HARLEY A. NOTTER, Special
Assistant to the Director, Office of United Nations Affairs, Uo S. State
Department, advised that he first had frequent contact with ALGER HISS
in approxlmately ilay of 1944, when HISS was employed as a Specxal Assis—
tant by his office(which was then the Office of Special Political
Affairs). -

According to Mr, NOITER, HISS later became Deputy

- Director, and then Director, of that offlceo He added that he was in

conbact with HISS from that time,until the latter part of 1946, when .
HISS resigned from the State Department.

liro, NOITER stated that during his asuoclatlon with
ALGER KISS, which was one solely of a business nature, he had never no-
ticed anything in his attitude or conduct which would tend to corroborate
the allegations which have been made against HISS,; nor to his knowledge
had HISS reflected himself to be synpathetlc toward Communism or Russia.

¥ro NOTTER stated that he would like toc add in con-~
fidence that he never -did like HISS personally, hav1ng considered him
to be toc ambitious and always willing to .use .others to advance himself,
Mro. NOTTER aavised that he had never been acquainted with ALGER HISS so-
cially and had not known him prior to January of 1942? vhen HISS was
named Special. Assistant to ¥r. STANLEY K, HORNBECK. He added that his
contacts with HISS between 1942 and May~o£ 94/ wiere most casual. Ure. -
NOITER stated he had no information in his possession concerning HISS!
activities before that date. He added that he had never been in HISS!
home, ‘

\ On January 24, 1949, Mr. DONALD.C. BLAISDELL, Spe-
cial Assistant, Office of United Nations Affairs, advised that he first
knew ALGER HISS at the State’ Department in 1941, but saw him infrequent-—
ly until 194%4. From that time until HISS! re31gnatlon from the State ;
Department, kr. BLAISDELL was in frequent contact with HISS, especially
before the Dumbarton Oaks Conversations and the -San Francisco Confer- )
ence, During this period, Mr, BLAISDELL worked under HISS in the Of-
fice of Special Political 4ffairs (now the Of;lce of United Nations
Affalrs) on matters pertalnlns to international security.

Hr. BLAISDELL advised that he had many conyersa-
tions and discussions with Mr. HISS, both of a personal nature and'

-
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He further advised that there was nothing through
these contacts with HISS or through contacts with a third person which >
would make him believe that HISS was Communistically inclined. He added
that there was nothing from his association with HISS which would lead
hlm to believe that HISS was responsible for stesling secrets.

. * Mr, BLAISDELL advised that he has been in the home
' of ALGER HISS and that he is acquainted with lirs. HISS; but that this
acqualntanceshlp was not of a close hature. He advised that he had
never seen a typewriter in the HISS home nor had he received any per-
sonal typewritten letters from HISS., He added that he had no reason
to question the alleglance to the United States of Mrs, HISS from con-

tacts ané dlscu551ons .he had had with her.

ﬁ;] On January 24, 1949, Mr. LLEWELLYN E. THOMPSON, Deputy
irector, Office of European Affairs, U. S. Depariment of State, adv1sea
that he had never been employed in the same division or department with
ALGER’ HISS, and that although he has had con@acto with him since' 1939, .
those cont acts were very limited, especially until 1944 and 19/5, “jhen he
(TFO%PSON) was designated as temporary head of the Far Eastern Division

of the Department, pertaining to Russia.

Hro, TFOMPSON advised that from his association with
HISS, he personally found him to-be a "high type fellow" and not that
klnq of individual with ‘whom one might associate disloyalty. e fur—
ther advised that in any dealings he had with HISS, the latter had
never indicated himself to be biased or pregudlced as far as Russia
or Comminism wes concerned. On the contrary, Mr. THOMPSON considered
HISS! attitude toward Russia to be “very obaectlve"
A He described HISS as a very "lawyer-llke“ 1nd;v1dualo
Mr. THOMPSON further advised that his association with HISS was limited
to State Department matters, and that he was not acquainted with HISS
socially, For this reason, he had ‘never been in the HISS home,

A S

' On January 24, 1949, the following information was .
furnlshed by Mr. LINCOLN BLOOMFIELD, Aé31stant Executive Officer, Of-
fice of United Nations Affairs,.U. S, State Departmento o

" Mr, BLOOMFIELD adv1sed that he first knew ALGER
HISS' wthen he (BLOOMFIELD) was named Executive Officer of the Office of
””%.Spec1al Political Affairs, (now the Office of United Nations Affalrs)
© in May of 1946o
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" He further advised that his relationship with Mr.
HISS from that time until the. latter resigned from the State Department
was almost entlrelj that of subordinate and superior, since HISS vwas
Director of that office., Hr., BLOOMFIELD stated that he had absolutely
no reason to question ALGER HISS' loyalty to the United States. He

" explained that since allegations have been made agdinst HISS,; he has

sedrched his mind many times "for an -answer" but has been unable to’
arrive at any conclusion. As a superior, he considered HISS to be
Utopsh, very capable, and the type.of supervisor who instilled a lot
of confidence in his subordinates.

Mr, BLOOMFILLD added that he would be "surprised and
disillusimed"if HISS -were found guilty of the charges presently against-
himo .

lir, BLOOMFIELD advised that hé was only casually
acquainted 'with lirs. HISS and knew of nothing which would reflect agalnst
her loyalty. Wr, BLOOMFIELD further advised that he has never been in
the home cf the HISS family, nor had he béen acqualnted w1th ALGER HISS
prior to May of 1946,

On January 24, 1949, Miss FRANCES H, RAVLINGS, Se-
cretary to Mro., DEAN RUSK, Office of United Nations Affairs, U. S. State
Department, advised that she first became acquainted with ALGER HISS in
the spring of 1944, when she bécame his secretary.

Accoralng to MlSS RAVLINGS, HISS at that tlme was

" Special Assistant to thé Director of the Office of Special Polltlcal

Affairs, She remained as his secretary until he resigned from the

State Department in approximately January of 1947.

Miss RAWLINGS advised that although during that time
her- contacts with HISS were practically daily, he had never through his
conduct or conversations given her any reason to question his allegiance
to the United States., Miss RAWLINGS did not consider herself to be ac~
quainted socially with ALGER Hiss, adding that she’ had been in his home |
on only one occasion just prior to the Dumbarton Oaks Conference. She -
added that the purpose of her visit to +the HISS home was merely to de-.
liver papers to HISS, who at that time was ill. She added that she was
only in a small 11v1ng room of "the HISS home. and did not recall notic-

‘ing any- typewriter. -

Miss: RAHLINGS advised. that she had not been ac-
qualnted wmth HISS prior to the spring of 1944. -She added that she was
only casually acquainted with Hrs, HISS, having spoken to her on numer-—

ous occasions over the telephone. She. stated ‘that she had no reason to,, (7
ouestlon the loyalty of Mrs, HISS , o
varw s . Kisseloff-431 ,p
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RAYMOND E. MURPHI Assxstant in the O0ffice of European
AffaLrsg Staue Department, Room 20454, Temporary G Building, advised Spe~ ,
cial Agent JAMES J, CANAVAN on January 26, 1949, that he recalled being
interviewed in 1934 with regard to ALGER HISS, at which time he advised
he was not well acquainted with ALGER HISS, but that from hearsay and
otherwise he was.inclined to classify ALGER.HISS as a "Laski Socialist',

He advised that he at this time could furnish no
further information concerning ALGER HISS. He was unaware of any of
ALGER HISS! associates and could furnish no information pertinent to
this *nve»tlgatlono

It is to be noted that RAYMOND E. MURPHY was inter—
viewed by Special Agent . C. CLEMENTS in February 1942 in connection
w;th a Hatch dct investigation belpg conducted at that tlme on AﬁGER HISS.

DURWARD V. SANDIFER, Room 2213, New State Departmenb
Bulldlng9 Washington, D. Co, advised Special Agent JAMES J. CANAVAN oh.
Jhnuary 255 1949, that he is presently Deputy Director, United Nations
Affairs, Department of State. : '

He advised that he was acquainted with ALGER HISS .due
to his association with him during the period when Mr. HISS was assigned
to the office of the Uniteg Nations Affairs at the State Department. He
advised that-prior to the Dumbarton Oaks Conference in 19245 he knew of
Nr. HISS but had never had any personal or -official contact.with him,

/

He advisecd that during the period of their associa-
tiony, he got to know Mr. HISS quite well, inasmuch as HISS was Director
General of -the whole international United Nations Gonference, vhile he,
SANDIFER, was Directoi General of the U. S. Delegation. 'He stated that

they ﬂorked very closely together and believed that they were in com-
plete understending. He stated that he always consmdered HISS as being
straightforvard 'and honest and that the allegations made by Mrs CHAMBERS
came as a complete shock to him when he read an account of them in the
newspapers, He. further said that he knew of no asscciation between HISS ,
and WHITTAKER CHAKMBERS and, as a matter of fact, had never heard of the
name of CHAMBERS under that or any of his allaseso

.

”

. As far as he knew, Hr, SANDIFER could rccall 1o in-

cident which would indicate that either HISS or his wife, PRISCILLA, had .
turned over to CHAMBERS or any unauthorized person material from State -
Department files,

‘ >
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He further advised that he could furnish no informa-
tion concerning the typewriter which Mr. HISS is alleged to have possessed,
nor did he recall ever having received any correspondence or other ma-,

, terial which could‘p0051b1y ‘have been typed on this typevwriter,

Mlss DOROTHY FOSDICK was interviewed by SpeclalsAgent
JAMES J. CANAVAN on January 25, 1949, at her office, Room 5155, New State
Department Building, Washington, D, Co .

liss FOSPICK advised that she had. formerly worked
Wlth ALGER HISS during the period when he was emnloyed by the State De-
partment and assigned to the office of United Nations Affairs. She
stated that she knew him personally only during this period, although
she knew of his name as being an employee of the State Department pre-
Ylougj‘:yo . \ )

Miss FOSDICK cleimed to be quite surprised at the
allegations which have been made against lr., HISS, and stated that to
her he had appeared very conservative in his views, and she considered
him a loyal public servent.- Hiss FOSDICK also maintained that HISS had
never given any indication of any Communist tendencies.while she vwas as-
sociated with hims . However, she recalled“that on occasions rumors would
czrculafe through the. office to the effect that there was something in

HISS® record vhich would crop up occasionally but that Mr. DEAN ACHESON,
who was then Acting Secretary of State, would "go to bat" for him. Niss
FOSDICK could not elaborate any further with regard to these alleged
ruwnors, nor cowld she furnish the source, However, she stated that it
was believed by the other employees at the State Department that the
questiong as to HISS' background would be raised. occasionally by some
one on the Hill, - . -

. Hiss FOSDICK claimed that she had no knowledge con-
cerning any associetion between ALGER HISS and WHITTAKER CHAMBERS, nor
was she aware that either HISS or his wife, PRISCILLA; had at any time
furnished information to WHITTAKER CHAMBERS or any unauthorized person.
She also advised that she had no information concerning the typewriter
which HISS is allege to have possessed, nor did she recall ever having
received from him any correspondence or other material which could have

possibly been typed on this typewriter.

JOSEPH«C° GREEN, Board of Examiners, Foreign Ser-
vice, Department of State, Room 1341, Temporary G Building, Washington,
D Oo, was interviewed by Sceclal Agent JAMES J. CANAVAN on January

. | ' 13 é?’
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| Mro GREEN adv1sed he has. known ALGER HISS since the
1atteraserved on the NYE Commltteeo CORDELL HULL who was then Seéretary
of’ State, appointed him as Liaison Representat ive between the Department

of. State and the NYE Committee, This Was the fifst association with
ALGER HISS'and when HISS subsequently became -an employee of the State
Department, an intimate friendship.deVeloped between thems

. He recalled ALGER HISS. and his wife visiﬁigg,his ‘
home on occasions, ‘but could nct recall of any specific visit that he
had made at the HISS residence., He related that cutside of contacts
of a business nature; his relationship with ALGER HISS was llmlted to
occasional Juncheons, ) oo

Mrs GREEN could not recall ever havang heard of
WHLT”AKER CHAMBERS by that name or any.other name prior to the time

that the accusations made by himaginst HISS were made public. He stated

he had no knowledge of any association ‘betweén GHAhBERS and HISS.and
knew of no assoczation between HISS' and. the 1nd;v1§ua]s alleged by
Ghambers to have.been involved in a Communist. Party underground nove-

< ment in Washington, D, Co He stated he has studied the pictures  of

WHITTAKER CHAMBERS whic¢h have recently appéared in the press and has
“tried to recall if he had ever seen thig 1na1v1dual before,

Mr, GREEN. stated ke could remember nothing in hle
long association with AIGER HISS that would indicate that he was any-
th:.nb but” “loyal and’ truﬁhfﬁ]”‘“He‘@%S%ea that he was ‘aware “that -HESS-
was congidered by some people t0 be someshat "leftist® bub 'stated to
him it was not Lan indication that HISS possessed Communist tepdencles
since the term ";eftlst“ was loosely appllea to manJ persons,

K GREEN recalled having. conversatlon with ALGER HISS
on one occasion in late 1046 whlle he was lunching with HISS at the o
Metropolitan Club. At that time GREEN had mentioned to HISS that al-
legations had been made that HISS was a Communist. Whereupon HISS
stated he was ‘glad to know vhat the charges against him were.. HISS
advised’ that he had gone’'to Secretary of State JAMES BYRNES and of -
féred to resign from the State Department, but that Mr. BYRNES told
him %hat he did not want him to resign under fire. ~

. At that time GREEN recalls that HISS indicated
that 'he -had planned to resign in any event but did not adyvise him
vhat his- future plans. wereo ‘ . .

¥
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Nr., GREEN also stated he could not recall ever having
received corresponuence from HISS other than some correspondence from
him while in San- Francisco, California on United Nations matters. He
does’ nét presently have any correspondence of ALGER HISS 1n hlS posses-
sion,

In conclusion, Mr. GREEN advised that he had never
observed anything thab would indicate that ALGER HISS or his wife were
involved or associated with Communists or was there ever aiy indica- {

tion that ALGER HISS did or was capable of turning over confidentiadl

governmeht information to any unauthorized 1nd1v1dualso

. ~

‘ JOHN Do HICKERSON, Director, Office of European Af--

" "fairs, Department of Stateq ?oshzngton, De Co, was 1nterv1ewedrby Spe-

cial Agent JAMES J. CANAVAN on January 26, 1949. .

He advised that he knew ALGER HISS for nost of the

-period. that he had been employed in the State Department and had a good

deal of cortact with him during his work with the United Nations Con- !
ferenge, He stated that he had never observed anything with regard to c o
HISS! activities or conversations which aroused his suspicions but

that he did hear office gosalp 1nd1cating that HISS was accused of be~

ing a Communist.’ i

Hro FICKERSON‘bould furnlwh'ﬁﬁ“informatlon~regard—~ e s
ing any association between ALGER HISS and WHITTAKER CHAMBERS. He knew
of no associates of ALGER: HISS out81de of his. 1mmed1ate State Departm
ment contacts and could furnlsh no information regardlng ALGER HISS?
tendering of State Department -documents to indivi@uals unauthorized to
recéive them. He further related that in view of the gossxp that had
come to his attentlon, there was one -situation that had always con-
cerned him about ALGER HISS,

He stated that ALGER HISS was selected to accom-
pany the then Secretary of State EDVARD R. STEITINIUS %o the Yalta
Conference in view of the fact that some United Nations matters were
to be considered. He stated that he could not understand why Byelo-
Russia and the Ukraine were admitted to. membership in the United Na-
tions, He wondered if ALGER HISS had anything to- do with it He
felt that HISS, being an advisor there may have actually, trled to
influence Presmdence ROOSEVELT in that regard, but had no 1nforma~
tion that he had actually done so. In falrne s to ALGER HISS he

- . Kisseloff-435 __52} :
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stated it must be s3id that Prime Minister CHURCHILL had also favored
admission of those countries to the United Nations and had no reason to
believe that ALGER HISS had had any contact with Prime Minister CHURCHILL.

Mr, HICKERSON stated that he.never saw ALGER HISS or
his wife socially and had never received any personal correspondence from
them, He could not recall ever having met Nrs. HISS,

»PENDING -
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letter to New York dated January 3, 1949

WFO = 749, ,

LEADS

WASHINGTON FIELL OFFICE,
At Washington, D, Co

‘ ¥ill continue to deveio“ information pertinen"* to
this investigation and conclude the investigation requested in Burean

r
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Information was developed by the Washington Field.
Office as to co-employees and associates of ALGER HISS departmental-
wise during his employment here., Investigations and interviews were
referred to appropriate offices, h

DEPARTMENT OF AGRICULTURE:

LEE PRESSHAN:

By teletype dated January 119 1949, the New York
Office was requested to interview LEE PRESSMAN in this matter inasmuch
as FRESSMAN had been closely associated with ALGER HISS in the Deoartu
ment of Agriculture,

NATHAN VITTT: ~

By teletype dated January 1l, 1949, the New York
Offlce was requested to interview NATHAN WIIT in this matter, inasmuch
as WITT had been closely associated with AIGER HISS in ohe~Department
of Agrlculturen

GERTRUDE SAHUELSON:

By teletype to New York dated January 11, 1949,
the New York Office was requested to interview GERTRUDE SAMUELSON who
was employed at the Agricultural Adjustment Administration during the
period that ALGER HISS was 11kew1se employed: there.

JEROME JFRANK s

By teletype dated January 1lq 1949, the New York
Office was requested to interview JEROME FRANK who was ALGER HISS®
superior as General Counsel of the Department of Agriculture while

ALGER HISS was employed there. -

»

CHESTER W, DAVIS, SR° . ’ -

g : By letter dated December 28, 1948, the St, Louis
Office was requested to interview CHESTER W. DAVIS, Sr., who vas Ade .
ministrator of the. dgricultural Ad;ustment Administration, Department’

~ Kisseloff-438 S g
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\ , ROBERT ORR:
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of Agriculture during ALGER-HISS' employment there., Reference is made
to report of Special Agent KUBERT F. SMALL dated January 3, *949, at St.
Louis which sets out the results of this interview,

By teletype dated Januar& 14s 1949, the Hemphis Of-
fice was requested to interview ROBERT ORR at Nashv111e, Tennesgee, in
this matter, inasmuch as ROBERT ORR was associated with ALGER HISS during
HISS! employment at the Department of Agrlcultureo

JOHN Wo GROFF:

By teletype dated January 14, 1949, the St. Paul
Office was requested to interview JOHN W. GROFF who was an associate of
ALGER HISS while he was employed at the Department of Agriculbture.

DEPARTMENT OF JUSTICE: - h . .

GECRGE L. RADCLIFFEs

By teletype dated January 11,.1949, the Baltimore Of-
fice was requested to ‘interview GEORGE L. RADCLIFFE,. former Senator from
the State of Maryland, now an attorney in Baltlmore, vho wrote a letter
of recommendation on behalf of ALGER HISS to:STANLEY REED, Solicitor
General, Deparitment of Justice, on August 1, 1935, which indicated a
close association rlth ALGER HISS and that ALGER HISS was well known
to him, .

© CHARLES E. WYZANSKI,. IR, s

By teletype dated January 1l, 1949, the Boston .Of-
ficé was requested to interview CHARLES WYZANSKY, Jr., who was formerly
a Special &ssistant to the Attorney Genersl durmng ALGER HISS® employ—
ment in the Solicitor Genera1°° office.

PAUL A, FREUND:

By teletype to Boston dated January 14, 1949, the
Boston Office was requested to interview PAUL A, FREUND who was an at~
torney in the Solicitor General’s Office durlng the perlod ATGER HISS

was 11kew1se employea thereo
Klsseloff 439 // é g/
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STEPHEN FARRAND:

By teletype dated January 12, 1949, the Los #ngeles
0ffice was requested to interview STEPHEN FARRAND, formerly an attor-
ney in the Solicitor General's Office at the time &LGER HISS was so -
employed and as he was a close associate of ALGER HISS and a frequent
visitor at the HISS homs,

{

DEPARTHENT OF STATE:

ELWOOD N. THOMPSON:

By teletype dated Januwary 25, 1949, New York was
requested to interview ELWOOD N. THOUPSON who was an assistant to ALGER
HISS in the Office of Special Political Affairs at the Department of

Statea

ANNA BELLE NEWCOMB°

ANNA BELLE NEHCOMB vas the secrevary to ALGER HISS
while HISS jras Assistant to FRANCIS B. SAYRE at the Department of State.
Interview with ANNA BELLE NEWCOMB is set forth in the report of Special
Agent RAPHAEL I, NIXON in 1nstant case dated January 55 1949, at Wash-
ington, D. C.

/

- EUNICE A, LINCOLN:

i EUNICE A. LINCOLN was a secretary in the office of
ALGER HISS whlle ALGER HISS was Assistant to FRANCIS B. SAYRE, Depaite~

* ment of State, Results of interview with EUNICE A. LINCOLN are set

forth in report of Special Agent RAPHAEL I. NIXON in instant case dated
January 5, 1949, at dashington, D, Co: ‘

FRANCIS Bo SAYRE s

FRANCIS Bo SAYRE, Assistant Secretary of State who v
was ALGER HISS' immediate superior was interviewed by the New York Of-
ficé as reported in the report of Special Agent JOSEPH M. KELLY in in~
stant case, dated January 21, 1949, at New Yorkeo

JODEPH Eo JOHNSON~ ’

By, teletype dated January 18,. 19495 Boston' was re-

quested to intérview JOSEPH E. JOHNSON, a co-employee of ALGER HISS é g

while he was employed at the State Departmento
. Klsseloff 440 Q
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JOHN C. ROSS:

By teletype dated January 18, 1949, New York was

- requested to interview JOHN G, ROSS an associaste and comemployee at -

the Department of State while ALGER HISS was employed there,

WIIDER FOOTE:

By teletype dated January 18, 1949, New York was
reguested to interview WILDER FOOTE who was an associate and co-eme
ployee of ALGER HISS when he was employed at the Department of State.

EDWARD R, STEPTINIUS:

EDWARD R, STEITINIUS, Secretary of State while
ALGER HISS was ‘employed in that Department was interviewed by the . -
New York Office and reference is made to teletype from New York dated
January 16, 1949,
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ton, D. C.

-

Personnel files of ALGER HISS at Departﬂent of Agrlculture,
Departﬂent of Justice and Depariment of State reviewed. -
~CHARLLS F. SARLE, MELVILLE'F. MILBY, ALVA G. NYE, W. CARROLL'
FRANCIS Ii. SHEA, ROBERT K. thONNAUGHEY, PREY/ SAVOY,
EUGENE F. BOGAN, ALFRED J. S. WEAVER, RALPI A. GILCHRIST, X
WILLIAL Fo CROSSHHITE, JOHN PHILIP WENCHEL, co-employees of |
ALGER HISS at the Departmnent of Agrlculture during his em-
ployment there were interviewed,
CROVWYHER , KATHLEEYN CLERENTS,, GA" AEKTHE BARDZ
¥ AGNES QUINN, WARNER V.. GARDNER , ROSE ROGOJ, co-emoloyees
of ALGER iISS at the Department of Justlco while ALGER HISS
was employed there, ihterviewed.
WOYPER, DONALD C: BLAISDELL, LLEWELLYN E, THOLPSON, LINCOLN
BLOOKFIELD, FRANCES H. RAWLINGS,
V. SAKDIFER, DOROTHY FOSDICK, JOSEFH C. GREEN, JOHV D.
HICKERSON, co-ﬁﬂvlojens of ALu SR HISS at the Depgrtﬂent of
tate while. he was employed there, were interviewed.
views with these ennloyees and associates of ALGER HISS
failed to develop any information regarding Lomnunlstten—
dencmns, heliefs or assocletlong of ALGER HISS.
‘able to furnish any information” relating o ALGER HISS'~ ~ | -
Lnonledge of or association with
individuals: mentioned bJ WHITTAKER CHALBERS as having been-
active in a Communist Party underground movement in Washing-
No pertinent correspondence between ALGER HISS
and the persons interviewed herein.
that ALGER HISS. furnished restricted ﬂnformatlon from govern-
} ment files to any individual or 1na1v1dualsgunauxnorlzed to”
receive the same.

~as

CHARLES A. HORSKY, THOMAS
, LEE A, JACKSON,

ZOLITA i, KENT, HARLVY A.

RAYMOND E. LURPHY, DURWARD
~ Inter-
None srere

hITTAKER CHABERS or the

Ho 1nfor.at;on develoned‘
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